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اقتصاد چمدانی در سپهر اجتماعی جامعه
امین جمشیدزاده

در دو ســال و نیم گذشــته از نیمه عمر دولت 
سیزدهم اقتصاد کشور بر اثر عملکرد سترون مدیران 
و وزرای ذیربط و به ویژه وزارت اقتصاد و صمت دچار 
یک دگردیســی ناخواسته بر پیکره و قطع ارتباط و 
هرس سیناپسی آن با سایر ارکان جامعه شده است.

 بر اثر مصائب و مشکلات معیشتی و اقتصادی و 
کوچک تر شدن سفره مردم و پر کشیدن بسیاری از 
مایحتاج اساسی از روی سفره و فقیرتر شدن جامعه 
به زعم و باور بیشــتر کارشناسان سپهر اقتصادی، 
اقتصاد ایران به اقتصاد چمدانی بدل شــده است و 
تنها با تعامل با دنیا و برداشــتن تحریم ها و گسیل 
تجار و سرمایه گذاری کشــورهای اروپایی در ایران 
نظیر شــل، توتال، ســیتروئن و... می شود وضعیت 
موجود را به ســامان کرد و گشایش اقتصادی که بر 
اثر مقوله تحریم ها به محاق رفته است دوباره و از نو 

ترمیم و بازسازی شود.
شعار بنیادی و راهبردی انقلاب۵۷ ایران توأمان با 

هم استقلال سیاسی و آزادی بود.
اکثریت مردم براین باور هستند که شفاف سازی 
و عدالت عبارت است از تساوی و برابری؛ همان کلید 
واژه ای که ابراهیم رئیسی  رئیس دولت سیزدهم در 
آخرین روز ثبت نام کاندیداتوری نامزدهای انتخاباتی 
ریاســت جمهوری در اردیبهشت۱۴۰۰ در خیابان 
فاطمی وزارت کشــور در مجمع اهالی رســانه در 
کنفرانس خبری خویش ایراد کرد و بر همین نمط 
و شــیوه در۲۸ خرداد۱۴۰۰ وارد پاســتور شد ولی 
پس از گذشت دو سال از دولت متبوع تحت زعامت 
او و تحویل گرفتــن دلار۲۸ هزار تومانی از همتای 
اصلاح طلب خود حســن روحانی آن را به کانال۵۰ 
هزار تومان رســاند و با آزاد ســازی ارز ترجیحی به 
یکباره قیمت کالاهای اساســی در روندی بی سابقه 
اوج گرفت و تصاعدی شــد و از آن برهه تا کنون به 
روند افزایشــی و جهشی خویش ادامه داده و سر باز 
ایســتادن ندارد و قاطبه مردم به لحاظ اقتصادی و 

معیشتی روزها و ماه های سختی را می گذرانند.
جناح راســت سنتی باید به این نتیجه برسد که 
متوقف ســاختن تغییر سیاســی و مقابله با رقیب 
ســنتی اصلاح طلب خویش، داروی درد به سامان 
کردن وضعیــت بغرنج اقتصادی و معیشــت مردم 
نیست و نمی توان برای جامعه با گفتار درمانی نسخه 
خوشبختی پیچید؛ در دو سالی که از نیمه عمر چهار 
ســاله دولت سیزدهم گذشــته آن چنان که انتظار 
می رفت در این فرصت مغتنم، شفاف سازان حداقل 
نیمی از وعده ها و شــعارهای خویش را که به گفتار 

درمانی بدل شــد محقق سازند؛ دو میلیون از چهار 
میلیون مسکن وعده سر خرمن و بیش از دو میلیون 
شــغل در نیمه عمــر خود ایجاد کننــد و وضعیت 
معیشتی مردم بر سبک و سیاق شعارهای انتخاباتی 
تثبیت شود؛ به باور کنش گران سپهر سیاست و علم 
اقتصاد نه تنها این وعده ها در اقتصاد و سیاست داخلی 
محقق نشــده اند بلکه در کریدور سیاست خارجی 
هم هنوز در بر همان پاشــنه ابتدای تحویل پاستور 
از رقیب همتای اصلاح طلــب می گردد و خبری از 
مذاکرات برجامی، رفع تحریم ها و اقدامات محسوسی 
که به باور قاطبه کارشناسان بایستی تأثیر مضاعفی 
بر سپهر و اتمسفر اقتصادی کشور داشته باشد دیده 
نمی شــود و به قول صادق زیبا کلام هنوز نوری در 
انتهای تونل مذاکرات دیده نشــده است؛نمایندگان 
مجلــس یازدهم کــه یار گرمابه و گلســتان دولت 
سیزدهم بودند و برای نخســتین بار در تاریخ ادوار 
بهارستان در بدعتی آشکار و یک دگردیسی نوظهور 
با۲۲۰ امضاء خواســتار حضور ابراهیم رئیســی در 
انتخابات ریاســت جمهوری۲۸خرداد۱۴۰۰ شدند 
امروز برآن شده و سعی دارند امضای خود را نادیده 
بگیرند و پای خویش را از گود بیرون بکشــند و در 
آســتانه انتخابات۱۱ اسفند۱۴۰۲ مجلس مصائب و 
مشــکلات برجای مانده را یک تنــه به گرده دولت 
انداخته و به نام خویش ننویسند و با انتقادهایی کم 
رنگ از تریبون بهارستان حساب خود را به اصطلاح 
از دولت جدا کنند و حالا در راهروهای بهارســتان 
باز زمزمه استیضاح وزیر کشــور را داغ کرده اند اما 
آیــا واقعا می توان این همراهی مجلس با دولت را به 
ایــن زودی از یادها و حافظــه تاریخی جامعه ایران 
زدود و تنها دولــت را در وضع کنونی کالبد جامعه 

مقصر جلوه داد؟! 
اصولگرایــان هرگز نمی توانند بــه معصومیت و 
زیبایی ادعایی جامعه بســته بازگردند، رؤیای آنها از 
بهشت ممکن نیست روی زمین به حقیقت بپیوندد.
بــه محض اینکه بــه عقل خویش متکی شــویم و 
قوه نقد و ســنجش خود را به کار گیریم، به مجرد 
اینکه احســاس کنیم باید عهده دار مسوولیت های 
اجتماعی شــویم و در عین حال مسئولیت پیشبرد 
معرفت و دانش را نیز بر دوش بکشیم دیگر نخواهیم 
توانست به وضعی بازگردیم که در آن بی چون و چرا 
در برابر جادوی افراط و یکجانبه گرایی ســر بنهیم. 
برای کســانی که از میوه درخت معرفت بچشــند، 
بهشت رخت برمی بندد.هرچه بیشتر برای بازگشت 
به عصر پهلوانی قبیله پرســتی بکوشیم، این یقین 

بیشتر می شود که کارمان به دستگاه تفتیش عقاید 
و پلیس مخفی خواهد کشــید. به قول ســر کارل 
پوپر: »هیچ بازگشــتی به وضــع هماهنگ طبیعی 
امکان پذیر نیســت.اگر بازگردیم، باید آن را تا انتها 
بپیماییــم و بایــد به حیوانات رجعــت کنیم.« اگر 
اصولگرایان می خواهند انسجام و  برادری و مودت در 
جامعه بماند؛ یک راه بیشتر نیست و آن راه ورود به 
مشــیت تدبیر و علاج امور و جامعه باز است باید به 
سیاست موازنه منفی دکتر محمد مصدق» نه شرقی، 
نه غربی« برگردیم و بین شــرق و غرب توازن ایجاد 
کنیم بایــد تحریم را شکســت و در مقابل افراطی 
گری و یکجانبه گرایی ایستاد و راه خود را به درون 
مجهولات و  شبهات و ناایمنی ها با قدرت و جسارت 
ادامه داد و از هرچــه عقل حکم می کند و در دایره 
تدبیر و اندیشــه می گنجد بهره لازم و کافی جست 
و اســتفاده کرد تا به بهترین شکل ممکن، هم برای 
حصول ایمنی برنامه ریخت و هم برای علاج و درمان 
اقتصاد بیمار جامعه طرحی نو درانداخت. قوی ترین 
استراتژی اصلاح طلبان در این تنازع و بقا در جامعه 
امروز با این مصائب و مشــکلات که از شرق و غرب 
ســربرآورده است به باور آنها انسجام و اتحاد توأم با 
صداقت و صمیمیت و ارتباط با دنیا است به موجب 
ارتباط و تعامل با جهان ما باید حاضر باشــیم تجار 
خارجی به ایران بیایند و بی دغدغه ســرمایه گذاری 

کنند و به همسایگانمان یاری برسانیم. 
مردم ســخت به یاری نیازمندند، خوشــبخت 
نیستند، زیر فشار تحریم توان فرسا و معیشت صعب 
اقتصادی همراه با احســاس بی هدفی و سرگردانی 
دســت و پا می زنند، وقتی همه چیز در ســیلان و 
تحت تأثیر دیپلماســی و باز شدن رونق اقتصادی و 
شکستن تحریم است در زیست امروز جامعه ایمنی 
و اطمینانی وجود ندارد و روحانی درســت می گفت 
من برای کمک به جامعه و ملتم حاضرم با هرکسی 
برای بهبودی وضعیت مردم دیدار کنم و  کمکشــان 
کنم؛ او به ریشه افراط و یکجانبه گرایی پی برده بود 
که ریشــه افراط فرو ریختن دیوار تحریم و رجعت 
به جامعه باز اســت این واقعیــت روحانی و دولتش 
را متقاعد ســاخته بود که هوشــمندانه و با تدبیر و 
درایت می تواند در ۱۴ آذر۱۳۹۹ برجام را احیا کند، 
سیاست مدار چون او بوضوح  می دید که روح جدید 
دیپلماسی است که حکومت های محتاط و افراطی 
که راهبرد فشــار حداکثری فرو ریخت را به تسلیم 
و  کرنش و پای میــز مذاکره و احیای برجام خواهد 

کشاند.

یادداشت

ایرانیان  مدیرعامل شرکت گسترش کاتالیست 
درباره تاریخچه این شرکت گفت: شرکت کاتالیست 
ایرانیان در ســال ۱۳۹۰ برای تولید کاتالیست های 
مــورد نیــاز صنعت پتروشــیمی، فــولاد، صنایع 
پالایشــی و نفتی تشــکیل شــد که در آن مقطع 
زمانــی با تحریم هــای ظالمانه در کشــور مواجه 
بودیم. محمدحســین مولوی زاده افزود: محصولات 

محصــولات  جــز  کاتالیســتی 
سرامیکی و دیرگدازی و مورد نیاز 
برای صنایع فولاد، پتروشــیمی و 
پالایشی و کاملا وارداتی بودند که 
بــا حمایت دولت و با همت بخش 
خصوصی و شرکت های دانش بنیان 
از جمله شرکت  گسترش کاتالیست 
ایرانیان، فرآیند بومی سازی و تولید 
دانش فنی این محصولات در کشور 

آغاز شد. وی عنوان کرد: در دنیا در صنایع نام برده 
شــده حدود ۱۵۰ تیپ کاتالیست مصرف می شود 
که از این ۱۵۰ تیپ، حدود ۱۰۰ تیپ آن در ایران 
مورد استفاده است و حدود ۳۰ تیپ از آن در کشور 
تا به امروز بومی سازی شده است. شرکت گسترش 
کاتالیست ایرانیان در سبد خود دانش فنی بخشی 
از کاتالیست ها را بومی سازی کرده است. مولوی زاده 
با اشــاره به برنامه این شــرکت طی ۵ سال آینده 

گفت: برنامه داریم تا ۱۰۰ کاتالیستی که مورد نیاز 
برای کشور است و هنوز دانش فنی آن بومی سازی 
نشده است در صنعت پتروشیمی بومی سازی کرده 
و کشــور را از واردات این محصولات، بی نیاز کنیم. 
همچنین برای ســند ۱۰ ساله شرکت برنامه ریزی 
کردیم که کاتالیست هایی که در کشور فعلا کارایی 
ندارد و در بازارهای جهانی مورد اســتفاده هستند، 

با هدف ایجاد بازار صادراتی و ارزآوری و از ســوی 
دیگر به جهــت این که دانــش و تکنولوژی تولید 
این محصولات در آینده در ایران اســتفاده خواهد 
شد، تولید کنیم. بر این اســاس یک قدم از تولید 
این محصــولات پیش تر رفتــه و در آینده فرآیند 
تجاری سازی برای صادرات را انجام می دهیم تا خط 

تولید آن در کشور نیز به وجود آید.
ایرانیان  مدیرعامل شرکت گسترش کاتالیست 
با اشــاره به گردش مالی صنعت کاتالیست، عنوان 
کرد: در سال ۲۰۲۲، حدود ۳۸ میلیارد دلار گردش 
مالی صنعت کاتالیست در دنیا بوده است که سهم 
ســبد کاتالیســتی ایران ۷۰۰ میلیــون دلار بوده 
است که بیشتر هم در صنعت پتروشیمی استفاده 
می شده است. سهم ایران در صنعت کاتالیست دنیا 
بسیارمحدود اســت، بنابراین ما باید به این سمت 
و ســو حرکت کنیم که دانش فنــی این بخش را 
با اســتفاده از جوانان و نخبگان کشورمان تولید و 
بومی سازی کنیم؛ تا بجز رفع نیاز کشور به واردات 
و جلوگیری از خــروج ارز بتوانیــم وارد بازارهای 
صادراتی شــده و جایــگاه خوبــی در عرصه های 

بین الملل داشته باشیم.
شــرکت  حمایت هــای  دربــاره  مولــوی زاده 
سرمایه گذاری توسعه معادن و فلزات از این شرکت 
دانش بنیان گفت: در طی ســه ســال گذشــته با 
حمایت های هلدینگ »ومعادن« افزایش ســرمایه 
شــرکت ۱۰ برابر بیشتر شده است و به واسطه این 
سرمایه گذاری ما توانستیم اشتغال زایی حدود ۵۰۰ 
درصدی را در مجموعه اضافه کنیم و طی دو سال 
آینده همین حجم به اشتغال زایی ما اضافه می شود. 
در بخــش تولید هم حدود ۶۰۰ 
درصد نســبت به سه سال گذشته 
افزایــش تولیــد داشــتیم که طی 
دو ســال آینده تولید ما در ســند 
چشم انداز کشور دو برابر خواهد شد.

وی در پایــان بیان کــرد: چند 
شرکت دانش بنیان کاتالیستی دیگر 
هم در کشور در جهت بومی سازی و 
تامین نیاز داخل در صنعت فولاد و 

پتروشیمی مشغول فعالیت هستند. 
شرکت گســترش کاتالیست ایرانیان هم با یک 
روند افزایشــی در حال فعالیت است. هدف ما تنها 
سهم از بازارهای داخلی نیست بلکه به دنبال سهم 
بازارهای بین المللی و صادراتی هســتیم و در این 
مســیر در کنار سایر شــرکت های دانش بنیان که 
همکاران ما هســتند و به کشور خدمت می کنند، 

حرکت می کنیم.

محمدحسین مولوی زاده 
مدیرعامل شرکت گسترش کاتالیست ایرانیان، عنوان کرد:

برنامه ریزی برای بومی سازی یکصد کاتالیست موردنیاز کشور

برنامه داریم تا صد کاتالیســتی که مورد نیاز برای کشور 
اســت و هنوز دانش فنی آن بومی ســازی نشده است در 
صنعت پتروشــیمی بومی سازی کرده و کشور را از واردات 

این محصولات، بی نیاز کنیم

شــرکت گسترش کاتالیست ایرانیان به عنوان یک شرکت دانش بنیان از شرکت های تابعه 
هلدینگ ســرمایه گذاری توســعه معادن و فلزات در زمینه تحقیق و تولید کاتالیست و 
بومی سازی دانش تولید کاتالیست به منظور مقابله با تحریم های ظالمانه و تامین نیاز داخلی 

این محصول و جلوگیری از خروج ارز از کشور، مشغول فعالیت است.

انا لله و انا الیه راجعون

با کمال تاســف و تاثر، آسماني شدن  استاد اسدالله امینی از فرهنگیان پیشکسوت شهرستان 
اراک و رئیس ادوار جبهه اصلاح طلبان استان مرکزی، اصلاح طلبان این منطقه را به سوگ نشاند.

حزب مردم سالاری ضایعه دردناک درگذشت این فعال عرصه سیاسی اجتماعی و فرهنگی استان که در جهت 
اصلاح روش های متحجرانه و دفاع از حقوق مردم تلاش می کرد را به خانواده محترم جبهه اصلاح طلبان و عموم 

مردم شریف استان مرکزی تسلیت عرض می نماید.
روحش شاد و یادش گرامی باد

دبیر کل حزب مردم سالاري و دبیر شعبه استاني و اعضای حزب در استان مرکزی

صفحه4

صفحه3

دبیرکل حزب مردم سالاری در گفت وگوی تفصیلی با جهان نیوز تشریح کرد

رد صلاحیت های هیات های اجرایی مانع مشارکت حداکثری در انتخابات
واکنش به اظهارات ناقص 

و غیردقیق سخنگوی دولت

سال سخت  
در انتظار طبقات فقیر 

ازسرگیری آتش 
در غزه

صفحه2

صفحه6

صفحه11

مرکز رســانه قوه قضائیه در رابطه با اظهارات اخیر ســخنگوی دولت در خصوص 
لایحه عفاف و حجاب در اطلاعیه توضیحاتی مطرح کرد. گزارش ایلنا، مرکز رسانه 
قوه قضائیه اعلام کرد: سخنگوی دولت اخیرا در جمع دانشجویان دانشگاه تربیت 
دبیر شهید رجایی، مطالبی را در رابطه با لایحه عفاف و حجاب مطرح کرده است.
 به گفته بهادری جهرمی، در موضوع مقابله با بی حجابی و مســئله کشف حجاب 

»دولت معتقد بود که نیازمند...

مقایســه اعداد پیشنهادی در لایحه بودجه ســال آینده با میزان واردات کالاهای 
اساســی در سال های گذشته، حاکی از برنامه ریزی برای کاهش تخصیص ارز ۲۸ 
هزار و ۵۰۰ تومانی برای کالاهای اساســی است و از طرف دیگر با در نظر گرفتن 
افزایش نزدیک به ۵۰ درصدی سهم درآمدهای مالیاتی و پیشنهاد افزایش مالیات 
بر ارزش افزوده، نشان می دهد احتمالا سال سختی پیش روی طبقات متوسط و 

ضعیف جامعه...

در پی پایان مدت آتش بس موقت در نوار غزه پس از هفت روز و عدم تمدید آتش 
بس، رژیم صهیونیســتی حملات خود به نوار غزه را ازســرگرفته است.به گزارش 
روســیا الیوم گزارش داد که آتش بس هفت روزه نوار غزه بدون اعلام تمدید آن 
پایان یافته است. در همین حال، رسانه های فلسطینی دیروز )جمعه( گزارش دادند 
که صدای انفجارها و تیراندازی ها در شمال نوار غزه شنیده شده است و جنگنده ها 

و پهپادها در مناطق شمال...

                      شیرخشک سهمیه بندی شده با افزایش قیمت 40 درصدی

بحران شیرخشک تمامی ندارد
تقریبا  داروخانه می گوید: »کمبودشیرخشک  متصدی 
از فروردین شروع شــده و کماکان تا الان ادامه داشته 
 ۲ , ۱ HI است. قبلا فقط شیرخشک های دارویی مثل
کم بود اما الان شیرخشــک معمولی کم اســت در هر 
صورت به کســانی که فاقد کدملی هستند، هیچ کدوم 
آن ها داده نمی شــود.« »از روستا به شهر آمدم تا برای 
بچه ام شیرخشک بگیرم این دهمین داروخانه ای است 

که آمدم و شیرخشک ندارد. باید چه کرد؟
بچه ام یکســال و نیمه است به شیر مادر هم حساسیت 

دارد و از گرسنگی گریه می کند..«
این صحبت های پدری اســت که در داروخانه به دنبال 
یک قوطی شیرخشــک می گشت. داستان کمبود شیر 
خشــک تقریبا از فروردین امسال آغاز شده و کماکان 
ادامه دارد. خانواده  کودکان زیر دو ســال از کمبود این 
محصول گلایه دارنــد کمبود محصولی که تا کنون به 
طور کامل رفع نشــده و موجودی محدود شیرخشک 

با شرایط خاص...
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افزایش مالیات بــدون ارائه خدمات کیفی 
مناسب از ســوی دولت، سوالات و ابهامات 
زیادی در رابطه با مالیات را در ذهن حقوق 
بگیران ایجــاد کرده اســت. از طرفی فرار 
مالیاتی سازمان یافته در کشور به طور کامل 
از بیــن نرفته و از ســوی دیگر مالیات های 

مردم مشخص نیســت چه سرنوشتی پیدا 
می کنند. موسسات فرهنگی نیز در این بین 
وجود دارند که اثر خاصی بر جامعه نداشته 
و مشــخص نیســت به چه علت در شرایط 
ناترازی بودجه، باید به اعتبارات آن ها اضافه 

شود.

به گــزارش انتخاب، معین الدین ســعیدی، 
نماینــده مجلس، دربــاره افزایش مالیات و 
عدم بــروز اثرات مثبت آن در زندگی مردم 
گفت: با توجه به شرایط تحریمی که کشور 
با آن دســت و پنجه نرم می کند، مســلما 
راهــکاری که دولت برای ناترازی بودجه در 
نظر گرفته اســت، بحث افزایش درآمد های 
مالیاتی اســت؛ اما مالیات یــک جاده یک 
طرفه نیست که فقط از مردم مالیات بگیریم 
بدون اینکه اثر آن را در زندگی مردم و نحوه 

خدمات رسانی نشان دهیم.
وی در ادامــه درباره تغییرات حســاس در 
قانون مالیــات بیان کرد: مــردم به یکباره 
چندیــن برابر مالیات بدهکار شــده اند، اما 

هیچ تاثیــر مثبتی در زندگــی خود حس 
نمی کنند. مســلما این رونــد باعث نگرانی 
می شود. از سوی دیگر فرار مالیاتی سازمان 
یافته هم مشکل ایجاد کرده، ولی کارمندان 
و مزدبگیران به راحتی بیشــترین مالیات را 
می دهند و اخیرا هم میزان مالیات بر حقوق 
افزایش یافته اســت. حتی بحث مالیات بر 
ارزش افــزوده نیز شــاید از ۹ درصد به ۱۰ 
درصد افزایش یابد که بســیار نگران کننده 
است. سعیدی درباره افزایش بودجه برخی 
نهاد ها و موسســات بدون کارکرد مشخص 
گفت: مــا همین الان در قانون برنامه هفتم 
در یک اقدام عجیب ۴۳ درصد به اعتبارات 
صــدا و ســیما در ســال اول اجــرا برنامه 

اختصاص دادیم و مردم همین سوال شما را 
می پرسند. قانون برنامه که نباید فقط گردن 
بودجه باشد، بلکه باید یک برنامه باشد. صدا 
و ســیما هم که این همه پــول از تبلیغات 
می گیرد، اولویت دارد که ۴۳ درصد اعتبارت 
آن را افزایش دهیم؟ یا موسســات دیگر که 
هزینه کرد مالی آن ها شــفاف نیست، چرا 
باید مشــمول این افزایش اعتبارات شــوند 
از آن طرف بــرای جبران ناترازی بیشــتر 
از مــردم مالیات بگیریم. ایــن دوگانه برای 
مردم پذیرفتنی نیســت. اگر اروپا مبنا خود 
را بر افزایش مالیات گذاشته است، خدمات 
دولتی هم اینقدر ملموس اســت که مردم 

برای پرداخت مالیات انگیزه دارند.

اعتراض نماینده چابهار به افزایش اعتبارات صدا و سیما:

جبران ناترازی صدا و سیما با مالیات بیشتر از مردم

درخواست امام جمعه تهران از دولتمردان:
دولت که بازار ارز را مهار کرد

برای مهار گرانی مسکن اقدام کند
امام جمعه موقت تهران با اشاره به عملکرد دولت در بازار طلا و ارز خطاب به 
دولتمران گفت: شما که نشان دادید می توانید گره های بزرگی را در کشور باز 
کنید، در بازار کالاها و گرانی آن ها، به ویژه گرانی مسکن بیش از پیش اقدامات 
خود را اجرایی کنید. به گزارش ایسنا، حجت الاسلام محمدجواد حاج علی اکبری 
در خطبه های نماز جمعه تهران بسیج یک فرهنگ است و در دل سازمان جا 

نمی شود گفت:  فرهنگ بسیج زمان نمی شناسد و فرازمان است.
علی اکبری ادامه داد: گرچه سازمان بسیج در این زمینه پرچمدار و پیشتاز است 
اما هر نهادی که رایحه تفکر بســیجی و زیســت مومنانه در آن جریان داشته 

باشد، نیروی مقتدر بسیجی است. 
وی تاکید کرد: هرکســی که برای تحقق ایــران قوی در مجموعه های علمی 
تلاش می کند هم بسیجی است. دولت و شخص رئیس جمهوری هم که حال 
او حال خدمت اســت بسیجی است.  امام جمعه موقت تهران با بیان اینکه از 
دولت انتظارات دیگری هم وجود دارد، خطاب به دولتمردان، گفت: شــما که 
نشــان دادید می توانید گره های بزرگی را در کشــور باز کنید - از جمله بازار 
طــلا و ارز را بــا کنترل و نظارت تا حد زیادی مهار کنیــد - در بازار کالاها و 
گرانی آن ها، به ویژه گرانی مســکن بیش از پیش اقدامات خود را اجرایی کنید 
تا روزهای بهتری برای معیشــت مردم پدید آید. حاج علی اکبری یادآور شــد: 
امیدواریم مجلس هم بتواند در مدت باقی مانده از عمر خدمت خود با تصویب 
لوایح، کمک های بیشتری به معیشت مردم بکند و قوه قضائیه هم کارگشایی 
بیشــتری در امور مردم فراهم کند. حل المســائل همه مشکلات کشور بسیج 
است. حاج علی اکبری تاکید کرد: رژیم صهیونیستی به خیال خود بر کوچ دادن 
مردم غزه، نابودی حماس و بازگشــت اسرا از طریق حمله نظامی و نه مذاکره 
تاکید داشت، اما دیدیم که هیچکدام از اهدافش محقق نشد و بعد از مذاکره با 

حماس تبادل اسرا انجام شد.

خروج اعتراضی هیات ایران 
از محل کنفرانس تغییرات اقلیمی

هیات جمهوری اســلامی ایران به ریاســت وزیر نیــرو در اعتراض به حضور 
مســئولان رژیم جنایت کار صهیونیستی در کنفرانس بین المللی تغییر اقلیم 

موسوم به کاپ ۲۸، این کنفرانس را ترک کرد.
به گزارش ایرنا از وزارت نیرو )پاون(، »علی اکبر محرابیان« وزیر نیرو روز گذشته 
)پنجشنبه( به عنوان نماینده رئیس جمهور و در رأس یک هیات دیپلماتیک در 
حالی برای حضور در کنفرانس تغییر اقلیم )کاپ ۲۸( به امارات متحده عربی 
عازم شد که اطلاعاتی مبنی بر عدم حضور مقامات رژیم صهیونیستی در این 
اجلاس منتشر شــده بود و خبرها و تحلیل های سیاسی حاکی از این بود که 
این رژیم در فاصله چند هفته از جنایت های غزه، خطر حضور در این مراسم را 
نخواهد پذیرفت. علی اکبر محرابیان، هنگام ترک این کنفرانس گفت: از سران 
حدود ۱۵۰ کشــور برای حضور در کاپ ۲۸ دعوت شده بود و ارزیابی ها نشان 
می داد که احتمالا تعداد قابل توجهی از این مدعوین از جمله مســئولان رژیم 

صهیونیستی در این کنفرانس حضور نخواهند داشت.
وی افــزود: هیات جمهوری اســلامی ایران قصد داشــت از فرصت حضور در 
کنفرانس بین المللی کنوانسیون تغییر اقلیم با توجه به اهمیت این کنفرانس 
برای تبیین شــرایط، مذاکره با مقامات و هیات های کشورهای مختلف و دفاع 
از ملت مظلوم فلســطین اســتفاده کند اما در روز سخنرانی سران و مقامات 
کشــورها، اخبار منتشرشده حاکی از ســفر رئیس رژیم صهیونیستی به شهر 
محل برگزاری کنفرانس تغییرات اقلیمی )کاپ ۲۸( و حضور در این رویداد بود.
وزیر نیرو افزود: بر این اساس، هیات جمهوری اسلامی ایران، حضور سیاسی، 
جانبدارانه و بی ربط رژیم جعلی صهیونیستی در کنفرانس تغییرات اقلیمی را 
که با محوریت ارزیابی عملکرد و پیشرفت جامعه جهانی در مواجهه با تغییرات 
آب و هوا در ســطح جهان برگزار می شــود، مغایر با اهــداف و راهبرهای این 
کنفرانس می داند و در اعتراض به آن، محل کنفرانس را ترک می کند. همزمان 
با حضور رئیس رژیم صهیونیســتی در امارات برای شــرکت در اجلاس تغییر 
اقلیم، موج جدید حملات صهیونیست ها علیه مردم فلسطین در نوار غزه آغاز 

شده و جنایات تل آویو از سر گرفته شده است.

بیانیه اعتراضی جبهه اصلاحات ایران به برخوردهای 
سخت گیرانه جدید علیه زنان

در پی برخوردهای ســخت گیرانه ای که این روزها در اشکال مختلف نسبت به 
زنان صورت می گیرد، جبهه اصلاحات ایران در اعتراض به این رویه نادرســت 

بیانیه ای را صادر کرد. 
متن کامل بیانیه به شرح زیر است:

در ماه ها و هفته های اخیر شاهد تشدید برخوردهایی با ماهیت گشت ارشاد اما با 
شکل و شمایلی متفاوت و صدور احکام قضایی عجیب و غریب با زنانی هستیم 
که به انتخاب پوشــش به اصطلاح ناهنجار یا دفاع از حق انتخاب پوشش زنان 
متهم شــده اند و به رغم اعتراض های مکرر، کســی مسئولیت آنها را بر عهده 
نگرفته و نمی گیرد ولی در عوض علیه روزنامه ای که به آشــکار کردن واقعیت و  

افشای دروغ مسئولان مربوطه اقدام کرده، اعلام جرم شده است. 
در تریبون های رســمی کمــاکان موضوع حجاب به یکــی از محورهای اصلی 
خطبه های امامان جمعه تبدیل شده و از جایگاهی که قرار بود پیام آور وحدت 
در عین کثرت باشد از ادبیاتی توهین آمیز و تحقیر کننده علیه زنانی که حجاب 
آنها را مورد قبول خود نمی دانند استفاده می شود. حال آنکه مشخص نیست این 
بیانات چه نســبتی با دینی دارد که رسالت اصلی آن کرامت بخشیدن به انسان 

فارغ از جنسیت اوست؟ 
مدافعان رویکردهای سلبی در توجیه تداوم این رویکرد خود ادعا می کنند حجاب 
خواست اکثریت جامعه ایران اســت و اشاره آنها به تجمع های محدود و امنی 
است که در گوشه و کنار کشور برگزار می شود. این ادعا در حالی مطرح می شود 
که نه تنها تاکنون به هیچ یک از تشکل های رسمی مخالف اجباری  بودن حجاب، 
اجازه برگزاری حتی یک تجمع اعتراضی و مســالمت آمیز داده نشده، بلکه هر 
نوع تجمع اعتراضی دیگری با این عنوان »اغتشاش« نامیده می شود. حال آنکه 
مدافعــان حجاب اجباری بدون محدودیت، هم تجمع برگزار می کنند و هم هر 
جا تشخیص بدهند، حتی با عنوان حجاب بان، آتش به اختیار نیز عمل می کنند! 
جبهــه اصلاحات ایران هر نوع مداخله اجبــاری در امری را که هنجار بودن آن 
باید مورد وفاق جامعه باشد نه تنها اشتباهی استراتژیک می داند، بلکه بر این باور 
است که اصرار بر این اجبار به ضد خود تبدیل شده است. ما مکرر گفته ایم و باز 
هم می گوییم تنها راه حل پایان دادن به این مناقشــه اصلاح سیاستگذاری ها و 
قوانین با هدف تبعیض زدایی و مهار انواع خشونت علیه زنان از یکسو و پرداختن 

به رفتارها و راه حل های ایجابی از سوی دیگر است.
جبهه اصلاحات ایران بهترین حالت برای حل این مناقشــه را در گام اول رفع 
کلیه اشکال تبعیض علیه زنان، به رسمیت شناختن حق انتخاب پوشش و کنار 
گذاشتن تمامی رفتارها و رویکردهای پلیسی و تأمین امنیت همه زنان ایران در 

برابر انواع خشونت می داند.
مــا برخــورد با زنان بر ســر مســأله حجاب را نه تنها شکســت خــورده می 
دانیــم، بلکه اصرار بر آن را عاملی برای شــکل گیری مقاومــت مدنی پایدار و 
رو به تزاید علیه پوششــی قلمداد مــی کنیم که زمانی بــرای اکثریت قریب 
به اتفاق مردم ارج گذاشــته می شد. چه بسا مقایســه حجاب زنان ایران طی 
 همه این ســال ها به خصــوص پیش و  پس از مرگ غم انگیز مهســا، گواهی

بر شکست اصرار و اجبار است. 
خبر

رویداد

مرکز رسانه قوه قضائیه در رابطه با اظهارات بیانیه
اخیر ســخنگوی دولــت در خصوص لایحه 
عفاف و حجاب در اطلاعیه توضیحاتی مطرح 
کرد. گزارش ایلنا، مرکز رســانه قوه قضائیه 
اعلام کرد: ســخنگوی دولت اخیرا در جمع 
دانشجویان دانشگاه تربیت دبیر شهید رجایی، 
مطالبی را در رابطه با لایحه عفاف و حجاب 

مطرح کرده است.
 به گفته بهادری جهرمی، در موضوع مقابله 
با بی حجابی و مســئله کشف حجاب »دولت 
معتقــد بود که نیازمند به اصــلاح در قانون 
نیســتیم و قوانین موجود کفایت می کند« و 
لزومی به ارائه لایحه جدید نیست، مع ذلک 
بدلیل اینکه قوه قضائیه این لایحه را تدوین 
و به دولت ارســال کرده و از این حیث لایحه 
قضایی محســوب میشــده، لذا دولت بجای 
رویکرد مخالفت، رویکرد تعامل را برگزیده و 
لایحه را ظــرف مدت ۲۰ روز تقدیم مجلس 
نموده است.  با توجه به اینکه اظهارات اخیر 
سخنگوی محترم دولت در رابطه با سیر طی 
شــده در تدوین لایحه عفــاف و حجاب در 
بخش هایی ناقص و غیردقیق بوده و این امر 
می تواند در تحلیل این موضوع حقوقی سبب 
برداشت های اشتباه گردد، ذکر چند نکته در 

این خصوص ضروری به نظر می رسد:
 ۱- شورای عالی انقلاب فرهنگی به ریاست 
رئیس جمهور محترم، بر اساس مصوبات خود 
در تقسیم کار دســتگاه ها در زمینه عفاف و 
حجاب، تهیه لایحــه را به عنوان وظیفه قوه 
قضائیه تلقی و اعلام نموده اســت و عدلیه بر 
اساس تکلیف واگذار شده از سوی این شورا 
که مصوباتش در حکم قانون اســت، اقدام به 
تهیه لایحه در کوتاهترین زمان ممکن نموده 

است.
 ۲- رئیــس قــوه قضائیــه در مقاطع زمانی 
مختلف طی ســال گذشته و همچنین سال 
جــاری، بارها بر کفایت مجموعــه قوانین و 
مقررات موجود برای برخورد با ناهنجاری های 
اجتماعی تاکید کرده و در ســخنان چندباره 
رئیس عدلیه آمده که دستگاه هایی که در این 
خصوص وظیفه دارند هریک باید به تکالیف 
خود عمل نموده و منتظر قانون جدید نمانند 
، قوه قضائیه نیز در این راستا به موارد ارجاعی 
به عنوان جرایم ارتکابی رسیدگی خواهد کرد 
و از ایــن حیث نیازی به انتظار برای تصویب 

قانون جدید نیست .
 به عنوان مثال، حجت الاســلام والمسلمین 
محسنی اژه ای طی سخنانی در دیدار با اقشار 
مختلف مردم اســتان کرمــان در این زمینه 
تاکید کــرد: »امروز ناهنجاری های اجتماعی 
به ویژه در حوزه عفــاف و حجاب وجود دارد 
و ســبب آزردگی مردم ما می شود؛ من بعد 
از اغتشاشات ســال گذشته مکرراً خطاب به 
مســئولان و دســتگاه های ذی ربط از جمله 
فراجا و وزارت کشور، تاکید کردم که بسیاری 

از جرایم در حــوزه ناهنجاری های اجتماعی 
و عفــاف و حجاب، در زمره جرایم مشــهود 
هســتند و باید با همین ظرفیت های قانونی 
موجــود، با آن ها برخورد کــرد تا اینکه یک 

قانون جامع تری تصویب شود.«
 رئیس قــوه قضائیه همچنین در جلســات 
متعدد شــورای عالی قوه قضائیه در ســال 
گذشته و امسال با تاکید مجدد بر مقوله مقابله 
بــا ناهنجاری های اجتماعــی بویژه در بحث 
عفاف و حجاب گفته: » دادستان ها و مقامات 
ذی صلاح قضایی مقولــه ی اجرای قانون در 
بحث مقابله با ناهنجاری های اجتماعی را از 
فراجا مطالبه کنند و فراجا و وزارت کشور نیز 
در ایــن عرصه به میدان بیایند؛ نباید منتظر 
تصویب لایحه مرتبط با عفاف و حجاب ماند 
بلکه همانطور که بار ها تاکید کرده ایم باید در 
این زمینه از ظرفیت های قانونی موجود بهره 
گرفــت؛ به ویژه در قبال افرادی که در زمین 
دشمن بازی می کنند و ناهنجاری ها را ترویج 
می دهند؛ قطعــاً باید مطابق قانون در مقابل 

این افراد ایستاد و با آنان برخورد کرد.«
 ۳- رئیــس قــوه قضائیه در نهــم فروردین 
ماه ســال جــاری دســتورالعمل ۴ ماده ای 

قضایی را در رابطه با نوع مواجهه با مســئله 
ناهنجاری های اجتماعی به وزارت کشــور و 

ضابطین ابلاغ کرد .
در ایــن دســتورالعمل تصریح شــده قانون 
اساســی کشور و آیین دادرسی ظرفیت های 
مناسبی را برای برخورد با معضلات اجتماعی 

در همه حوزه ها دارد .
همچنین در این دستورالعمل با ذکر جزییات 
قانون و با تفصیل تصریح شــده است، قانون 
اساســی درباره مجازات  تخلفات در صنوف 
مختلف، تخلفات کارکنان دولت و همچنین 
تخلفات دانشــجویی ظرفیت مناسبی دارد و  
قوانین موجود امکان برخورد با ناهنجاری  ها 

را پیش بینی کرده است
ضمن آنکه در مواردی که خارج از این قوانین 
صنفی رخ می دهد نیز می توان با اســتناد به 
ظرفیت قانونی آیین دادرسی برخورد مقتضی 

را انجام داد.
 دراین دســتور العمل تصریح شــده اســت 
درخصوص جرایم مشــهود ، ضابطان قضایی 
با همین ظرفیت های قانونی موجود، موظف 

به برخورد با مختلفان هستند.
۴- مســئله عفاف و حجاب در جلسه سران 

ســه قوه مطرح و در این جلســه لزوم ارائه 
لایحه قضایــی برای مواجهه بــا بی حجابی 
یا کشــف حجاب توســط قوه قضائیه مورد 
تاکید و تصویب اعضای جلســه قرار گرفته 
و نهایتا رئیس دســتگاه قضا بر همین اساس 
و همچنین مبتنی بر مصوبه شــورای عالی 
انقلاب فرهنگی دستور لازم برای  تهیه لایحه 

قضایی را صادر کرده است..
 ۵- پیش نویس لایحــه در معاونت حقوقی 
قــوه قضائیه تهیه و در این خصوص یک نظر 
تخصصی از مجلس شورای اسلامی و قریب 
۵ نظر از مراجع مختلــف در دولت دریافت 
می شود و پس از اعمال اصلاحات لازم، نسخه 
نهایــی در ۹ ماده با امضای حجت الاســلام 
والمسلمین محســنی اژه ای به عنوان لایحه 
قضایی برای ارســال به مجلس تقدیم دولت 

شد.  
قابل ذکر اســت در همین مقطع زمانی نیز 
چنانچه دولت با اصل لایحه موافقت نداشت، 
می توانســت متن لایحه قضایی را مستقیما 
برای مجلس ارسال و از ورود به محتوای آن 
صرف نظر کند ، در حالی که طبق اظهارات 
ســخنگوی دولت این متن قریــب ۲۰ روز 

در قوه مجریه بررســی و در ۱۵ ماده نهایی 
و با تصویب در هیــات وزیران برای تصویب 
به مجلس شورای اســلامی ارسال می شود . 
)گفتنی اســت لایحه قوه قضائیه در ۹ ماده 

برای ارسال به مجلس تقدیم دولت شد (
 ۶- متن لایحه قضایی کــه انتظار می رفت 
حســب توافق در جلســه سران ســه قوه و 
اخذ نظرات کارشناســی از مجلس و دولت، 
با سرعت بررســی و به تصویب برسد نهایتا 
با زمان طولانی رسیدگی در مجلس شورای 
اسلامی و ذیل اصل ۸۵ قانون اساسی، در ۷۰ 
ماده تصویب و برای شورای نگهبان ارسال شد 
که هم اینک برای رفع ایرادات شورای نگهبان 
در کمیسیون مربوطه در حال بررسی و نهایی 
سازی اســت تا مجددا برای رفع ایرادات به 

شورای نگهبان ارسال گردد
۷- از مسئولان محترم به خصوص در کسوت 
ســخنگویی، انتظار می رود در بیان مطالب 
دقــت کرده و بــا دوری از ارائــه اطلاعات و 
اظهارات ناقص یا غیردقیق، تعامل و همگرایی 
مثبت و برادرانه موجود بین قوای سه گانه را 
که ثمرات مناسبی در بهبود وضعیت کشور 

داشته است تقویت نمایند.

مرکز رسانه قوه قضائیه درباره لایحه عفاف و حجاب اطلاعیه صادر کرد

واکنش به اظهارات ناقص و غیردقیق سخنگوی دولت

مرعشی دبیرکل حزب کارگزاران باقی ماند
سیدحسین مرعشــی و محسن هاشــمی برای یک دوره دیگر به عنوان 
دبیرکل و رئیس شــورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی ایران انتخاب 
شــدند. به گزارش ایلنا به نقل از روابط عمومی کارگزاران سازندگی ایران، 
نخستین جلسه شورای مرکزی جدید حزب روز پنجشنبه نهم برگزار شد.

در ادامه، انتخاب هیات رئیســه شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی 
ایران در دســتور کار قرار گرفت و پس از رای گیری و شمارش آرا، محسن 
هاشمی به عنوان رئیس، فاطمه سعیدی و علی جمالی به ترتیب به عنوان 
نواب رئیس اول و دوم و حامد منتظری و طیبه اصفهانی به ترتیب به عنوان 

منشی های اول و دوم هیات رئیسه انتخاب شدند.

احزاب

 سخنگوی شورای نگهبان گفت: از مبانی کار هیأت های 
اجرایــی اطلاعی ندارم. هرکســی نســبت بــه عملکرد 
هیأت های اجرایی شــکایتی داشته چه کسانی که تأیید 
صلاحیت نشدند اعم از اینکه رد یا عدم احراز شده باشند، 
در ســامانه  ای که اعلام کردیم شکایت خودش را مطرح 
کرده و در این ۵۰ روزی که فرصت داریم شــکایات این 
افراد را بررســی می کنیم و نتیجه را بعد از ۱۴ دی اعلام 

می کنیم.
به گزارش هادی طحان نظیف سخنگوی شورای نگهبان، 
در پاسخ به این ســوال که بعد از اعلام نتیجه صلاحیت 
داوطلبیــن انتخابات مجلس شــورای اســلامی برخی 
مدعی شــدند، برخی رد صلاحیت ها سیاسی بوده است 
موضع شــورای نگهبان چیست، گفت: واقعا از مبانی کار 
هیأت هــای اجرایی اطلاعی ندارم که خدمت  شــما هم 
عــرض کنم. هیأت  های اجرایی بــا ترکیبی که در قانون 
آمده، از افرادی هســتند که مســتقل تشکیل می شوند. 
آنچه که می توانم بگویم این اســت که هرکسی نسبت به 
عملکرد هیأت های اجرایی شکایتی داشته چه کسانی که 
تأیید صلاحیت نشدند اعم از اینکه رد یا عدم احراز شده 
باشند، در ســامانه  ای که اعلام کردیم شکایت خودش را 

مطرح کرده و در این ۵۰ روزی که فرصت داریم شکایات 
این افراد را بررســی می کنیــم و نتیجه را بعد از ۱۴ دی 

اعلام می کنیم.
وی افزود: قانون مراحل مختلفی را پیش بینی کرده، یعنی 
اول هیأت  اجرایی را پیش بینی کرده که ارتباطی با شورای 
نگهبان ندارد، هیأت نظارت و بعد شــورای نگهبان را هم 
پیش بینی کرده اســت. تازه ۱۴ دی را که عرض می کنم 
باز هم نهایی نیست و نظر خود شورای نگهبان نظر قطعی 
و نهایی است. باز هم باید این مراحل طی شود تا بتوانیم 

اظهارنظر دقیقی انجام دهیم.
طحان نظیف در پاســخ به این سوال که شورای نگهبان 
نظارتی بر عملکرد هئیت اجرایی ندارد، گفت: هیأت های 
اجرایی کارشان را انجام می دهند و آنها کارشان تمام شده 
است؛ الان هرکدام از داوطلبان از هیأت  اجرایی شکایتی 
داشته به هیأت های نظارت آمده و در سامانه ای که عرض 
کردیم، شکایت خودشان را ثبت کردند و ما الان در حال 
بررسی آن هستیم. مهلت هیأت های اجرایی ۱۵ روز بود، 
مهلت هیأت های نظارت ۵۰ روز و مهلت شورای نگهبان 
۳۰ روز است. لذا این ســیر طی شود تا ببینیم خدا چه 

می خواهد.

معاون سیاسی وزیر کشور گفت: سقف بودجه های انتخاباتی 
کاندیداها متناسب با شرایط جمعیتی و جغرافیایی منطقه 
تعیین می شود و بر هزینه های ستادها نظارت می شود. به 
گزارش ایسنا، سید محمدتقی شاهچراغی انتخابات پیش 
رو را یکی از مهم ترین رویدادهای کشــور دانست و اظهار 
کرد: انتخابات در جمهوری اسلامی ایران تبلور و جلوه اراده 
مردم محســوب می شود و اگر بخواهیم به این موضوع چه 
از منظر دینی و چه از منظر سایر مکاتب حکمرانی غربی 

بنگریم، از اهمیت آن کاسته نمی شود.
شــاهچراغی، ناامیدی مردم نســبت به آینــده را یکی از 
اهداف تبلیغاتی و روانی دشمن دانست و خاطرنشان کرد: 
دشــمن ســعی دارد با ناامیدی مردم، میزان مشارکت در 
انتخابات را کاهش دهد تا بتواند سیاست های نرم افزاری و 
سخت افزاری بعدی خود را اجرا کند که حضور پرشور مردم 
در صحنه ها همواره نقشه های دشمن را با شکست مواجه 
کرده است. وی، با اشاره به اهمیت نقش آفرینی گروه های 
مرجع در انتخابات، مطرح کرد: صاحبان تریبون، نخبگان و 
صاحب نظران نقش مهمی در افزایش مشارکت در انتخابات 
دارند چرا که با در پیش گرفتن جهاد تبیین و رفع شبهات 
و تبیین خدمات گســترده نظام مقدس اسلامی می توان 

امید به آینــده را در جامعه افزایش داد. معاون سیاســی 
وزیر کشور، با اشــاره به چهار راهبرد مقام معظم رهبری 
)حفظه الله( در برگزاری انتخابات، تشــریح کرد: برگزاری 
انتخابات سالم یکی از اولویت های اصلی وزارت کشور است 
و می تــوان گفت با برنامه هایی که از مدت ها پیش در نظر 
گرفته شده بود شاهد برگزاری یکی از سالم ترین انتخابات 
کشور با مشارکت مردمی در امر برگزاری خواهیم بود. وی، 
با اشاره به قانون انتخابات کشور، عنوان کرد: بر اساس قانون 
انتخابات کشور تمام تلاش خود را به کار خواهیم گرفت که 
داوطلبین به میزان یکسان از امکانات دولتی برای تبلیغات 
خود اســتفاده کنند و این مهم در نشســت با فرمانداران 
سراسر هرمزگان که با حضور استاندار هرمزگان برگزار شد 
نیز مورد تاکید قرار گرفت. معاون سیاســی وزیر کشور، با 
اشــاره به هزینه های انتخاباتی برخی از کاندیدا، بیان کرد: 
ناظرین پیش از انتخابات با ساز و کاری خاص باید از منشاء 
منابعی که در ستادهای انتخاباتی هزینه می شوند آگاهی 
داشته باشند و برای جلوگیری از هزینه های گزاف انتخاباتی 
متناســب با شــرایط جغرافیایی، جمعیتی، اقتصادی و ... 
منطقه ســقفی برای هزینه کرد انتخاباتی تعیین می شودو 

کاندیدایی نیز حق عدول از این میزان را ندارد.

طحان نظیف خبر داد:

اعلام نتیجه بررسی های هیأت نظارت بعد از ۱۴ دی
معاون سیاسی وزیر کشور:

سقف هزینه های انتخاباتی کاندیداها مشخص شد

امام جمعه مشهد با تأکید بر اینکه شورای نگهبان 
باید نظارت دقیق بر لایحه عفاف و حجاب داشته باشد، 
اظهار کرد: خواسته ما از فقهای شورای نگهبان آن است 
کــه لایحه حجاب و عفاف را در مقام جرمانگاری تلقی 

کنند.
سید احمد علم الهدی در خطبه سیاسی نماز جمعه 
ایــن هفته گفت: مردم در موضوع حجاب ایســتادگی 
کنند. دشــمن در این حوزه متمرکز است این مسئله 
ایدئولوژیــک را به بهانه ای بــرای اختلاف  افکنی میان 
اقشار مختلف مردم ما تبدیل کند. مقام معظم رهبری 
درباره بدحجابــی به صراحت اعلام موضع کردند و این 
کار را جرم سیاسی خواندند تا برای قوه قضائیه مشخص 
شود که باید جرم  انگاری کند و مجازات مقتضی آن  هم 

تعیین شود.

امام جمعه مشــهد با تأکید بر اینکه شورای نگهبان 
باید نظارت دقیق بر لایحه عفاف و حجاب داشته باشد، 
اظهار کرد: خواســته ما از فقهای عــادل و حقوقدانان 
دانشــمند شورای نگهبان آن اســت که لایحه حجاب 
و عفــاف را در مقام جرم انــگاری تلقی کنند و موضع 
نهادهای انتظامی و امنیتی در مقابل این جرم مشخص 
شــود. اگر بناســت بی حجابی به فرموده رهبر معظم 
انقلاب جرم سیاسی تلقی شود، مخاطب این جرم نیز 
اسلام، انقلاب و نظام هستند و در این جرم انگاری، باید 
دقیقاً مشخص باشد که دستگاه های امنیتی و انتظامی 

باید چکار کنند. تنها مسائل قضایی کافی نیست.
وی افــزود: اگر این لایحه از این بابــت ابهام دارد، 
فقهای مجاهد و حقوقدانان اندیشمند شورا، مجلس را 

موظف کنند این مسائل را برطرف کند.

دریادار قلــی زاده از الحاق اولین ناوشــکن نیروی 
دریایی سپاه با نام شهید صیاد شیرازی خبر داد.

به گزارش تسنیم، اولین ناوشکن نیروی دریایی سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی با نام شهید صیاد شیرازی تا 
پایان ســال جاری به یگان رزم این نیرو الحاق خواهد 
شد. امیر دریادار داود قلی زاده رئیس گروه ناوشکن های 
وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای مسلح، با اعلام این 
خبر گفت که این ناوشکن مراحل نهایی ساخت خود را 
می گذراند و قرار است تا پایان سال جاری رونمایی شود.

نیروی دریایی سپاه مسئول اصلی حراست از خلیج 
فارس و تنگه هرمز است که علاوه بر این، در سال های 
اخیر، حضور در آب های دوردست و بین المللی نیز به 

برنامه های این نیرو افزوده شده است.
نیروی دریایی ســپاه پیش از این برنامه ســاخت 

شناورهای کلاس شهید ســلیمانی )اولین شناورهای 
مجهز به موشک های عمودپرتاب( را هم در دستور کار 
داشــت که یک نمونه آن سال گذشته عملیاتی شد و 
فروندهای دیگر این شناور نیز در حال ساخت هستند.

با تجهیز نیروی دریایی ســپاه به ناوشــکن، حوزه 
ماموریتی این نیرو و توان آن برای حضور در آبهای دور 

نیز بیشتر خواهد شد.
دریادار قلی زاده همچنین از برنامه تجهیز ناوشکن 
دیلمیان )جدیدترین ناوشکن نیروی دریایی ارتش در 
دریای مازندران( به موشک های پدافندی عمود پرتاب 
نواب خبر داده و گفته اســت: ناوشکن دیلمان نسبت 
به نمونه های دیگر از کلاس موج پیشــرفته تر است که 
مهمترین این تغییرات در حوزه پیشران، مخابرات، رادار 

و تجهیزات رزمی است.

علم الهدی:
رهبری بدحجابی را جرم سیاسی خواندند

دریادار قلی زاده

الحاق اولین ناوشکن نیروی دریایی سپاه پاسداران



سیاسی  3شنبه11آذر1402-18جمادیالاولی1445-2دسامبر2023-سالبیستودوم-شماره6145

به  آنلاین  به گزارش خبرنگار مردم ســالاری 
نیوز، کواکبیان  از گروه سیاســی جهان  نقل 
اصرار دارد که باید به ســمت جمهوریت سوم 
و اصلاح قانون اساسی برویم. عمیقا باور دارد 
که مشارکت گســترده به استحکام پایه های 
نظام جمهوری اســلامی کمک می کند و باید 
برای این موضوع تلاش کنیم. از ردصلاحیت یا 
افراد معرفی شده حزب  احراز صلاحیت  عدم 
متبوعش گلایه دارد اما امیدوار به پاسخ مثبت 
هیات های نظارت به اعتراضات نامزدهاســت. 
تائید  اگــر همه اصلاح طلبــان  که  می گوید 
صلاحیت شوند مشارکت تا 30 درصد افزایش 

پیدا خواهد کرد.
کمتر از صــد روز تا انتخابات مجلس دوازدهم 
زمان باقی است. ماحصل گفت وگوی یک ساعته 
جهان نیوز با دکتر مصطفی کواکبیان، نماینده 
ادوار مجلس و دبیرکل حزب اصلاح طلب مردم 
سالاری که در عصر یک روز پائیزی صمیمانه 
این  میزبان  روزنامه مردم ســالاری  دفتر  در 
گفت وگوی تفصیلی بودند را در ادامه خواهید 

خواند:
از اوضاع  ارزیابی و تحلیل حضرتعالی  آخرین 
انتخابات مجلس  به  ناظر  سیاســی کشــور 

چیست؟
تا قبل از رد صلاحیت هــای هیات های اجرایی یک 
مقــدار زیــادی خوش بین تر بودم ولی بعــد از این 
ردصلاحیت ها واقعا مقــداری از این خوش بینی را 
از دســت دادم. اما باز هم امیدوار هســتم که هیات 
نظارت و شورای نگهبان مقداری توجه کنند. به هر 
حال حدود 8 هزار نفر بر اســاس آمارهایی که وجود 
دارد پس از آنکه ثبت نامشان انجام شد رد صلاحیت 
شــدند یا عدم احراز خوردنــد. 8 هزار نفر واقعا رقم 

بسیار زیادی می باشد.
جالب اســت برای شما بگویم که حدود 100 تا اسم 
در کل کشــور آماده کرده بودیم که در انتخابات از 
آن ها حمایت کنیم. اینها شــامل حــدود 37 نفر از 
نمایندگان اصلاح طلب مجلس دهم بودند، حدود 33 
نفر نیز از اعضای خود حزب مردم ســالاری در کل 
کشــور بودند و حدود 30 نفر هم از فعالان سیاسی 
اصلاح طلب شناخته شــده ادوار مختلف مجلس یا 
چهره های اصلاح طلب شناخته شده بودند. با کمال 
تاسف باید بگویم که اکنون برای ما از این 100 نفر 
حدود 30 نفر باقی مانده است. یعنی دوسوم از اینها 
فعلا یا ردصلاحیت شــدند یا عدم احــراز برای آنها 
خورده که این وضعیت برای ما بســیار ناخوشــایند 

است ولی باز هم امیدوار هستیم.
این افراد اعتراض خودشان را به هیات نظارت 

ثبت کردند؟
بلــه اعتراض خود را ثبت کردند ولی بر خلاف قانون 
بعضا باید مســتندات پس از اعتــراض را در اختیار 
داوطلبان قرار دهند ولی بعضــی جاها قرار ندادند؛ 
گفتند شــما اعتــراض بزنید رســیدگی می کنیم. 
بیشترین ضربه را قانون انتخابات مجلس که توسط 

همین مجلس یازدهم مصوب شده زده است.
از همان اول هم اعتراض داشــتیم. می دانید که اول 
مرداد سال جاری این قانون در مجلس خیلی ضرب 
الاجلی و سریع تصویب شــد و شورای نگهبان هم 
این قانون را تایید کرد. بعد هم یکدفعه گفتند از 16 
مرداد ثبت نام است و هر کسی هم که ثبت نام نکند 

دیگر نمی تواند مدعی باشد.
در اعتراض به قانون انتخابات برای مجلس 

ثبت نام نکردم
به این »ضربه« می گویید.

ما می خواهیم حــدود هفت ماه بعد انتخابات برگزار 
کنیم. نه تنها احزاب اصلاح طلب بلکه احزاب اصولگرا 
هم فرصت ســر خاراندن نداشتند که به کدامیک از 
نیروهای خودشــان بگویند باید ثبت نام کنی یا نه. 
مــا خودمان در خانه احزاب هســتیم دیگر، اینها را 

می دانیم.
من خودم این ســری اسم ننوشــتم برای اینکه به 
این نحوه ثبت نام اعتراض داشــتم. حتی مصاحبه ای 
کردم و گفتم که آقایان دولت و مجلس اگر طرفدار 
مشارکت حداکثری هســتند یک تبصره بگذارند و 
آنهایی که موفق به پیش ثبت نام نشــدند در مرحله 
نهایی بتوانند ثبت نام کنند. خیلی ها به من اعتراض 
کردند و گفتند که تو باز هم دنبال مشارکتی؟ گفتم 
نه، اگر می خواهید مشارکت حداکثری باشد راهش 

این است.
آقای دکتر، شما می فرمایید ضربه! محدودیتی 
که برای ثبت نام ایجاد نکرده بودند. گفته شد 
هر کسی که می خواهد ثبت نام کند. به عنوان 
مثال حزب شما می توانست بگوید که ما 200 تا 
نیرو داریم کل این تعداد هم ثبت نام کنند. این 

چه ضربه ای می تواند باشد؟
عرض بنده این اســت که چنان ســریع این قانون 
توســط شورای نگهبان تایید شد که در ظرف 2 روز 
همه مراحل آن طی شد. یعنی مجلس تصویب کرد و 
شورای نگهبان تایید کرد و سریع ابلاغ شد. 16 مرداد 
هم گفتند کسانی که می خواهند، ثبت نام کنند. ولی 
به عنوان مثال همین طرح عفاف و حجاب، دو ســه 

مرحله رفته در شــورای نگهبان ایراد گرفته شده و 
برمی گردد. اما درباره این قانونی که مجلس تصویب 

کرده چه عجله ای بود.
بالاخره شما اگر بخواهید کار تشکیلاتی، سیاسی و 
حزبی انجام دهید اینطور نیســت که در عرض یک 
هفته شما بتوانید ســریع تصمیم بگیرید برای یک 
انتخاباتی که 7 ماه بعد می خواهد انجام شــود. بحث 
ما اصلاح طلب ها نیســت حتی اصولگراها هم به این 

اعتراض دارند.
شما خودتان در اعتراض به این قانون ثبت نام 

نکردید؟
واقعا همین بود. گفتم چه کاری است که می خواهند 
مــا را در منگنــه قرار دهنــد. ما هم بایــد ارزیابی 

می کردیم می خواهیم از تهران بیاییم یا سمنان.
انتخابیه را در مرحله  شما می توانستید حوزه 

نهایی تغییر دهید.
می دانم. عرض بنده درباره اصل ثبت نام اســت. برای 
انتخابــات قبلی مجلس هم که بنــده رد صلاحیت 
نشــده بودم اما در تهران فقط 18 درصد شــرکت 

کردند.
یــک بار اواخر مجلس دهم بــه آقای قالیباف گفتم 
شما که در انتخابات مجلس در تهران نفر اول شدی 
از بنده که نفر ششم لیست مجلس دهم بودم کمتر 
رای آوردی. فکر نکنی الان که نفر اول شدی، خیلی 

رای آوردی.
من خواســتم به عنوان دبیرکل یک حزب از تهران 
شــرکت کنم نباید یک ســبک و سنگین می کردم. 
بررسی و ارزیابی می کردم که این وضعیت چطوری 
می شود؟ مسئله شخصی ندارم اتفاقا بعدا هم فهمیدم 
چقــدر کار خوبی کــردم و خیلی نگران نیســتم. 
می خواهم بگویم که این ضربــه از ناحیه این قانون 

مصوب بود.
جالب است که برای شما بگویم که یک جلسه ای با 
آقای شاهچراغی معاون سیاسی وزیر کشور داشتیم. 
اتفاقاً در آن جلسه ایشــان از ما یک تعریفی کرد و 
گفت که ایشان یک سوءســابقه پیش من دارد؛ در 
عملیــات فتح المبین فرمانده گردان بودم و ایشــان 
بیســیمچی من بود. گفتم خیلی ممنــون که از ما 
تشــکر کردید! می خواهم بگویم که رفاقت ما برای 
فتح المبین است؛ برای الان نیست. پدر بزرگوارشان 
هم عضو خبرگان اســتان سمنان است. البته ایشان 

هم این بار برای خبرگان ثبت نام نکردند.
من آنجا به شــدت اعتراض کــردم و گفتم که چه 
وضعی است؟ بعد دیدم ایشان می گوید که قانون به 
مــا اینطوری گفته. یعنی این حدود بیســت و چند 
هزار نفری که می خواســتند بررسی کنند فقط 14 
روز برای بررسی آن ها وقت داشتند. این موضوع در 
تهران جالب تر است و برای 5 هزار داوطلب فقط 14 

روز وقت داشته اند که بررسی کنند.
 خب الان که هیات های نظــارت وقت کافی 

دارند.
کار تمــام اســت. آن 5 مرکز حرفشــان را زدند و 
پرونده ها اصطلاحا ســاخت و پاختش انجام شــده 
اســت. اعتراض می زنند حالا شــورای نگهبان باید 
بررسی کند. البته شورای نگهبان فرصت زیادی دارد. 
من یقین دارم بســیاری از افــرادی را که خیلی هم 
بررسی نشده بودند، عدم تایید نزده بودند، عدم احراز 

خورده بود، یعنی نه رد نه تایید.
آقای دکتر آماری از جریان اصلاحات دارید؟

بله
یکی از فعالان سیاسی که گفته بودند 2 هزار 

نفر از جریان اصلاحات تایید صلاحیت شدند؟
باید حرف این تایید شــود که منظور از این جریان 

اصلاحات چه بوده.
ثبت نام  کواکبیــان می گفتند هــم  آقــای 
اصلاح طلبــان گســترده بوده و هــم تایید 
صلاحیت ها گسترده انجام شده. این به غیر از 
بحث هیات های نظارت است که احتمال دارد 

رد صلاحیتی ها یا عدم احرازی ها تائید شوند.
اگر منظــور احزاب اصلاح طلب اســت یک موضوع 
اســت، اگر نیروهای اصلاح طلب منظور اســت یک 
موضــوع دیگر. اگــر بحث مســتقلین، اعتدالیون و 
میانه ها اســت و ایشان دارد مجموعا حساب می کند 

بحثی دیگر است.
بالاخره آنهایی که جزء میانه ها هستند اصلاح طلب 
حساب نمی شوند. اصلاح طلب یعنی دوستان وابسته 
به 31 حزب اصلاح طلب. آماری که دارم حزب مردم 
ســالاری بیشترین تعداد ثبت نام کننده را از اعضای 
خودش داشــته اســت. یک تعدادی هم اصلا هیچ 
کسی را نه حمایت کردند، نه توصیه ای داشتند و نه 

برای ثبت نام کردن کسی را تشویق کردند.
یک تعدادی هم باری به هر جهت بودند و منتظر که 
بعداً باید از چه کســی حمایت کنند. لذا این آمارها 
نیست. شاید بگوییم دو هزار نفر غیر اصولگرا؛ این را 

من قبول دارم.
پیشنهادی داشتم که مجلس بیاید یک تبصره اضافه 
کند. سخت هم نبود و می گفتند آن هایی که ثبت نام 

نکردند امکان ثبت نام مجدد آنها وجود دارد.
تائید صلاحیت اصلاح طلبان 30 درصد 

در مشارکت موثر است

با همیــن اوضاع به تعبیر شــما ردصلاحیت 
گســترده، اگر زمان برگزاری انتخابات برسد 

مشارکت چقدر می شود؟
بر خــلاف دوره هــای قبلی که مراکز نظرســنجی 
و افکارســنجی سیســتم زیاد بود ایــن دوره کمتر 
نظرســنجی می شــود. با این وضعیتــی که وجود 
دارد در تهــران هنوز به 15 درصد هم نمی رســد. 
در کلان شــهرها هــم به 35 درصد نمی  رســد. در 
انتخابــات یازدهم گفتند که 60 درصد غایب بودند. 
این انتخابات پیش رو هم میزان مشارکت در همین 
محدوده اســت. البته امیدوارم یــک اتفاقی بیافتد 
چراکه طرفدار مشــارکت هرچه گســترده تر هستم 

تقویت  نظــام  پایه های  چون 
می شود. معتقدم اینهایی که 
به هر دلیلی دوســت ندارند 
مشــارکت گســترده باشد 
خیلی بــه طرفداری از نظام 

اقدام نمی کنند.
شــورای  مثال  فرض  بر 
نگهبان تمــام این افراد 
را تایید صلاحیت کند به 
نظر شما مشارکت چقدر 

می شود؟
مــن معتقــدم حداقل 30 

درصد تاثیر می گذارد.
یعنی تایید صلاحیت آن طور که اصلاح طلبان 
را  مشارکت  درصد   30 می باشــد  مطلوبشان 

افزایش می دهد؟
قطعا همین طور اســت. فــرض بفرمایید مثلا آقای 
پزشکیان، ایشان خودشــان یک سبد رای در تبریز 
دارند. خیلی هم مهم نیست که احزاب چه می گویند. 
وقتی نباشــد قطعا طرفدارهای خاص ایشــان دیگر 
انگیــزه ای ندارند کــه در انتخابات شــرکت کنند. 
نمی دانم شاید ایشان برگردند. علت اینکه می گوییم 
30 درصــد چراکه بقیه مباحث به کلان سیســتم 
برمی گردد. یعنی اعتماد عمومی به هر دلیل کاهش 
پیدا کرده است. تنگناهای معیشتی مردم و وضعیت 
اقتصادی که دارند اینها همه تاثیر دارد. نمی خواهم 
بگویم کــه همه افراد را هم به فرض اگر تایید کنند 
باز مشارکت به 80 درصد می رسد نه عوامل دیگری 

هم وجود دارد.
اگر از فرمایش شــما وام بگیرم در انتخابات 
مجلس گذشــته چهره های شــاخصی مثل 
انصاری که  جنابعالی، آقای پزشکیان و مجید 
سرلیست تهران هم بودند در انتخابات حضور 

داشتند، اما مشارکت نهایتا 40 درصد شد.
 این که شــما می فرماییــد عوامل دیگری هم نقش 
داشتند. ما در کل ایران حدود 80، 90 نفر داشتیم. 
شما فقط تهران را نبینید. بله در تهران این افرادی را 
که نام بردید بودند ولی در کل ایران نه. من در اواخر 
مجلــس دهم گفتم که باید برویــم و از اصولگرایان 
کاندیدای قرضی بگیریم. همان موقع در کل کشــور 
خیلی ها را رد صلاحیت کــرده بودند. تعداد اندکی 
باقی مانده بودند که باید آن ها را لیســت می کردیم. 
مشکلات عدیده ای پیش آمده بود مثل دی ماه 96، 
آبان 98، سقوط هواپیمای اوکراینی و خیلی اتفاقات 

عدیده دیگر که مزید بر علت شده بود.
برای کاهش مشارکت در انتخابات سهمی هم 
برای دولت آقــای روحانی و مجلس دهم قائل 
اعتماد مردم  به  باعث ضربه  اینها  هســتید؟ 

نشد؟
بله. من تعصبی ندارم بالاخره یک بخشی از کاهش 
میزان مشــارکت به این دلیل بود که خیلی وضعیت 
اقتصادی و معیشتی مردم مطلوب نبود. همین الان 

هم اینطور است بدتر شده که بهتر نشده.
اگر شــورای نگهبان بــرای تائید صلاحیت 
همراهی کند و جریان اصلاحات یک لیستی را 
با هر کیفیتی تهیه کند و ظرفیت آقای خاتمی 
با ســابقه »تکرار می کنم«، ظریف، روحانی و 
حسن خمینی هم پای لیست بیاید، به نظر شما 
چقدر این موضوع در فضای جامعه برای آوردن 

مردم پای صندوق رای موثر است؟
با توجه به آنچه که خبر دارم واقعیت این اســت که 
این اتفاق نمی افتد؛ نه آقای ظریف و نه آقای خاتمی 
قرار نیســت که بیایند. اگر هم ایــن اتفاق بخواهد 
بیافتد باید عوامل دیگری باشــد. گفتم فقط داشتن 
کاندیدا نیست. اگر شورای نگهبان به این فرمایشی 
که شما می گویید عمل کند و خیلی ها را تایید کند 
عــرض کردم این تاثیرش 20 - 30 درصد اســت و 
واقعا هم بیشتر نیست و یکسری عوامل دیگری دارد. 
معتقدم که واقعا باید مردم احســاس کنند که هنوز 
مجلــس در راس امور قرار دارد. قرار دارد یا نه؟ این 

خودش مهم است.
از عملکرد های نامطلــوب مجلس فعلی یکی از آنها 
قانــون انتخابات بود که به نظرم بســیار قانون بدی 
را تصویب کردند. آخرین موردش هم افزایش ســن 
بازنشستگی بود که چه بلوایی درست کرد مخصوصا 

برای بدنه کارگری.
نمی دانم دلایل این کارشان چه هست؟ کاری نکردند 
که رغبت برای مردم ایجاد کند. یا مثلا طرح صیانت 

چــه وضعیتی دارد یا همان طرح عفاف و حجاب که 
شورای نگهبان دو ســه مرتبه برگردانده است؛ چه 
چیزی تهیه کردند که شورای نگهبان می گوید چهل 

بندش مشکل دارد.
ما چند دوره در مجلــس بودیم. اول دوره می آمدند 
یک خودرو می دادند می گفتند این هزینه و اقســاط 
آن است و پرداخت کنید. دیگر وسط دوره همچین 
چیزی نبود که دوباره بیایند و خودرو دهند بعد هم 

کسی جواب ندهد.
باز امیدواریم که یک اتفاقی بیافتد. ما به عنوان حزب 
مردم ســالاری یکی از راه هایی که پیشنهاد داشتیم 
و هنوز هم داریم این اســت که مقام معظم رهبری 
مثلا دســتور بفرمایند که بر اساس اصل 177 قانون 
اساســی فعلی بازنگری قانون اساسی هم به جریان 
بیافتد. حالا این را ما می گوییم، شــاید ایشان اصلا 

این موضوع را قبول نکنند.
آقای دکتر؛ آقای روحانی و آقای لاریجانی برای 
انتخابات خیلی فعال شــده اند،. آقای روحانی 
گفتنــد که ما به همه دوســتانمان گفتیم که 
ثبت نام کنند از آقــای نوبخت گرفته تا غیره. 
ادوار  نمایندگان  تقریبــا  هم  لاریجانی  آقای 
مجلس را به خط کردند. به نظر شــما جریان 
اصلاحات با آقــای روحانی و لاریجانی ائتلاف 

می کند؟
 نه آقای روحانی هیچ نشستی با دوستان اصلاح طلب 

داشته و نه درخواستی بوده.
البته بــا کارگزاران و ندای ایرانیان جلســه 

داشتند؟
البته شاید با اینها جلساتی داشتند ولی با مجموعه 
اصلاح طلبــان چنین جلســه ای نبــوده. خود آقای 
روحانی و لاریجانی هم که نمی خواهند وارد مجلس 

شوند.
لاریجانی و روحانی مجلس را

 برای ریاست جمهوری می خواهند
حالا اگر هم فعالیتی می کنند 
داشته  مجلســی  می خواهند 
باشند که یک مقداری با آن ها 
باشد، شاید  هماهنگی داشته 
برای ریاست جمهوری بعدی. 
آن ها  انگیزه  نمی دانــم  البته 

چیست.
برای  چینی  مقدمه  یعنی   

انتخابات بعدی؟
احتمالاً این باشد. وقتی کسی 
خودش ثبت نام نمی کند یعنی 
وارد مجلس شود  نمی خواهد 
لیدری  حالــت  می خواهنــد 
داشته باشند که در این بین یکسری نیروهای میانه 
را به مجلس بفرستند. واقعیتش این است که با ما در 
این زمینه مشورتی نشده و انگیزه ای هم نداشتیم که 

برویم دنبال کنیم.
در جریــان جبهــه اصلاحات هم چهــار پنج حزب 
هســتند که خیلی شــدید به دنبال این هستند که 
تحت هر شــرایطی در انتخابات شرکت کنند. هفت 
هشــت حزب مثل ما بودند که مترصد اوضاع بودند 
که اگر بتوانیم یک لیست 100 نفره لااقل بدهیم که 
فعلا هم پنچر شدیم. حدود شانزده هفده حزب هم 

هستند که فعلا با انتخابات کاری ندارند.
اکثریت در جبهه اصلاحات منظورم از لحاظ احزاب 
اســت خیلی دنبــال این ملاقات هــا و این بحث ها 
نبودند. از آن طرف هم نمی دانم چقدر تماس گرفته 
شــده ولی بالاخــره فعالیت هــای انتخاباتی جناب 
آقای روحانی یا آقای لاریجانی بیشــتر جنبه همان 

میانه روها و همان اعتدالیون و مستقلین را دارد.
آقای روحانی را اصلاح طلب نمی دانید؟
روحانی هم خودش را اصلاح طلب نمی داند.

اصلاح طلب  چطــور؟  را  روحانی  آقای  دولت 
می دانید؟

چندتا چهــره اصلاح طلب در دولــت آقای روحانی 
بودند ولی در کل مجموعه دولت روحانی اصلاح طلب 

نبود.
از معــاون اول دولــت تا به پاییــن که همه 

اصلاح طلب بودند؟
نه. خودشان هم قبول دارند. ممکن است بگویید یک 
درصدی از کارگزاران بودند اما اصلاح طلب به مفهوم 
اینکه از احزاب اصلاح طلب حمایتی باشــد یا آن ها 

حمایت کنند خیر.
که  بودید  یکبار شــما گفته  آقای کواکبیان؛ 
»اگر زمان بــه عقب برگردد من باز به روحانی 
رای می دهم« و یکبــار دیگر که فکر می کنم 
گفته  بود شما  آمده  پیش  اقتصادی  مشکلات 
بودید که »شرم دارم بگویم که به روحانی رای 

دادم«. نظرتان چیست؟
بیشترین کَل کَل های ما در مجلس با آقای لاریجانی 
بود. دلیلش هم این بود که یک جماعتی در مجلس 
بودند تحت عنوان مستقلین ولایی و در مسائلی که 
خودشــان تشخیص می دادند لازم است به طرف ما 

غش می کردند. 
مثلا عــدد ما 110 تا بود یکدفعه می شــدیم 180 
تــا و خیلی رای  ما بــالا می رفت مثلا در اف ای تی 
اف. ولــی یک چیزهایی که ما به عنوان اصلاح طلب 
می خواستیم یکدفعه آنها به سمت اصولگرایان غش 
می کردنــد. طوری بود که با هم قرار می گذاشــتیم 
ولی با ما همراهی نمی شــد. آقــای علی لاریجانی 
بیش از اینکه بــرای اصلاح طلبان مجلس احترامی 
قائل باشــد و با آن ها ارتباطــی برقرار کنند با آقای 
روحانی ارتباط داشت. یعنی آن بالا با هم هماهنگی 

می کردند ما هم می بایست دنباله روی می کردیم. 
ولی خُب ما هم یک جاهایی دنباله روی نمی کردیم 
آن وقت اصطکاک پیش می آمد لذا همان زمان هم 

واقعاً با دولت کَل کَل ها داشتیم.
آقای دکتر برای ریاســت مجلس دهم، شما 

لاریجانی را می پسندید یا عارف؟
کاندیدای مــا آقای عارف بود و اتفاقاً به آقای عارف 
گفتــم که اگر تــو نیایی من خودم برای ریاســت 
کاندیدا می شوم. ولی خُب ایشان همان روز اول آمد 
و حــدود 110 رای آورد ولی آن انتخابات اصلی که 
قرار بود بیاید، نیامد. بعد ما هم خواستیم بیاییم که 
به ما اجازه ندادند. جالب اســت من با اینکه کاندیدا 
نبودم آقای لاریجانی گفت 11 رای بیشــتر نیاورده! 
اصلا من کاندیدا نبودم و رسما هم نامه داده بودیم 

ولی بعد باز آقای لاریجانی اینطور اشاره کردند.
پــس از این هــم هیــچ ســمتی در مجلس دهم 
نپذیرفتم. عضو کمیسیون امنیت ملی بودم و حتی 
فراکسیون دیپلماسی و منافع ملی که 120 نفر عضو 
داشــت را خودم راه انداخته بودم. کارهای مختلفی 
شخصاً می کردم ولی به عنوان جریانی که مثلا بیایم 
کاندیدای هیات رئیســه بشــوم یا حتی کمیسیون 

اصلا این کارها را انجام ندادم.
یکی از ســایت های اصلاح طلب گفته بود که 
اصلاح طلبان خیلی ایــن در و آن در می زنند 
ولی آخر ســر چاره ای ندارند جز اینکه بروند 

اصطلاحا زیر کُد روحانی. نظر شما چیست؟
آنهایی که محشور می شوند ان شاءالله که مأجور هم 
باشند، من حرفی ندارم. جالب است برای شما بگویم 
که در دولت اول آقای روحانی)دولت یازدهم( اولین 
حزبی کــه اطلاعیه برای حمایــت داد حزب مردم 

سالاری بود. 
یعنی هنوز در رابطه با موضوع آقای عارف داشــتند 
بحــث می کردند ولی همان موقــع اطلاعیه دادیم. 
خیلی هــا کنایه زدند و گفتند که همشــهری بازی 
می کنیــد. امــا بالاخره دیدیم که پــس از پیروزی 
ایشان خیلی هم اقبالی نیست و حتی برای مشورت 
هم نیازی به ما ندارند چه برســد به پسُت و سِمَت. 
وقتی شــما ببینید که زمینه ای حتی برای مشورت 
دادن هم نیست دیگر چه انگیزه ای دارید که بگویید 
حتما باید بروم زیر بلیت این یا زیر بلیت آن. لذا فکر 

نمی کنم که این اتفاق بیافتد.
 حالا اگــر آقای روحانی می خواهند لیســتی برای 
مجلــس یا خبــرگان ببندند امیدواریــم این اتفاق 

بیافتد، ما که بخیل نیستیم.
 ممکن اســت آقای روحانی برای انتخابات مجلس 
با اعتدالیون، مســتقلین و آقای لاریجانی ارتباطاتی 
داشــته باشــند، ولی خیلی این موضوع را با بحث 
اصلاح طلبــان قاطــی نکنیــد. من که بــه عنوان 
اصلاح طلب ندیدم. مگر چهار پنج تا حزب که گاهی 
نشست ها و ملاقاتی هایی داشتند ولی شاکله جریان 
اصلاح طلبی خیلی نمی خواهد برای انتخابات فعال 

باشد.
ادامه در صفحه 10

دبیرکل حزب مردم سالاری در گفت وگوی تفصیلی با جهان نیوز تشریح کرد

رد صلاحیت های هیات های اجرایی مانع مشارکت حداکثری در انتخابات
ممکن است آقای روحانی برای انتخابات مجلس با اعتدالیون، مستقلین و آقای لاریجانی ارتباطاتی داشته باشند ولی خیلی این موضوع را با بحث اصلاح طلبان قاطی نکنید

 

آگهي مزایده عمومي شماره 13- 1402 
)نوبت دوم( کمیسیون معاملاتکمیسیون معاملات

ســازمان منطقه آزاد تجاری - صنعتی قشم در نظر دارد فروش 1 قطعه زمین به متراژ 404 متر مربع با 
کاربری تجاری - خدماتی واقع در ســایت 65 هکتاری را از طریق مزایده عمومي به اشخاص حقیقي و حقوقي 

واجد شرایط به صورت نقد و یکجا فروش برساند.

- قیمت پایه زمین طبق لیست )ذیل( 

مبلغ و نوع تضمین شــرکت در مزایده: 10% )ده درصد( قیمت پایه زمین، که به صورت ضمانتنامه بانکي بنام 
ســازمان منطقه آزاد تجاری – صنعتی قشم با شناسه ملي 14002861698 و کد اقتصادي 411443335484 یا 
 IR 420100004101006238165606 واریز به حساب جاري 4101006238165606 نزد بانک مرکزی با شماره شباي
با شناســه واریز )393006262000000000000000000013( به مبلغ 12.120.000.000 ریال )دوازده میلیارد و یکصد 
و بیست میلیون ریال( تهیه و منضم به اسناد مزایده )در پاکت الف( ارائه گردد، مدت اعتبار ضمانتنامه فوق از تاریخ 
آخرین روز تحویل پیشنهادها )1402/09/27( به مدت سه ماه و براي سه ماه دیگر نیز قابل تمدید  می باشد، علاوه بر 
آن ضمانتنامه هاي بانکي باید طبق فرم هاي مورد قبول تنظیم شود، )ضمانتانه بانکي از بانک هاي خصوصي و دولتي 

مورد تایید بوده و ضمانتنامه هاي مربوط به موسسات مالي و اعتباري مورد تایید نمي باشد.( 
 - مهلت دریافت اســناد مزایده: متقاضیان  مي توانند پس از واریز مبلغ 5.000.000 ریال به حســاب شــماره 
4101006238165606 با شناســه واریز 393006262000000000000000000013 نزد بانک مرکزی به نام سازمان 
منطقه آزاد قشم، از تاریخ 1402/09/06 تا  تاریخ  1402/09/15 جهت دریافت اسناد و مدارک مزایده مراجعه نمایند.

 - مهلت تحویل اســناد مزایده: از تاریخ 1402/09/16  تا تاریخ 1402/09/27 )آخرین مهلت تحویل پیشنهادها 
پایان ساعت اداري مورخ 1402/09/27  مي باشد(

 - زمان و محل تشکیل کمیسیون و بازگشایي پاکت ها: رأس ساعت 14:30 روز سه شنبه  تاریخ 1402/09/28 
- جزیره قشم- اسکله بندر بهمن – مدیریت امور حقوقي و قراردادها 

- محل دریافت و تحویل اســناد مزایده: جزیره قشم- اسکله بندر بهمن – مدیریت امور حقوقي و قراردادها – 
دبیرخانه کمیسیون معاملات. تلفن35252150–076 و  فاکس 35241706-076 )کدپستی: 7951617444(

www.Qeshm.ir :آدرس الکترونیکی -
سایر توضیحات:

 - به پیشنهاداتی که پس از انقضای مدت مقرر در آگهی واصل شود ترتیب اثر داده نخواهد شد.
 - سایر اطلاعات و جزئیات مربوط در اسناد مزایده مندرج است.

 - هزینه انتشار آگهی مزایده به عهده برنده مزایده ،  می باشد.
دبیرخانه کمیسیون معاملات

متراز  تقریبی موقعیت قطعه ردیف
قطعه

بهای واحد هر متر مربع
مبلغ تضمین بهای کل/ ریال ریال

کاربری)ریال(
 تجاری – خدماتی 

سایت 65 1
404300.000.000121.200.000.00012.120.000.000 متر مربعهکتاری

م/الف: 1402-1080



بحث ورزشگاه حالا جزو موضوعات 
منع  لایحــه  یک  نیســت  اصلی 
خشــونت علیه زنان 10 سال است 
که در مجلس گرد و خاک می خورد 
و الان آن را کنار گذاشــتند بیایند 
بررســی کنند که چه اشکالی دارد 

این یکی از مطالبه زنان است
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آمارجهانیکرونا؛ثبت۱۰۲فوتیدرروزپنجشنبه
بنابر تازه ترین به روزرسانیِ »ورلدامُتر« از آمار جهانی کرونا )کووید۱۹(، مجموع 
مبتلایان به این بیماری در کشورهای مختلف تا روز ۱0 آذر ماه ۱402 به ۶۹۸ 
میلیون و ۵۶۳ هزار و 42۸ نفر رسیده و مرگ شش میلیون و ۹44 هزار و ۹۷۱ 

بیمار نیز تأیید شده است.
به گزارش ایســنا، بنابر داده های جهانی ورلدامُتر، کووید۱۹ در روز نهم آذر ماه 
۱402، 2۵ هزار و ۸۹ مورد ابتلای جدید داشته و جان ۱02 بیمار را گرفته است.

همچنین آلمان با ثبت ۶۳ فوتی و آمریکا با بیش از ۷۵00 ابتلای جدید به ترتیب 
بالاترین آمار تلفات و مبتلایان کرونایی را در یک شبانه روز گزارش کرده اند.

پایگاه داده های جهانی ورلدامُتر از تاریخ 2۹ ژانویه ســال 2020 میلادی، ثبت 
آمار رسمی مرتبط با کرونا را آغاز کرده است. در میان ۱0 کشوری که به عنوان 
مناطقــی با بالاترین آمار ابتلا در بالای جــدول ورلدامُتر جای گرفته اند، آمریکا 
همچنان با ثبت بیــش از ۱0۹ میلیون ابتلا و بیش از یک میلیون و ۱۸0 هزار 

فوتی به ترتیب رکورد ابتلا و مرگ های کرونایی را در کل دنیا دارد.
پس از آمریکا، دو کشور هند و فرانسه با عبور از 40 میلیون ابتلا به ترتیب جایگاه 
دوم و ســوم را به لحاظ آمار کل مبتلایان اشغال کرده اند. همچنین در فهرست 
آمار فوتی هــای این بیماری در حال حاضر بعد از آمریکا، برزیل با بیش از ۷00 
هزار فوتی و هند با بیش از ۵00 هزار فوتی، بیشترین مرگ  و میر کرونایی را به 
ثبت رسانده اند. بر همین اساس، فرانسه در حال حاضر رکورددار ابتلا در قاره سبز 
)اروپا( است و روسیه نیز با ثبت بیش از 400 هزار فوتی، بالاترین آمار مرگ های 

کرونایی را تا روز ۱0 آذرماه ۱402 در این قاره گزارش کرده است.

دبیرکلسازمانمللدرنشستتغییراتاقلیمیهشدارداد
آیندهنامعلومبشریت

دبیرکل ســازمان ملل در اجلاس تغییرات اقلیمی امارات )کوپ 2۸( نسبت به 
اثرات فاجعه بار این تغییرات هشــدار داد و گفت آینده بشریت نامعلوم است. به 
گزارش خبرگزاری آناتولی، »آنتونیو گوترش« دبیرکل سازمان ملل متحد که در 
نشست تغییرات اقلیمی در شهر دوبی امارات متحده عربی سخن  می گفت، اظهار 

داشت: این نشست باید روزنه امیدی برای مقابله با تغییرات اقلیمی باشد.
وی خطاب به سران کشــورهای حاضر در نشست گفت: این نشست را به امید 
جدیدی برای آینده تبدیل کنید. گوترش با اشــاره به اینکه رسیدگی به عدالت 
اقلیمی »دیرکرد طولانی مدتی« داشته اســت، تصریح کرد: می توان از نابودی 
سیاره زمین جلوگیری کرد. ما به رهبری، همکاری و اراده سیاسی نیاز داریم. هم 

اکنون به این ها نیاز داریم.
وی افزود: کشورهای درحال توسعه با فجایعی که خودشان مسبب شان نیستند، 

سرخورده شده اند.
بر اســاس این گزارش، سازمان ملل متحد با برگزاری این نشست بر »حفظ آب 
و هوای قابل سکونت« تاکید می کند و در عین حال می گوید تولید زغال سنگ، 
نفت و گاز »باید به ســرعت کاهش پیدا کنند.« هدف مهم دیگر این نشســت 
افزایش اســتفاده از انرژی های تجدیدپذیر مانند انرژی بادی، خورشیدی، آبی و 
زمین گرمایی اســت. سازمان ملل در نظر دارد ظرفیت انرژی های تجدیدپذیر را 

تا سال 20۳0 سه برابر کند.
ســازمان ملل اعلام کرده است: تامین مالی و ســرمایه گذاری برای سازگاری و 

تاب آوری اقلیمی به »پیشرفت چشمگیری )جهش کوانتومی(« نیاز دارد.

کرونا

محیط زیست

متصــدی داروخانه به خبرآنلایــن می گوید: 
»کمبودشیرخشــک تقریبا از فروردین شروع 
شــده و کماکان تا الان ادامه داشته است. قبلا 
فقط شیرخشک های دارویی مثل HI ۱ , 2 کم 
بود اما الان شیرخشــک معمولی کم است در 
هر صورت به کسانی که فاقد کدملی هستند، 

هیچ کدوم آن ها داده نمی شود.«
به گزارش خبرآنلاین، »از روستا به شهر آمدم 
تا برای بچه ام شیرخشــک بگیرم این دهمین 
داروخانه ای است که آمدم و شیرخشک ندارد. 

باید چه کرد؟
بچه ام یکســال و نیمه اســت به شیر مادر هم 

حساسیت دارد و از گرسنگی گریه می کند..«
این صحبت های پدری اســت که در داروخانه 
به دنبال یک قوطی شیرخشــک می گشــت. 
داستان کمبود شیر خشک تقریبا از فروردین 
امسال آغاز شده و کماکان ادامه دارد. خانواده ی 
کــودکان زیر دو ســال از کمبود این محصول 
گلایــه دارنــد کمبود محصولی کــه تا کنون 
بــه طور کامل رفع نشــده و موجودی محدود 
شیرخشک با شرایط خاص سهمیه بندی پخش 

می شود.
اگــر تا قبــل از این بــا مراجعه بــه داروخانه 
شیرخشــک عادی خریداری می شــده اکنون 
برای دریافت شیرخشک باید کد ملی ارائه شود 
و فقــط به کدملی کودکان زیر دو ســال چند 

قوطی داده می شود.
محمد طاهری، کارشناس حوزه دارو در توضیح 
علل کمبود شیرخشک به خبرآنلاین می گوید: 
»کمبود شیرخشک علل متفاوتی دارد که یکی 
از آن ها عدم تخصیص ارز برای خرید مواد اولیه 

تولید شیرخشک کارخانه های داخلی است. 
عامل دیگر عــدم برنامه ریزی مناســب برای 
انباشت محصول در مواقع اضطراری و بر اساس 

نیاز سالانه است.«
افزایش قیمت شیرخشک 

ایرانی و خارجی
محصــولات بعد از مدتی نایابــی وقتی دوباره 
روانه ی بازار می شــوند با افزایش قیمت همراه 
بوده اند. شیرخشک هم از این قائده مستنثنی 
نبوده است البته قیمت شیرخشک با ارائه کد 

ملی یا بدون آن تفاوتی ندارد. 
یک متصدی داروخانه به خبرآنلاین می گوید: 
»هزینه شیرخشک افزایش قیمت 40 درصدی 

داشته است. 
شیرخشــک ایرانی آپتامیل، نــان و ببلاک از 
قیمت 40 الی ۵0 هــزار تومان به ۷0 الی ۸0 

هزار تومان رسیده است.«
این متصدی در توضیح قیمت شیرخشک های 
وارداتــی اضافــه می کند: »شیرخشــک های 

وارداتــی در داروخانه هــا موجــود اســت اما 
قیمت آن بالاســت و مردم توان خرید ندارند. 
شیرخشک ببتامین جونیور قیمت اش ۱۷0 بود 
و الان ۷۸0 شــده است. شیرخشک ریسورس 
جونیور ۸0 هزار تومان بــود و الان 400 هزار 

تومان شده است.«
محمــد طاهری درباره ی واردات شیرخشــک 
می گویــد: »مقداری از کمبود شیرخشــک از 

طریق واردات جبران شد.
قرار شــد ما به تفاوت قیمت شیرخشک های 
وارداتی و ایرانی که در سامانه ثبت می شود به 

داروخانه ها پرداخت  شود. 
حال اینکه سازوکارهای این مابه التفاوت چگونه 
است و چطور پرداخت می شود هنوز مشخص 

نیست و اطلاع رسانی درست نشده است.«
موانع سهمیه بندی شیرخشک 

و ارائه کدملی
در گذشته فقط شیرخشــک های دارویی کم 
بود اما از فروردین شیرخشک معمولی هم کم 
است. تاکنون کمبود شیرخشک در داروخانه ها 
به طور کامل رفع نشــده و سهمیه بندی شده 

است. 
عرضه شیرخشک با ارائه ی کدملی امکان پذیر 
اســت که با تکیه بر این موضوع، اتباع به دلیل 
نداشتن کدملی از دریافت شیرخشک محروم 

هستند. 
شیرخشــک به اتباع بــا کارت اقامت هم داده 
نمی شود زیرا در سامانه تیتک فقط با کدملی 

ثبت می شود. این مشکل فقط مربوط به اتباع 
نیســت زیرا ایرانی هایی که به اقتضای شرایط 
)عدم ثبت رسمی ازدواج، ازدواج قومی( کدملی 
دریافــت نکرده انــد و حالا با مشــکل روبه رو 
شده اند. کارشناس حوزه دارو درباره   ی افراد فاقد 
کدملی و مشکلات آنها اضافه می کند: »کمبود 
شیرخشک فقط مربوط به اتباع خارجی نیست 
چه بســا در اســتان هایی کــه ازدواج قومی و 
قبیلــه ای رواج دارد کودکانی فاقد کد ملی که 
تعداد کمی هم نیستند حضور دارند. این مسئله 
برایشان مشکل ساز شده است به علاوه بچه های 
شیرخوارگاه در فرایند زمانی ثبت شناسنامه و 
تا دریافت کد ملی از دریافت شیرخشک محروم 

می شوند چون کدملی ندارند.«

راه حل پیشنهادی جایگزین 
دریافت کد ملی

پیگیری هــای خبرگزاری خبرآنلاین از ســید 
بهداشت  جلیل میرمحمدی، عضو کمیسیون 
مجلس یازدهم به یک جواب رسید: »اطلاعی 
ندارم.« طاهری اما راه حلی پیشــنهاد می دهد: 
»در استان های مهاجرپذیر و استان هایی مانند 
خراسان جنوبی، شمالی و سیستان وبلوچستان 
در بعضی داروخانه های منتخب در شــهرهای 
این اســتان ها کــه آمار کــودکان ایرانی فاقد 
کدملی و کودکان مهاجر بیشتر است سهمیه 
شیرخشک بیشتری اختصاص بدهند تا بدون 
دریافت کد ملی و ثبت در سامانه به خانواده ها 

عرضه شود.«

شیرخشکسهمیهبندیشدهباافزایشقیمت۴۰درصدی

بحران شیرخشک تمامی ندارد
حذف اتباع و ایرانی های بدون شناسنامه از شیرخشک

معاون برنامه ریزی و توســعه منابــع وزارت آموزش 
و پــرورش اعلام کــرد که پــاداش پایــان خدمت 
بازنشستگان آموزش و پرورش درحال پیگیری است 

و به زودی احکام این بازنشستگان صادر می شود.
به گزارش ایسنا، علی فرهادی در گردهمایی مدیران 
کل آمــوزش و پرورش اســتان ها و اعضای شــورای 
معاونان وزیــر آموزش و پــرورش اظهارکرد: پاداش 
پایان خدمت موضوعی است درحال پیگیری و رایزنی 
با دستگاه ها و افراد مختلف هستیم و به زودی احکام 

بازنشستگان صادر خواهد شد.
وی در بخــش دیگــری از ســخنانش با اشــاره به 
رتبه بنــدی معلمان گفت: به لطف خــدا رتبه بندی 
تقریبا به پایان رســیده و حتــی می توانیم به نحوی 

پایان مرحله اســتقرار رتبه بندی و این اقدام بزرگ را 
در آذر ماه امسال اعلام کنیم.

معاون برنامه ریزی و توســعه منابــع وزارت آموزش 
و پرورش بــا بیان اینکه در دولت ســیزدهم نگاه به 
آموزش و پرورش نگاه خوبی است، ادامه داد: امسال 
تاکنون در ســتاد، 4۱ درصد تخصیص بودجه گرفته 
شــده که افزایش سهم نوســازی در حال پیگیری و 

رسیدگی است.
بنا بر اعلام مرکز اطلاع رسانی و روابط عمومی وزارت 
آموزش و پرورش، فرهادی در پایان خاطرنشان کرد: 
رابطه خوبی بین ما و ســازمان برنامه و بودجه برقرار 
است و انشالله به سمت گره گشایی در بسیاری مسائل 

پیش می رود.

دفترچــه راهنمــای ثبت نــام و شــرکت در آزمون 
سراسری و آزمون اختصاصی پذیرش دانشجو – معلم 

در دانشگاه فرهنگیان سال ۱40۳ اصلاح شد.
به گزارش ایسنا، بر اســاس برنامه زمانی اعلام شده 
از سوی ســازمان سنجش آموزش کشــور، ثبت نام 
در نوبت اول آزمون سراســری سال ۱40۳ و آزمون 
رشته های تحصیلی پردیس های دانشگاه فرهنگیان و 
تربیت دبیر شهید رجائی در سال ۱40۳ تا امروز، ۱۱ 

آذر ماه ادامه خواهد داشت.
ســازمان ســنجش آموزش کشــور اعلام کرد؛ پیرو 
انتشــار دفترچه راهنمای ثبت نام و شرکت در آزمون 
سراسری و آزمون اختصاصی پذیرش دانشجو – معلم 
در دانشگاه فرهنگیان ســال ۱40۳ و اطلاعیه تاریخ 

پنجــم آذر ماه جاری، ضمن اعلام اصلاحات دفترچه 
راهنمای یاد شــده »به شــرح ذیل ایــن اطلاعیه«، 
به اطلاع می رســاند متقاضیان ثبت نام و شــرکت در 
آزمون می توانند در مهلت در نظر گرفته شده و پس 
از مطالعه دقیق دفترچه راهنما و فراهم کردن مدارک 
و اطلاعــات مورد نیاز ثبت نام تا پایان امروز به درگاه 
اطلاع رسانی سازمان سنجش آموزش کشور به نشانی 
www.sanjesh.org مراجعه و نســبت به ثبت نام 

در آزمون مذکور اقدام کنند.
همچنین آن دســته از داوطلبانی که قبلًا نسبت به 
ثبت نام اقــدام کرده اند، می توانند در صورت تمایل تا 
تاریخ فوق، نســبت به مشــاهده و ویرایش اطلاعات 

ثبت نامی خود اقدام کنند.

شنبهآخرینمهلتثبتنامکنکورصدوراحکاممعلمانبازنشسته؛بهزودی

افتتاحایستگاهمتروشهرجدیدپرندباحضوررئیسجمهور
متروی شــهر جدید پرند در دو مسیر رفت و برگشت صبح 
روز ۹ آذر با حضور سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور افتتاح 
شد. مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه از 
پذیرش مســافر در ایستگاه پرند از روز ۱0 آذر ماه خبر داد 
و گفت: این ایســتگاه از امروز ۱۱ آذر ماه از ساعت ۷ تا ۱۹ 

آماده ارائه خدمات به مسافران است.
به گزارش ایسنا به نقل از مدیریت ارتباطات و امور بین الملل 
شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه؛ مسعود درستی با 
بیان اینکه سرویس دهی از ایستگاه شهر پرند در هفته اول به 

صورت رایگان انجام می شود خاطرنشان کرد: سرویس دهی 
در این مســیر تاکنون در دو ایســتگاه انجام می شــد که 
با افتتاح ایســتگاه شهر پرند، انشــعاب خط یک از ایستگاه 
شاهد باقرشهر تا ایستگاه شهر پرند با سه ایستگاه، به صورت 

یکپارچه مسافران حومه ای را جابه جا می کند.
اســتاندار تهران همچنین اعلام کرد: مترو پرند به طول ۵0 
کیلومتر روزانه بین ۱۳ تا ۱۵ هزار نفر قابلیت جابجایی دارد.
به گزارش ایسنا به نقل از پایگاه خبری وزارت کشور، علیرضا 
فخاری با اشاره به افتتاح مترو پرند با حضور رئیس جمهور، 

اظهار کــرد: جهت اجرای ایــن پروژه شــاهد تلاش های 
وصف ناپذیر همه همکاران و مسئولان بودیم.

وی ادامــه داد: مترو پرند به طول ۵0 کیلومتر از ایســتگاه 
شــاهد، گلزار شــهدا و حرم مطهر تا فرودگاه امام به فاصله 
۳0 کیلومتــر و 20 کیلومتر از فرودگاه امام تا شــهر پرند، 
نقطه عطفی است برای دسترسی شهروندان از تهران به پرند 
و برعکس اســت که روزانه بیــن ۱۳ تا ۱۵ هزار نفر قابلیت 

جابجایی دارد.
فخاری ســپس گفت: مترو از وسایل مطمئن و ایمن برای 

تکمیل چرخه حمل و نقــل در غرب تهران به مرکز تهران 
است، این موضوع با همت و تلاش متخصصان داخلی و قرار 

گاه سازندگی خاتم الانبیاء و کمک های دولت محقق شد.
وی تاکید کرد: حدود 2000 میلیارد تومان ســرمایه گذاری 
صورت گرفت تا این پروژه تکمیل شود و در اختیار مردم قرار 
بگیرد و از مشخصه های بسیار مهم این پروژه سرعت، دقت 
و طراحی خوبی است که توسط همکاران در قرار سازندگی 
انجام شد که این خطوط به منظور مدیریت واحد در اختیار 

متروی تهران قرار می گیرد.

پیشبینیافزایشآلودگیهوایتهران
ازیکشنبهتاسهشنبه

اداره کل هواشناســی استان تهران اعلام کرد که طی پنج روز آینده و به ویژه از 
یکشنبه تا سه شنبه افزایش آلودگی هوای تهران مورد انتظار است.

به گزارش ایســنا، بر اساس بررســی نقشــه های پیش یابی و تحلیل الگوهای 
همدیــدی، وضعیت جوی اســتان تهران طی پنج روز آینده، آســمان صاف تا 

قسمتی ابری گاهی همراه با وزش ملایم باد پیش بینی شده است.
 همچنین با توجه به استقرار هوای پایدار و عدم وزش باد قابل ملاحظه، شرایط 
برای انباشت ذرات آلاینده فراهم بوده و از این رو افزایش غبار، کاهش کیفیت هوا 
و افزایش آلودگی هوا در نواحی شهری و پرتردد، به ویژه از یکشنبه تا سه شنبه 
مورد انتظار است.  همچنین آسمان تهران امروز )۱۱ آذرماه( صاف و همراه با غبار 
محلی با حداقل دمای ۷ و حداکثر دمای ۱۷ درجه ســانتیگراد و طی فردا )۱2 
آذرماه( صاف و غبارآلود با حداقل دمای ۸ و حداکثر دمای ۱۷ درجه سانتیگراد 

پیش بینی شده است.

هواشناسی

مدیرعاملشرکتکنترلکیفیتهوایتهرانخبرداد

علتاصلیاجرانشدنقانونهوایپاک

مدیرعامل شرکت کنترل کیفیت هوای تهران با بیان اینکه 
بر اســاس گزارش مرکز پژوهش های مجلس، قانون هوای 
پاک به صورت کامل اجرایی نشده است و برخی دستگاه ها 
در اجرای تکالیف دچار مشکل شــده اند، اظهار کرد: نحوه 
تأمین منابع مالی، یکی از علت های اصلی عدم اجرای برخی 

مفاد این قانون است.
به گزارش ایسنا قانون هوای پاک از سال ۹۶ جایگزین قانون 
»نحــوه جلوگیری از آلودگی هوا« شــد. این در ۳4 ماده و 
۳۹ تبصره تصویب شــده است. در قانون هوای پاک حدود 

۱۷۶ »تکلیف  - دستگاه« احصا شده است. تکلیف -  دستگاه 
یعنی موضوعی مانند نوســازی حمل و نقل عمومی متوجه 
چندین دستگاه اســت که این موارد احصا است. این قانون 
بر اســاس ۳4 ماده خود 2۱ دستگاه اجرایی ازجمله وزارت 
کشور، وزارت نفت، وزارت نیرو، نیروی انتظامی، شهرداری، 
صدا و ســیما و.. را مکلف کرده است که هر یک به  تناسب 
وظایف خود، اقداماتی را برای کنترل آلودگی هوا در کشور 

اجرایی کنند.
سید محمد میرزایی قمی درباره علت اجرا نشدن برخی مواد 

قانون هوای پاک به ایســنا گفت: نحوه تأمین منابع مالی، 
یکی از علت های اصلی عدم اجرای برخی از مفاد این قانون 
است چراکه این موضوع در خود قانون هوای پاک به صورت 
مشخص معلوم و در آمدهای زیادی در این قانون برای اجرا 

تعیین نشده است.
مدیرعامل شــرکت کنترل کیفیت هوای تهران تأکید کرد: 
بر اساس گزارش مرکز پژوهش های مجلس از بین ۵۶ ماده 
مندرج در قانون هــوای پاک و آئین نامه فنی آن، 22 ماده 
اجرای ضعیف داشته اند و وضعیت اجرای تنها ۱۷ ماده خوب 
برآورد شــده است که به نظر می رسد بخش عمده ای از این 
عملکرد دستگاه های اجرایی مربوط به عدم تحقق تخصیص 
بودجه های عملیاتی متناسب و مورد نیاز با تکالیف مقرردر 

قانون هوای پاک است.
وی به ذکر مثالی پرداخت و گفت: محقق نشــدن نوسازی 
ناوگان حمل و نقل عمومی که حتی در اسناد بالادستی نیز 
به آن اشاره شده است، اسقاط خودروهای فرسوده و نظارت 
بــر خودروهای در حال تردد چــه از بعد معاینه فنی و چه 

از منظــر محدودیت های ترافیکی ارتباطی به ایرادات قانون 
هوای پاک ندارد. محدودیت های ترافیکی و معاینه فنی در 
شهر تهران به خوبی اجرا می شود اما در برخی شهرها به این 

موضوعات توجه کافی نمی شود.
 مدیرعامل شــرکت کنتــرل کیفیت هوای تهــران درباره 
راهکارهای کاهش آلودگی هوا اظهار کرد: مســأله آلودگی 
هوا موضوعی نیســت که یکی دو روزه حل  شــود چراکه با 
انباشــت تکالیف در اجرای قانون هوای پاک مواجه هستیم 
بنابراین حل این مشکل زمان مقتضی خود را نیاز دارد. با این 
حــال باید اقداماتی انجام داد. می تواند برنامه های بلندمدت 
در قالب توســعه حمل و نقل برقــی و پاک، اصلاح کیفیت 
ســوخت، وضعیت آلایندگی صنایع و نیروگاه ها در اولویت 
باشــد و در کنار آن برنامه های کوتاه مدت یا اصلاحی برای 
کاهش اثرات آلودگی هوا داشت که از جمله آن ها می توان به 
نصب فیلتر دوده روی اتوبوس ها، تعویض کاتالیست و ایجاد 
محدودیت های ترافیکی اشاره کرد.این اقدامات نیاز به زمان 
و هزینه های زیادی برای اجرا ندارند و بلندمدت هم نیستند.

رئیس دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی، با اشاره به 
اینکه در موج اول آنفلوانزا قرار داریم، بر استفاده از ماسک 

در اماکن عمومی تاکید کرد.
به گــزارش مهر، علیرضا زالی، با عنــوان این مطلب که 
گروه های حساس واکسن آنفلوانزا تزریق کنند، گفت: ۸0 
درصد موارد بســتری ناشی از آنفلوانزا افرادی هستند که 

واکسن تزریق نکرده اند.
وی افــزود: هم اکنون در مــوج اول آنفلوانزا قرار داریم و 
در نیمه دی ماه هر ســال موج دوم این بیماری را شاهد 

هستیم.
زالی ادامه داد: اثر بخشی واکسن در پیشگیری از مرگ و 
میر ناشی از آنفلوانزا مهم است، افراد گروه های حساس از 

جمله سالمندان بالای ۶۵ سال، کودکان، بیماران قلبی و 
ریوی، بیماران مبتلا به بیماری های نقص سیستم ایمنی 
و بیماران مبتلا به ســرطان باید هر سال یک بار از نیمه 
شهریور تا پایان مهر نسبت به تزریق واکسن آنفلوانزا اقدام 
کنند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: 
تزریق واکســن به حفاظت در برابر موج دوم این بیماری 

کمک می کند.
زالی افزود: ۹0 درصد موارد ابتلاء به آنفلوانزا مثل ســایر 
بیماری های دستگاه تنفســی است و فقط در ۱0 درصد 

موارد در گروه های حساس خطرساز است.
وی گفت: علائمی مانند بدن درد، ســرفه و تب به همراه 

علائم تنفسی شایع ترین علائم آنفلوانزا است.

رئیس فرهنگستان علوم پزشــکی، مهاجرت پزشکان و 
ســقف پرداختی  جامعه پزشکی را بســیار نگران کننده 

دانست.
به گزارش مهر، یکصد و ششمین نشست مجمع عمومی 

فرهنگستان علوم پزشکی ایران تشکیل شد.
در این نشســت، سید علیرضا مرندی رئیس فرهنگستان 
علوم پزشــکی، گزارشی از فعالیت های مجمع عمومی را 
ارائه کرد و افزود: مهاجرت پزشــکان و سقف پرداختی ها 
بســیار نگران کننده است و اعتماد پزشکان به پشتیبانی 
نظام سلامت از آنها به عنوان حرفه مندان کاهش یافته که 
ما در فرهنگستان در این زمینه، مکاتباتی با رئیس جمهور 
داشــته ایم و کارهایی در دولت در حال انجام است و باید 

تلاش کنیم مردم کمتر متضرر شــوند و شرایط پزشکان 
نیز بهتر شود.

وی به بحث ســلامت معنوی اشــاره کرد و گفت: سند 
سلامت معنوی با مصوبه شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
به همت فرهنگستان علوم پزشــکی تدوین خواهد شد 
و امیدواریم ســلامت معنوی بتواند به عنوان بعُد چهارم 

سلامت جایگاه خود را در نظام سلامت پیدا کند.
در ادامه، سید حسن امامی رضوی دبیر فرهنگستان علوم 
پزشکی، پیش نویس بیانیه مجمع عمومی را با موضوع » 
اولویت های مهم بخش ســلامت، راهبردها و راهکارها » 
قرائت کرد و اعضای مجمع عمومی به بحث و بررسی در 
خصوص موارد مطرح شده در این پیش نویس پرداختند.

رئیسدانشگاهعلومپزشکیشهیدبهشتی:

درموجاولبیماریقرارداریم
رئیسفرهنگستانعلومپزشکی:

مهاجرتپزشکانوسقفپرداختیهانگرانکنندهاست

چگونگیتصویبتعطیلاتبرایآلودگیهوا
اســتاندار تهران گفت: برای تعطیلی ناشی از آلودگی هوا گزارش هواشناسی، 
ضرر و زیان  اقتصادی مردم و مســاله بلاتکلیفــی خانواده ها در نظر گرفته 

می شود.
به گزارش ایســنا، علیرضا فخاری با اشاره به آلودگی هوا در استان تهران  و 
نحوه تصمیم گیری پیرامون صدور دستور تعطیلی مدارس اظهارکرد: براساس 
قانون هوای پاک، کارگروهی با حضور همه دستگاه های متولی که وظیفه و 
ابزار کنترل آلودگی را دارند، تشــکیل و بر اساس استعلاماتی که  از اعضای 

کارگروه اخذ می شود، درباره تعطیلی تصمیم گیری  خواهد شد.
وی با بیان اینکه تصمیمات براســاس شاخص های دریافتی از ایستگاه های 
کنترل  آلودگی هوا اتخاذ می شــود، افزود: گاهی ممکن اســت هواشناسی 
شــرایط ناپایدار، غیرثابت و ســیال را پیش بینی کند که آلودگی را با خود 

می برد، لذا تصمیم گیری ها نیز باید بر اساس گزارش هواشناسی انجام شود.
اســتاندار تهــران ادامه داد:  دســتور تعطیلی مدارس و در ادامه آن ســایر 
دســتگاه های اداری در آخریــن مرحلــه و در صورت افزایــش آلایندگی 
صادر می شــود. وی با اشــاره به بروز مشــکلات بزرگ و اساســی هنگام 
تعطیلــی مــدارس تصریح کــرد: در صــورت تعطیلی ناگهانــی مدارس 
 خانواده هایــی کــه شــاغل هســتند و امــکان همراهــی فرزنــدان خود 

در خانه را ندارند، دچار بلاتکلیفی می شوند. 

شهری

امضایتفاهمنامهمحکباسازمانهای
تخصصیفعالدرحوزهچشم

بــا هدف بهبــود خدمات درمانــی به کودکان مبتلا به ســرطان چشــم 
)رتینوبلاســتوما( تفاهم نامه ای میان محک و مؤسسه پیشگیری از نابینایی 
)مپینا( و پژوهشکده چشم و علوم بینایی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
منعقد شد. دکتر آراسب احمدیان، مدیرعامل مؤسسه خیریه محک با بیان 
آنکه محک همواره خود را متعهد به گســترش فعالیت های پایدار و حمایت 
همه جانبه از کودکان مبتلا به ســرطان و خانواده های آن ها می داند گفت: 
»یکی از مهم ترین فعالیت های محک جهت ایفای این تعهد، کوششی وسیع 
در حوزه تحقیقات اســت. بر همین اســاس مرکز تحقیقات خون و سرطان 
محک از همان ابتداي فعالیت بیمارســتان فوق تخصصي کودکان مبتلا به 
سرطان محک با ظرفیتی محدود فعالیتش را آغاز کرد. این مرکز در آبان ماه 
سال ۱۳۹۷ با افزایش ظرفیت و توانمندي های خود در زمینه خون و سرطان 
توانســت خود را به عنوان تنها مرکز تحقیقاتی فعــال در حوزه اختصاصی 
سرطان کودک معرفی کرده و موفق به اخذ موافقت اصولي از وزارت بهداشت، 

درمان و آموزش پزشکي شود.«
احمدیان افزود: »از سال ۱402 دوره جدید فعالیت های مرکز تحقیقات خون 
و سرطان محک با نظارت مستقیم انجمن خون و سرطان کودکان به عنوان 
بزرگ ترین پشتوانه علمی و پژوهشــی در زمینه سرطان های کودکان، آغاز 
شده است. این اقدام به همراه استفاده از ظرفیت های مراکز علمی و تخصصی 
سطح کشور، منجر به افزایش چشــم گیر بار علمی و فعالیت های پژوهشی 
شــده است.« مدیرعامل محک انعقاد تفاهم نامه همکاری مشترک سه ساله 
با مؤسسه پیشــگیری از نابینایی )مپینا( و پژوهشکده چشم و علوم بینایی 
دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی را از جمله دستاوردهای اخیر این مرکز 
دانســت و گفت: »با توجه به اینکه تومورهای چشمی یا رتینوبلاستوما یکی 
از سرطان های شــایع در کودکان است محک تصمیم گرفت با طرفین این 
تفاهم نامه پروژه مشــترکی با هدف مطالعات دارویی، پیش بالینی و مبتنی 
بر هوش مصنوعی انجام دهد. همکاری در برگزاری سمینارها و همایش های 

مشترک از دیگر مفاد این تفاهم نامه است.«

خانواده
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دستگیری سارق منزل در عباس آباد 
سرکلانتر یازدهم پلیس پیشگیری تهران از دستگیری سارق حرفه ای که از 

منازل مسکونی سرقت مي کرد، خبر داد.
سرهنگ »رضا صادقی پور« سرکلانتر یازدهم پلیس پیشگیری در گفت وگو با 
پایگاه خبری پلیس در تشریح این خبر بیان داشت: هفتم آذر ماه تیم عملیاتی 
کلانتری 104 عباس آباد در حال گشــت زنی در محله خیابان »بهشتی« تهران 
بودند که به یک خودرو تیبا که راننده آن که منازل مسکونی این محدوده را زاغ 

زنی مي کرد، مشکوک و تحت مراقبت های ویژه پلیسی قرار مي دهند.
این مقام انتظامی ادامه داد : شخص با دیدن ماموران پلیس دستپاچه شده که 
از فرد درخواست کارت شناسایي و علت حضور را بررسی که این فرد با جواب های 
نامفهوم ســعی در گمراهی ماموران داشت و با توجه به اینکه هیچگونه مدارک 

شناسایی نداشت دستگیر و به کلانتری انتقال یافت.
ســرهنگ صادقی پور با اشاره به سوابق متهم دســتگیر شده در امر سرقت 
خاطرنشان کرد : متهم دارای سوابق متعدد سرقت بوده و طی بازجویی های اولیه 
از متهم آلات و ادوات سرقت، تلفن همراه و یک قبضه سلاح سرد کشف و متهم 

به 10 فقره سرقت مشابه در سطح شهر تهران اعتراف کرد.
سرکلانتر یازدهم پلیس پیشگیری تهران در پایان افزود: متهم همراه با پرونده 

قضائی برای سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد.

کشف اموال عتیقه و زیر خاکی از متهمان
ســرکلانتر سوم پلیس پیشگیري پایتخت از دســتگیری 2 قاچاقچی اموال 

عتیقه در محله انقلاب تهران خبر داد.
سرهنگ »کیومرث حسنوند« سرکلانتری سوم پلیس پیشگیری در گفت و 
گو با پایگاه خبري پلیس، با اعلام این خبر گفت: در پی دریافت خبری مبنی بر 
فعالیت فردی در خرید و فروش ســکه های تاریخی و عتیقه در محدوده میدان 
»انقلاب« تهران، بررسي موضوع در دستور کار تیم عملیات کلانتری 148 انقلاب 

اسلامی قرار گرفت.
این مقام انتظامي افزود: ماموران کلانتری پس از انجام تحقیقات نامحسوس 
از صحت موضوع اطمینان حاصل کرده و متوجه شــدند متهمان در حال فروش 

عتیقه های منسوب به دوران هخامنشی به خریداران هستند.
وی با بیان اینکه با شناسایی هویت و مخفیگاه متهمان تیمی از ماموران پس 
از هماهنگی های قضائی با استفاده از شگرد های پلیسی موفق به دستگیری هر 

دو متهم هستند و در بررسی های بیشتر 23 قطعه عتیقه از متهمان کشف شد.
ســرکلانتر سوم پلیس پیشــگیری تهران افزود: هر دو متهم به همراه اموال 

مکشوفه با تکمیل پرونده به مرجع قضائی معرفی شدند.

قتل با اسلحه شکاری در شهریار
فرمانده انتظامی شهرستان شهریار از فردی که به دلیل اختلافات خانوادگی 

مرتکب قتل شده بود، خبر داد.
به گزارش ایســنا، سرهنگ پیمان فتاحی در تشریح جزئیات این خبر گفت: 
چندی پیش مأموران کلانتری 22 صباشــهر از طریــق اعلام مرکز فوریت های 
پلیسی 110 از قتل یک نفر بر اثر تیراندازی در شهرک اسدآباد مطلع شده و با 

حضور در محل رسیدگی به موضصوع را در دستورکار خود قرار دادند.
وی با بیان اینکه با توجه به موضوع این پرونده به صورت ویژه در دســتورکار 
قرار داشــت، گفت: مأموران بلافاصله برای حفظ صحنــه و آلات و ادوات جرم، 
بررسی صحنه قتل را آغاز کرده و کارشناسان نیز به محل اعزام شدند.در نتیجه 
این اقدامات نیز مشخص شد که قاتل فردی است 41 ساله که با اسلحه شکاری 

یکی از اقوام نزدیک خود را به قتل رسانده است.
فتاحی با بیان اینکه هنگام حضور ماموران در محل ســلاح شــکاری دارای 
فشــنگ جنگی در دستان متهم به قتل بود، گفت: با توجه به اینکه بیم هرگونه 
اقدام دیگری از سوی این فرد وجود داشت، لذا مأموران با اقدام فنی و روانشناسی 
قاتل را خلع ســلاح و او را دستگیر کردند.همچنین جسد نیز به پزشکی قانونی 

منتقل شد.
فرمانده انتظامی شهرستان شهریار با اشاره به انتقال متهم به مقر انتظامی و 
انجام بازجویی از وی گفت: این فرد در جریان بازجویی ها علت قتل را مســائل و 
مشکلات خانوادگی اعلام کرد.در ادامه برای متهم پرونده ای تشکیل شده و این 

فرد برای ادامه رسیدگی به پرونده روانه دادسرا شد.

کشف محل ذخیره سوخت قاچاق در غرب تهران
فرمانده انتظامی غرب اســتان تهران از کشف حدود هفت هزار لیتر سوخت 

قاچاق در شهرستان رباط کریم خبرداد.
به گزارش ایسنا، سردار کیومرث عزیزی در تشریح جزئیات این خبر گفت: به 
دنبال اطلاع ماموران پلیس امنیت اقتصادی غرب اســتان تهران از دپوی مقدار 
زیادی ســوخت قاچاق در یک چهار دیواری در رباط کریم، رسیدگی به موضوع 
در دســتور کار قرار گرفت و در همین راستا نیز ماموران پلیس امنیت اقتصادی 
غرب استان تهران با همکاری عوامل پلیس امنیت اقتصادی فراجا اقدام به انجام 

کارهای اطلاعاتی برای شناسایی متهمان کردند.
وی با بیان اینکه ماموران با انجام تعقیب و مراقبت موفق به شناســایی محل 
دپوی ســوخت قاچاق شــدند، گفت: در ادامه خماهنگی با مقام قضائی انجام و 
مجوزهای لازم برای انجام عملیات دریافت شــد.پس از آن ماموران در عملیاتی 
با حضور عوامل شــرکت نفت در محل مذکور حاضر شده و بازرسی های لازم را 
به عمل آوردند. عزیزی با بیان اینکه در جریان بازرســی انجام شــده هفت هزار 
لیتر گازوئیل به همراه آلات و ادوات مربوطه کشف شد، درباره ارزش ریالی اقلام 
کشف شده نیز گفت:  کارشناسان ارزش سوخت قاچاق کشف شده را دستکم 10 

میلیارد ریال اعلام کردند.
فرمانده انتظامی غرب اســتان تهران با بیان اینکــه دو نفر در این خصوص 
دستگیر و به مقر انتظامی منتقل شدند، گفت: این افراد در جریان بازجویی های 
انجام شده به جرم خود اعتراف کرده و به همراه پرونده متشکله و برای ادامه روند 

رسیدگی به جرم روانه دادسرا شدند.

بازداشت یک کلاهبردار در آمل 
جانشین انتظامی اســتان مازندران از بازداشت فردی که از طریق فیشینگ 

20 میلیارد ریال از ۵۷ نفر کلاهبرداری کرده بود، در شهرستان آمل خبر داد.
ســردار سید موسی حسینی در این باره توضیح داد: درپی شکایت تعدادی از 
شــهروندان به پلیس فتا در شهرســتان آمل مبنی بر برداشت مبالغی به صورت 
غیرمجاز از حساب شــان، بررســی موضوع در دســتور کار ماموران قرار گرفت.

کارشناســان پلیس فتا، کلاهبردار را شناســایی و دســتگیر و در بازرســی از 
مخفیگاهش سه دستگاه گوشی تلفن همراه، 13 عدد کارت  بانکی افراد مختلف، 

یک عدد سکه تمام بهار آزادی و چهار اسکناس صد دلاری کشف کردند.
وی گفت: پس از بررســی ها مشخص شد، متهم طعمه های خود را در قالب 
پیام برنده شدن در جایزه قرعه کشی صداوسیما مطرح می کرد و پس از گرفتن 
کد پیامکی و هک کردن تلفن همراه، اقدام به برداشت غیرمجاز وجه از حساب 
مردم می کرد. سردار حسینی با اشاره به شناسایی بیش از ۵۷ مال باخته از سراسر 
کشور در این پرونده، اظهار کرد: متهم در تحقیقات به کلاهبرداری بیش از 20 

میلیارد ریال اعتراف کرد.

اخبار کوتاه

رئیــس پلیس آگاهی تهــران بزرگ گفت: 
دختر افاغنه خردســالی که غــذا نمی خورد از 
ســوی خانواده اش هدف ضــرب و جرح قرار 

گرفت و به قتل رسید.
به گــزارش پلیس، ســردار کارآگاه »علی 
ولیپور گودرزی« رئیس پلیس آگاهی پایتخت 
اظهار کرد: صبح روز گذشــته سه شنبه هفتم 

آذرماه ، مرگ مشکوک دختر خردسالی از سوی 
پزشــکی قانونی تهران به تیمی از کارآگاهان 

اداره دهم پلیس آگاهی گزارش داده شد.
وی افزود: بــا اعلام این خبــر، کارآگاهان 
خیلی زود تحقیقات ابتدایی را آغاز کردند و در 
تحقیقات میدانی پی بردند، دختر 13 ساله اهل 
کشور افغانســتان که آثار کبودی روی بدنش 

دارد احتمالا بر اثر خفگی به قتل رسیده است.
این مقام ارشد انتظامی تصریح کرد: طولی 
نکشــید که ماجرای این مرگ مشــکوک در 
بی سیم کارآگاهان جنایی پیچید و خیلی زود 
پدر مقتوله دستگیر و هدف تحقیقات گرفت؛ 
وی در اظهارات ضد و نقیضی گفت؛ دخترم غذا 
نمی خورد و شــیطنت می کرد که این موضوع 

باعث ناراحتی من و همسرم شده بود.روز حادثه 
من و همســرم عصبانی شدیم و چند ضربه به 
فرزنــدم زدیم که ناگهان حال او بد شــد و از 
هوش رفت؛ پس از اینکه او را به بیمارستانی در 
جنوب تهران رســاندم از ترس مدعی شدم که 

مرگ طبیعی بوده است.
رئیس پلیس آگاهی پایتخت خاطرنشــان 

کرد: با دســتور قضائی، متهمان برای روشــن 
شدن زوایای پنهان پرونده در اختیار کارآگاهان 
اداره دهم پلیس آگاهی قرار گرفت و تحقیقات 

همچنان ادامه دارد.
اعتراف 2 برادر به قتل مرد جوان 

در جنوب تهران
رئیــس پلیس آگاهــی پایتخت همچنین 
گفــت: 2 برادر که در جریان درگیری هولناک 
یک جوان را به قتل رســانده بودند، توســط 
کارآگاهــان جنایی اداره دهــم پلیس آگاهی 

دستگیر شدند.
به گزارش خبرگزاری پلیس، سردار کارآگاه 
»علی ولیپور گــودرزی« رئیس پلیس آگاهی 
پایتخت اظهار کرد: دوشنبه ششم آذرماه، مرگ 
مشــکوک مرد جوانی در جریان یک درگیری 
در محله »مرتضی گــرد« به مرکز فوریت های 

پلیسی 110 گزارش داده شد.
وی افزود: با اعــلام این خبر، تیمی زبده از 
کارآگاهان اداره دهم پلیس آگاهی راهی محل 
حادثه شدند و جســد مرد جوانی را مشاهده 
کردنــد که براثر ضربات چاقو به قتل رســیده 
بود؛ بررسی های اولیه نیز نشان می داد، مقتول 
در جریان یک درگیری هولناک قربانی جنایت 
شده است. این مقام ارشد انتظامی تصریح کرد: 
تحقیقات ابتدایی حکایت از آن داشت، مقتول 
که با 2 برادر اختلاف شخصی داشته روز حادثه 
با آنها درگیر شــده و در جریان نزاع با ضربات 
چاقو به قتل رســیده اســت که همین کافی 
بود اقدامات اطلاعاتی کارآگاهان جنایی برای 

دستگیری متهمان کلید زده شود.
وی افــزود: کارآگاهــان اداره دهم پلیس 
آگاهــی در نخســتین گام بــا بهره گیری از 
شیوه های کشف نوین جرم، مخفیگاه 2 برادر را 
در جنوب تهران ردیابی کردند و در کوتاه ترین 
زمان ممکن طی یک عملیات غافلگیرانه موفق 
به بازداشت آنها شدند که متهمان در تحقیقات 
ابتدایــی به جــرم خود مبنی بر شــرکت در 

درگیری مرگبار اعتراف کردند.
رئیس پلیس آگاهی پایتخت خاطرنشــان 
کرد: جســد مقتول برای معاینات دقیق تر به 
پزشکی قانونی منتقل شــد و متهمان جهت 
روشن شــدن زوایای پنهان پرونده در اختیار 
کارآگاهان اداره دهم پلیس آگاهی قرار گرفتند.

رئیس پلیس پیشــگیری تهران از دســتگیری سارق 
حرفــه ای خــودرو و تحــت تعقیب خبــر داد و گفت: از 
مخفیگاه متهم 3 دستگاه خودروی به سرقت رفته کشف 

شد.
ســرهنگ »علی قاســم پور« رئیس پلیس پیشگیری 
تهران بزرگ در گفت وگــو با خبرگزاری پلیس، گفت: در 
پي مراجعه و شــکایت چند تن از شهروندان در هفته های 
اخیر، در خصوص سرقت از خودرو شهروندان در محدوده 
بلوار »ابریشــم« تهران پیگیری موضوع سریعاً به صورت 
ویژه در دســتور کار عوامل عملیات کلانتری 160 خزانه 

قرار گرفت.
این مقــام انتظامی در ادامــه ابراز داشــت: مأموران 
کلانتری با بهره گیری از شــیوه های کشــف نوین جرم و 
روش های علمــی، در نهایت هفتم آذر ماه هویت متهم را 

شناسایی کردند.

رئیس پلیس پیشــگیری تهــران گفــت: بلافاصله با 
هماهنگی هــای قضائی تیمــی از ماموران بــا اخذ حکم 
قضائــی در یک عملیات غافلگیرانــه وارد مخفیگاه متهم 
شده و موفق به دســتگیری متهم در مخفیگاهش شدند 
و در بررســی از این مکان ســه دستگاه خودرو مسروقه و 
تعدادی پلاک به سرقت رفته به ارزش 30 میلیارد ریال از 

مخفیگاه متهم شدند.
ســرهنگ قاسم پور در ادامه با بیان اینکه متهم پس از 
تشکیل پرونده تحویل مراجع قضائی شد، گفت: متهم به 
30 فقره ســرقت خودرو اعتراف کــرد و همچنین از مال 
باختگانی که با این شیوه و شگرد از آنان سرقت شده است 
دعوت شــد که با حضور در کلانتری 160 خزانه متهم را 

مورد شناسایی قرار دهند.
رئیس پلیس پیشگیری پایتخت در پایان از شهروندان 
خواســت: هیچگاه خودرو را بصورت سوییچ روشن حتی 

برای لحظاتی ترک ننمایند و با عدم ایجاد شرایط ترغیب 
کننده مانند اســتفاده از سیستم های صوتی گران قیمت 
و حرفــه ای و تجهیــزات زینتی خــاص در صورتی که از 
پارکینگ مسقف استفاده نمی کنند سارقان را در رسیدن 

به اهدافشان ناکام بگذارند.
پایان شرارت 6 شرور مسلح در تهران 

رئیــس پلیس پیشــگیری تهران بــزرگ همچنین از 
دســتگیری 6 نفر اراذل و اوباش سطح دار با کشف سلاح 

سرد و گرم از متهمان خبر داد.
ســرهنگ »علی قاســم پور« رئیس پلیس پیشگیری 
پایتخت در گفت و گو با پایگاه خبری پلیس، بیان داشت: 
هشتم آذر ماه در پی وقوع تیراندازی در محدوده خیابان 
»گلشــن دوســت« تهران موضوع در دستور کار ماموران 

کلانتری 12۷ نارمک قرار گرفت.
وی افــزود: با حضور ماموران در محل وقوع حادثه،  6 

نفر از اراذل و اوباش ســابقه دار بــا تیراندازی و تخریب 
شیشه های بانک موجب رعب و وحشت و برهم زدن نظم 
عمومی در محل شده اند که ماموران کلانتری با همکاری 
ماموران پلیس امنیت با انجام اقدامات پلیسی هر 6 متهم 

را خلع سلاح و موفق به دستگیری آنان شده اند.
رئیس پلیس پیشــگیری تهران بــزرگ ادامه داد: در 
بررسی های بیشــتر از متهمان یک قبضه سلاح گرم و 4 

قبضه سلاح سرد کشف شد.
سرهنگ قاسم پور با اشــاره به سوابق متهمان در امر 
برهم زدن نظم عمومی تصریــح کرد: در نهایت متهمین 
به همراه پرونده تشکیل شــده برای انجام مراحل قانونی 

تحویل مرجع قضائی شدند.
رئیس پلیس پیشگیری پایتخت در پایان افزود: امنیت 
شــهروندان خط قرمز پلیس است و با مخلان نظم امنیت 

به جد برخورد مي شود.

رئیس پلیس آگاهی تهران بزرگ:

تنبیهمرگباردختریکهغذانمیخورد

سارق 30 میلیاردی خودروهای به سرقت رفته دستگیر شد 

فرمانــده انتظامی شهرســتان ری از دســتگیری 
2 ســارق قاپ زن حرفــه ای و ســابقه دار محدوده 
»شهرری« خبرداد و گفت: متهمان تا کنون به بیش 

از 1۵ فقره سرقت معترف گردیده است.
ســرهنگ »محمد قاســم طرهانی« درگفت و گو 
با خبرنــگار خبرگزاری پلیس، اظهارداشــت: در پی 
افزایش ســرقت قاپ زنی در هفته های اخیر در محله 
»شهرری« و ارسال پرونده به پلیس آگاهی رسیدگی 
به موضوع و دستگیری ســارق یا سارقان در دستور 
کار کارآگاهــان زبده پلیس آگاهی ایــن فرماندهی 
قــرار گرفت. وی افزود: کار آگاهــان پلیس آگاهی با 
اقدامات اطلاعاتی و فنی هویت 2 سارق را که از افراد 

سابقه دار بودند، شناسایی کردند.
ســرهنگ طرهانی در ادامه ابراز داشت: با بدست 
آوردن این اطلاعات بلافاصله با هماهنگی های قضائی 
تیمی از ماموران روز گذشــته بــه مخفیگاه متهمان 
در محدوده »شــهرری« مراجعه و طی یک عملیات 
غافلگیرانه هر 2 ســارق را دســتگیر کرده و به مقر 

پلیس منتقل کردند.
فرمانــده انتظامــی شهرســتان ری تصریح کرد: 
متهمان 31 و 32 ســاله ســابقه دار پس از انتقال به 
کلانتــری ضمن اقرار به بزه انتســابی به بیش از 1۵ 
فقره ســرقت قاپ زنی معترف شدند و متهمان پس 
از تکمیــل پرونده و پایان تحقیقات در اختیار مراجع 

قضائی قرار گرفتند.
فرمانــده انتظامــی شهرســتان ری همچنین از 
دستگیری آخرین نفر باند سرقت احشام در محدوده 
»حسن آباد«، خبر داد و گفت: در بازرسی از مخفیگاه 

متهم تعداد 108 راس گوسفند کشف شد.
سرهنگ »محمد قاسم طرهانی« فرمانده انتظامی 
شهرســتان ری در گفت و گو با خبرنگار خبرگزاری 
پلیس اظهار داشت: در پی ادامه تحقیقات از سارقان 
حرفه ای، احشام در محدوده »حسن آباد« کارآگاهان 
پلیس آگاهــی ایــن فرماندهی در آذر ماه امســال 
هویت و مشــخصات آخرین نفر از اعضای این باند را 

شناسایی کردند.
وی افزود: با تلاش شــبانه روزی و انجام اقدامات 
اطلاعاتی و بررســی، ســرانجام مخفیــگاه متهم در 
محدوده »حســن آباد« شناســایی و پــس از انجام 
هماهنگی های لازم با مراجع قضائی تیم های عملیات 

پلیس آگاهی به محل اعزام شدند.
ســرهنگ »طرهانی« با اشاره به دستگیری متهم 
بیان داشــت: در بازرسی از مخفیگاه وی تعداد 108 

راس گوسفند کشف شد.
فرمانــده انتظامــی شهرســتان ری گفــت: در 
تحقیقات انجام شــده متهم 40 ساله ســابقه دار به 
 بــزه انتســابی معترف و بــا تکمیل پرونــده تحویل 

مراجع قضائی داده شد.

فرمانده یگان امداد پایتخت از دســتگیری سارق 
جوان که با اســتفاده از موتورسیکلت سرقتی و پلاک 

مخدوش موبایل قاپی مي کردند، خبر داد.
ســردار »ســلمان آدینــه ونــد« در گفت وگو با 
خبرگزاری پلیس در تشــریح این خبر بیان داشــت: 
هفتم آذرماه ســال جاری واحد موتورسوار انتظامی 
یگان امداد در حال گشــت زنی در محدوده خیابان 
»بهشتی« تهران به یک دســتگاه موتورسیکلت تک 
سرنشین با پلاک مخدوش، مشکوک و موتورسوار را 

تحت مراقبت های ویژه پلیسی قرار مي دهند.
وی گفت: متهم در همین حین با موتورســیکلت 
به سرعت به ســمت شــهروندی که در خیابان بود 
مراجعه و اقــدام به موبایل قاپی کرده و به ســرعت 
از محل متواری شدند. این مقام انتظامی به اقدامات 
پیش دســتانه پلیس و آمادگی هر چه تمام تر واحد 
موتورســوار انتظامی اشــاره کرد و گفــت: با اعلام 
مشــخصات متهــم به ســایر موتورســوارها و ایجاد 
طرح مهار، موتورســیکلت متهم متوقف و موتورسوار 
دستگیر شــد. فرمانده یگان امداد تهران همچنین از 

دستگیری یک سارق حرفه ای خودرو خبر داد.
به گزارش خبرگزاری پلیس ، سردار »سلمان آدینه 
وند« فرمانده یگان امداد پلیس تهران اظهار کرد: آذر 
ماه امسال ماموران این یگان در راستای اجرای طرح 
ارتقای امنیت اجتماعی، در محدوده میدان »سبلان« 

تهران در حال گشــت زنی بودند که به یک دســتگاه 
خــودروی پژو پارس مشــکوک شــدند و تحقیقات 

ابتدایی را آغاز کردند.
وی افزود: بررسی های اولیه ماموران نشان می داد، 
خودروی پژو چندی قبل به ســرقت رفته و سرنشین 
آن سارق حرفه ای خودرو است که همین سرنخ کافی 

بود تا دستور ایست وسیله نقلیه مذکور صادر شود.
فرمانــده یــگان امداد تهــران ادامــه داد: راننده 
خودروی پژو پس از مشــاهده گشت انتظامی پلیس 
بلافاصله به طرز خطرناکی متواری شــد و با حرکات 
مارپیچ به خودروی های عبوری شــهروندان آســیب 

وارد کرد و به هشداری ماموران بی توجهی کرد.
این مقام ارشــد انتظامی تصریح کرد: ماموران در 
نخستین گام با ایجاد طرح مهار وسیله نقلیه مذکور را 

متوقف و موفق به دستگیری مرد جوان شدند.
ســردار آدینه وند با بیان اینکــه از متهم آلات و 
ادوات ســرقت کشف شده اســت، خاطرنشان کرد: 
متهــم در تحقیقــات ابتدایی به جرم خــود مبنی 
بر ســرقت پژو پــارس و دیگر ســرقت های خودرو 
در ســطح معابر تهــران اعتراف کــرد. وی افزود: در 
تحقیقات ماموران نیز مشــخص شــد، متهم دارای 
ســوابق متعــدد کیفری بــوده که اقدام به ســرقت  
 خودروهای شهروندان در ساعات پایانی شب در سطح 

خیابان های تهران می کرد.

دستگیری سارق تلفن همراه سابقه دار دستبند پلیس بردستان سارقان قاپ زن در »شهرری«

رئیس پلیس امنیت اقتصادی تهران از کشف بیش از 19 
هزار بســته دخانیات قاچاق خبرداد و گفت: کارشناسان 
ارزش کالاهای قاچاق کشــف شده را بیش از 10 میلیارد 
ریال برآورد کرده اند. سرهنگ »کارآگاه مهدی افشاری« 
رئیس پلیس امنیت اقتصادی پایتخت در توضیح این خبر 
بیان داشت : با انجام اقدامات فنی و پلیسی ماموران این 
پلیس موفق به کشــف محل دپــوی دخانیات قاچاق در 

محدوده خیابان »قصرالدشت« تهران شدند.
وی عنوان داشت: در پی اقدامات اطلاعاتی مشخص شد 
مقادیری دخانیات خارجی قاچاق  به وسیله خودروهای 
شــوتی کالای خارجی به ساختمانی مسکونی در آدرس 
خیابان قصرالدشــت منتقل و تخلیه و دپو شــده است و 
ســپس مالک ساختمان کالاهای قاچاق را به بازار انتقال 

مي دهد. سرهنگ افشــاری افزود: پس از هماهنگی های 
قضائــی ماموران این پلیس محل موصوف را بازرســی و 
تعداد 3 هزار بسته تنباکو و 19 هزر و 4۵0 پاکت سیگار 
خارجی و فاقد مجوزهای قانونی کشف و به همراه متهم 

به مقر پلیس انتقال یافت.
این مقام پلیســی بابیان اینکه کارشناســان ارزش ریالی 
اموال کشف شده را بیش از 10 میلیارد ریال اعلام کرده 
اند، اضافه کرد: متهم پس از تکمیل تحقیقات پلیسی به 

مرجع قضائی معرفی شد.
رئیــس پلیس امنیــت اقتصــادی تهران ابراز داشــت: 
اغلــب کالاهای قاچــاق ورودی به کشــور فاقد کیفیت 
 و اســتاندار لازم مي باشند و ســلامت مصرف کنندگان 

را به مخاطره مي اندازند.

ســرکلانتر هفتم پلیس پیشگیري پایتخت از دستگیري 
یک مرد جوان که با اســتفاده از موتورســیکلت با پلاک 
مخدوش با همکاری همدستش اقدام به قاپ زني مي کرد، 
خبر داد. سرهنگ »اردشیر نادري« سرکلانتر هفتم پلیس 
پیشــگیري فاتب در گفت وگو با پایگاه خبري پلیس در 
تشــریح این خبر بیان داشت: ششم آذر ماه تیم عملیات 
کلانتري 208 پایانه جنوب در حال گشت زني در محدوده 
خیابان »بخارایي« تهران به یک دستگاه موتورسیکلت دو 
سرنشین با پلاک مخدوش، مشــکوک و موتورسواران را 

تحت مراقبت هاي ویژه پلیسي قرار مي دهند.
وي گفــت: متهمان در همین حین با موتورســیکلت به 
سرعت به سمت شــهروندي که در خیابان بود مراجعه و 
اقــدام به زورگیري کرده و تلفــن همراه وي را ربوده و به 

سرعت از محل متواري شدند.
این مقام انتظامي به اقدامات پیش دستانه پلیس و آمادگي 
هر چه تمام تر ماموران کلانتري اشاره کرد و گفت: با اعلام 
مشخصات متهمان به ســایر گشت هاي انتظامي و ایجاد 
طرح مهار، موتورسیکلت متهمان متوقف و یکي از متهمان 

دستگیر و دیگري متواري شد.
سرکلانتر هفتم پلیس پیشگیري تهران با اشاره به اینکه 
در بررســي سوابق بیشتر از متهم در مقر پلیس مشخص 
شد متهم سابقه دار مي باشد ادامه داد: متهم به 10 فقره 

سرقت و زورگیري با همکاری همدستش اعتراف کرد.
وي افزود: شناســایي مال باختگان و دســتگیري متهم 
متواري در دســتور کار ماموران کلانتري 208 قرار دارد و 

متهم به همراه پرونده تحویل مراجع قضائي شد.

دستگیري قاپ زن حرفه اي در جنوب تهران کشف 10 میلیارد ریال دخانیات قاچاق در مرکز تهران 

آگهی فقدان سند مالکیت 
آقــای حبیب اله میمنت آبادی مالک ششــدانگ یک باب خانه  
پلاک 2 فرعی از 1162 اصلی بخش ســه ســنندج  با تقدیم یک 
برگ استشــهادیه که به تایید دفتر اســناد رســمی 28 ســندج 
رسیده اســت مدعی است سند مالکیت ششــدانگ  پلاک مرقوم  
را بــه شــماره ســریال 9۵31۵2 ب ۷0 کــه به نــام حبیب اله 
میمنت آبادی صــادر گردیده  مفقود  نموده و  از این اداره تقاضای 
صدور ســند مالکیت المثنی را دارد لــذا مراتب در اجرای ماده 
120 آیین نامه اصلاحــی قانون ثبت مصوب 1380 در یک نوبت 
منتشــر تا هر کس مدعی انجام معامله و یا وجود ســند فوق نزد 
خود است از تاریخ انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز به این اداره 
مراجعه و با ارائه اصل ســند یا خلاصه معامله نســبت به اعتراض 
به صدور ســند المثنی اقدام نماید در غیر اینصورت سند مالکیت 

المثنی طبق مقررات صادر و تســلیم خواهد شد. م الف ۱۸۵۴
شناسه آگهی: ۱6۱۴۸66

قباد -  رئیس  ثبت اسناد منطقه یک سنندج     

سرکلانتر پنجم پلیس پیشــگیری تهران 
بزرگ از دســتگیری ســارق محتویات خودرو 

حرفه ای و سابقه دار در محله چیتگر خبر داد.
ســرهنگ »محمدرضا موسوی« سرکلانتر 
پنجم پلیس پیشگیری پایتخت در گفت و گو با 
پایگاه خبري پلیس اظهار داشت: در پی افزایش 
ســرقت محتویات خــودرو در محله چیتگر و 
اطراف دریاچه چیتگر دســتگیری ســارق یا 
ســارقان در دستور کار عملیات کلانتری 1۵4 

چیتگر قرار گرفت و گشــت زنی های هدفمند 
را افزایش دادند.

وی با بیــان اینکه مامــوران در تحقیقات 
و بررســی های انتظامــی، هویــت متهمان را 
شناســایی کردند افزود: روز گذشته ماموران با 
اخذ حکم ورود به منزل وارد مخفیگاه متهمان 
شــده و در یک عملیــات غافلگیرانه موفق به 

دستگیری هر دو متهم شدند. 
این مقام انتظامی ادامه داد: در بررســی از 

مخفیگاه متهمان آلات و ادوات سرقت کشف 
شد و متهمان در تحقیقات اولیه به بزه انتسابی 
و ســرقت تجهیزات و لوازم خــودرو در محله 
چیتگر اعتراف و اظهار داشتند پس از سرقت، 
لوازم مسروقه را داخل کیسه های بزرگ پنهان 
کرده تا ماموران به آنها شــک نکنند. سرهنگ 
موسوی در پایان بیان کرد: متهمان به 1۵ فقره 
ســرقت محتویات خودرو اعتراف و متهمان به 

همراه پرونده تحویل مراجع قضائی شدند.

سارقان محتویات خودرو محله چیتگر در دام پلیس 
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گرانترین شهرهای جهان در سال ۲۰۲۳

واحد اطلاعات اکونومیســت اعلام کرد: سنگاپور و زوریخ، گرانترین شهرهای 
جهان در ســال ۲۰۲۳ بودنــد و پس از آنها، ژنو، نیویــورک و هنگ کنگ قرار 
گرفتند.به گزارش ایســنا، در گزارش واحد اطلاعات اکونومیست آمده است: به  
طــور میانگین، قیمت ها برای بیــش از ۲۰۰ کالا و خدمات پرمصرف بر مبنای 
سالانه، ۷.۴ درصد افزایش یافته است که نسبت به رکورد ۸.۱ درصدی در سال 
۲۰۲۲، کمتر است، اما همچنان به طور قابل توجهی بالاتر از روند رشدی است که 
در فاصله سال ۲۰۱۷ تا ۲۰۲۱ وجود داشته است.رتبه بندی گرانترین شهرهای 
جهان اکونومیســت هر دو سال یک بار با بررســی قیمت ۲۰۰ کالا شامل مواد 
غذایی، پوشــاک، بنزین و قیمت آب و برق در ۱۷۳ شهر جهان، به روز می شود.
ســنگاپور به دلیل ســطوح بالای قیمت در چند بخش، برای نهمین بار در ۱۱ 
سال گذشــته، در صدر فهرست گرانترین شهرهای جهان قرار گرفت. این شهر 
کشــور، به دلیل کنترل شدید دولت روی تعداد خودروها، بالاترین قیمت حمل 
و نقل را در جهان دارد. همچنین یکی از گرانترین شــهرها برای پوشــاک، مواد 
غذایی و الکل اســت.صعود زوریخ در فهرست گرانترین شهرها، منعکس کننده 
قدرت فرانک ســوئیس و قیمت های بالای مواد غذایی، کالاهای خانگی و تفریح 
اســت.ژنو و نیویورک در رتبه سوم قرار گرفتند، در حالی که هنگ کنگ، پنجم 
و لس آنجلس در رتبه ششم ایســتادند و پاریس، کپنهاگ دانمارک، تل آویو و 
سانفرانسیسکو رتبه های بعدی را داشتند.اکونومیست خاطرنشان کرد این گزارش 
پیش از جنگ اخیر میان رژیم صهیونیستی و مقاومت فلسطین، تهیه شده است.

بررسی پایگاه خبری ایندیا تایمز از فهرست اکونومیست نشان می دهد که تهران 
در این فهرســت، پس از دمشق سوریه، دومین شهر ارزان جهان است.شهرهای 
مسکو و سن پترزبورگ روســیه بزرگترین کاهش را در این رتبه بندی داشتند 
زیرا تحریم ها، باعث ضعیف شدن ارزش روبل شده است.بر اساس گزارش رویترز، 
طبق گزارش اکونومیســت، آسیا همچنان به طور میانگین افزایش قیمت نسبتا 
کمتری نســبت به مناطق دیگر جهان دارد. شــهرهای چین در این رتبه بندی، 
ســقوط کرده اند و چهار شهر نانجینگ، ووکسی، دالیان و پکن، بزرگترین تغییر 

رتبه را در فهرست امسال به همراه اوساکا و توکیوی ژاپن داشتند.

واردات ۱۳ تن طلا به ایران طی سال جاری
معاون صنایع عمومی وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: برخی نگران خروج 
طلا از کشور هستند؛ در ۸ماهه اول سال جاری ۱۳ تن طلا با مصوبه هیأت دولت 
با تعرفه صفر، واردات طلا داشتیم و بازار آرامش دارد.محمدمهدی برادران امروز 
۹ آذرماه، در چهارمین جلســه میز کشوری توسعه صنعت مصنوعات طلا، نقره 
و جواهر با محوریت استان خراســان رضوی اظهار کرد: ادبیات دولت سیزدهم 
ادبیات خدمت و خادمی است و این ادبیات از طریق ریاست جمهور ابلاغ شده و 
مــردم به آن اعتماد کردند. دولت خود را خادم دولت و بخش خصوصی می داند.

وی افزود: اگر هنوز آیین نامه ای داریم که از گذشــته به ارث رسیده و منطبق با 
ادبیات خادمین نیست، باید تغییر کند. اگر بخواهیم آیین نامه ها و نگاه های قبلی 
را داشته باشیم، ثمره روحیه دولت مانوس نخواهد شد.برادران اضافه کرد: برخی 
نگران خروج طلا از کشــور هستند؛ در ۸ ماهه سال جاری ۱۳ تن طلا با مصوبه 

هیأت دولت با تعرفه صفر، واردات طلا داشتیم و بازار آرامش دارد. 

انتقال دارایی ها، سپرده ها 
و تسهیلات موسسه اعتباری نور به بانک ملی

بانک مرکزی در راســتای برنامه اصلاح نظام بانکی کشــور نسبت به انتقال 
سپرده ها، دارایی ها، تســهیلات، کارکنان و شعب موسسه اعتباری نور به بانک 
ملــی ایران اقدام کرد. بانک مرکزی اعلام کرد: ســپرده گذاران و تمام ذینفعان 
این موسســه می توانند از شنبه یازدهم آذرماه با مراجعه به شعب سابق موسسه 
اعتبــاری نور )ذیل مدیریت بانــک ملی( از تمام خدمات بانکی لازم اســتفاده 
کنند.همچنین سید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی اعلام کرد: 
بانک ملی ایران مســئولیت تمام سپرده های یک موسسه اعتباری ناتراز )نور( را                              
پذیرفت و این در قبال انتقال معادل دارایی های موسسه یادشده است.در اطلاعیه 
بانک مرکزی تاکید شــده است؛ شعب و کارکنان شاغل در موسسه اعتباری نور 
همانند گذشــته مشغول به فعالیت بوده و در چهارچوب مصوبات کمیته اصلاح 
نظام بانکی به بانک ملی ایران منتقل می شــوند.همچنین ارائه خدمات بانکی به 
تمامی مشتریان اعم از سپرده گذاران و تسهیلات گیرندگان موسسه اعتباری یاد 
شده با مدیریت و راهبری بانک ملی ایران در چهارچوب ضوابط و مقررات ابلاغی 
و طبق روال عادی قبلی به قوت خود ادامه می یابد و مشتریان می توانند خدمات 
مزبور را همانند گذشــته در چهارچوب قرارداد های سپرده گذاری و تسهیلاتی 
دریافت کنند. بانک مرکزی اعلام کرد امور سهام موسسه اعتباری نور، پاسخگوی 
تمام سوالات و درخواست های سهامداران محترم موسسه خواهد بود و مطالبات 
ســهامداران محترم موسسه یاد شده در چهارچوب مصوبات صدرالاشاره و پس 
از ایفای تعهدات موسســه مذکور به بانک مرکزی و سایر دستگاه های اجرایی و 
مراجع قانونی، محاسبه و پرداخت می شود.بنابراین اعلامیه بانک مرکزی هیات 
سرپرســتی منصوب بانک مرکزی در موسسه اعتباری غیر بانکی نور مستقرند 

و تمام مراحل این برنامه توسط آنان و با نظارت کامل در حال انجام می باشد.

افزایش سقف قرض الحسنه صندوق های چند شعبه ای 
سقف قرض الحسنه اعطایی توسط صندوق های قرض الحسنه چندشعبه ای به 
هر مشــتری به مبلغ یک میلیارد ریال افزایش یافت.به گزارش ایســنا،   به نقل 
از بانک مرکزی، ســقف قرض الحسنه اعطایی توسط صندوق های قرض الحسنه 
چندشعبه ای به هر مشتری از مبلغ ۵۰۰ میلیون ریال به مبلغ یک میلیارد ریال 

افزایش یافت.

امکلن رسیدن قیمت بیت کوین به ۵۰ هزار دلار 
بیت کوین بر قیمت ۳۶ هزار و ۷۰۰ دلار غلبه و همه را در مورد حرکت بعدی 
خود کنجکاو کرد.به گزارش ایسنا به نقل از کوین، معامله گر معروف رمزارزها، ون 
دی پوپ با پیشــنهاد اینکه اگر حرکت فعلی بیت کوین ادامه پیدا کند، می تواند 
به محدوده چشمگیر ۴۵ تا ۵۰ هزار دلار برسد، هیجان افراد را برانگیخته است.

چیزی که به ایــن افزایش ارزش بیت کوین دامن می زند، خوش بینی جدید در 
بازار اســت. افراد احساس امیدواری می کنند زیرا این باور رو به رشد وجود دارد 
که کمیسیون بورس و اوراق بهادار ایالات متحده )SEC( ممکن است به صندوق 

قابل معامله در بورس بیت کوین )ETF( چراغ سبز نشان دهد.
دیدگاه ون دی پوپ با عامل کلیدی دیگری یعنی رویداد هاوینگ بیت کوین 
همراه شــده و تنها ۱۳۹ روز دیگر به این رویداد باقی مانده اســت. در طول این 
رویداد، پاداش استخراج کنندگان بیت کوین به نصف کاهش می یابد و بر انتظارات 
افزوده می شود.این کاهش بیت کوین های جدید، همراه با افزایش تقاضا، معمولا 
زمینــه را برای افزایش قیمت بیت کوین فراهم می کند. از آنجایی که بیت کوین 
برای ســرمایه گذاران کمیاب تر و جذاب تر می شود، هیجان پیرامون این رویداد 

لایه ای از انتظار را به بازار اضافه می کند.
از آنجایی که جامعه کریپتو مشتاقانه منتظر اتفاقات بعدی است، فعالان بازار 
در حال بررســی سناریوهای مختلف هستند، به نظر برخی تحلیلگران شمارش 
معکوس برای ۵۰هزار دلار آغاز شده است و علاقه مندان خود را برای سفر هیجان 
انگیز پیش رو آماده می کنند.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتال در حال 
حاضر ۱.۴۳ تریلیون دلار برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  ۰.۱۱ 

درصد بیشتر شده است. 

ملل

ویژه

بانک و بیمه

ارز دیجیتال 

مقایســه اعداد پیشنهادی در لایحه بودجه 
ســال آینده با میزان واردات کالاهای اساسی 
در ســال های گذشــته، حاکی از برنامه ریزی 
برای کاهــش تخصیص ارز ۲۸ هــزار و ۵۰۰ 
تومانی برای کالاهای اساســی است و از طرف 
دیگر با در نظــر گرفتن افزایش نزدیک به ۵۰ 
درصدی ســهم درآمدهای مالیاتی و پیشنهاد 
افزایش مالیات بر ارزش افزوده، نشان می دهد 
احتمالا سال سختی پیش روی طبقات متوسط 
و ضعیف جامعه است .به گزارش تجارت نیوز، 
اول آذر ماه بخش اول لایحه بودجه سال ۱۴۰۳ 
کل کشور مشتمل بر هفت فصل شامل احکام 
ســقف منابع، ســقف درآمد و تراز عملیاتی، 
ســقف واگذاری دارایی های سرمایه ای، سقف 
واگذاری دارایی های مالی، منابع هدفمندسازی 
یارانه ها و مفروضات پیش بینی منابع و مصارف 
بودجه، تقدیم مجلس شد که انتقاداتی هم به 
ویــژه در رابطه با افزایش درآمدهای مالیاتی از 
جیب طبقات میانی جامعه به دنبال داشــت.
با این حال، موضوعی که ممکن اســت کمتر 
مــورد توجه قرار گرفته باشــد، کاهش میزان 
ارز اختصاص داده شــده به کالاهای اساســی 
در بودجه سال آینده است. طوری که بر اساس 
لایحه بودجه سال آینده حدود ۱۳.۶۵ میلیارد 
یورو )معادل حــدود ۱۴.۳ میلیارد دلار( برای 
واردات کالاهای اساســی و دارو تخصیص داده 
شده است.این در حالی است که میزان واردات 
کالاهای اساســی )شــامل ذرت دامی، روغن، 
برنج، گندم، دانه ســویا، جو به اســتثنای بذر، 
کنجاله سویا و شــکر(، بدون احتساب دارو در 
سال گذشــته بیش از ۱۴.۱ میلیارد دلار و در 
سال ۱۴۰۰ بیش از ۱۳ میلیارد دلار بوده است.

از طرف دیگر ابتدای ســال جاری رئیس کل 
بانک مرکزی از برنامه ریزی جهت تخصیص ۳.۵ 
میلیــارد دلار ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی برای 
واردات دارو، تجهیزات پزشــکی و شیرخشک 
نوزادان در ســال ۱۴۰۲ خبر داده بود.مقایسه 
همین آمارها نشــان دهنده تلاش دولت برای 
کاهش تخصیص ارز ۲۸ هــزار و ۵۰۰ تومانی 
به کالاهای اساســی و داروست. علاوه بر این، 
اخیرا علیرضا پیمان پاک، قائم مقام وزیر جهاد 
برای  برنامه ریــزی دولت  تلویحا  کشــاورزی، 
کاهش تخصیص ارز ارزان به کالاهای اساسی 

را تایید کرده است.
او به اقتصاد آنلایــن گفته رقم ۱۳ میلیارد 
دلاری که در قالب بودجه ســال ۱۴۰۳ برای 
واردات کالاهای اساســی در نظر گرفته شده، 
مختص به ارز ترجیحی اســت و سایر کالاهای 
اساسی مورد نیاز، از روش های دیگری همچون 

تهاتر یا ارز اشخاص تامین خواهد شد. بودجه 
ســال ۱۴۰۳ پویاست و باید تا جایی که امکان 
دارد در مصرف ارز ترجیحی صرفه جویی کرد.

همچنین به گفته وی سیاســت دولت، کاهش 
واردات و تکیه هر چه بیشــتر بــه توان تولید 
داخلی است که بر این اساس، در سالی هم که 
گذشت، صرفه جویی ارزی خوبی در حد ۲۰ تا 
۳۰ درصد منابع تعیین شده، صورت گرفت که 
این روند، در سال آتی هم ادامه خواهد داشت.
بنابراین این احتمال وجود دارد که سال آینده با 
کاهش تخصیص ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی به 
برخی کالاهای اساسی و استفاده از روش های 
دیگر که نــرخ ارزی نزدیک به ۵۰ هزار تومان 

دارند، شــاهد افزایش قیمت بعضی از کالاهای 
اساسی باشیم.

هدف گذاری تامین بودجه از جیب 
طبقات متوسط و پایین جامعه

اما ایــن همه ماجرا نیســت. لایحه بودجه 
۱۴۰۳ بندهــای دیگری هم دارد که نشــان 
می دهد دولت بــرای تامین درآمدهای خود از 
طریق مالیات، عمدتا طبقــات میانی و پایین 
جامعه را هدف قرار داده است.بررســی اعداد و 
ارقام لایحه بودجه ســال آینده نشان می دهد 
که درآمد مالیاتی حدود ۱۱۲۲ میلیارد تومان 
پیش بینی شــده که نســبت به امسال، ۴۹.۸ 
درصد رشد دارد. با این حال خودروهای سواری 

و وانت های دوکابین اشخاص که ارزشی بالغ بر 
ســه میلیارد تومان دارند، نسبت به مازاد این 
مبلغ، سالانه مشمول مالیات به نرخ یک درصد 
خواهند بــود. همچنین زمین های فاقد اعیانی 
دارای کاربری مســکونی، اداری و تجاری، باغ  
ویلاهای مجاز و واحدهای مسکونی که ارزش 
آنها بیش از ۲۵ میلیارد تومان باشــد، مازاد بر 
این مبلغ مشمول مالیات به میران دو در هزار 
می شوند.با این حساب به نظر می رسد بسیاری 
از ثروتمنــدان از پرداخت مالیات متناســب با 
ثروت خود حذف شــده اند. اما در نقطه مقابل 
سقف معافیت های مالیاتی کارکنان و کارمندان 
۱۲ میلیــون و ۵۰۰ هزار تومان تعیین شــده 

اســت.همچنین دولت تصمیم گرفته در سال 
آینده مالیات بر ارزش افزوده را با افزایش یک 
درصــدی به ۱۰ درصد برســاند. موضوعی که 
به نظر می رســد قیمت تمام کالاها و خدمات 
را تحت تاثیر قــرار می دهد و برای کل جامعه 
بار تورمی خواهد داشــت.این در حالی است که 
با تداوم نرخ تورم بــالای ۴۰ درصد و افزایش 
حقوقی که برای کارگران و کارمندان هر ساله 
بسیار کمتر از نرخ تورم تعیین می شود، همواره 
شــاهد کاهش قدرت خرید مردم هســتیم و 
به این ترتیب شــهروندان در شرایطی مجبور 
به پرداخت مالیات بیشــتر هستند که قدرت 

خریدشان همواره نزولی است.

یک کارشــناس اقتصادی درباره این که برخی معتقدند 
کــه از یک جامعــه فقیر نمی تــوان مالیات بــالا گرفت، 
می گوید: من معتقدم که دولــت می تواند با مالیات، خود 
را اداره کند، اما نکته این جاســت که اراده ای وجود ندارد 
که با معافیت های غیرضروری ای که داده شده یا فرارهای 

مالیاتی، مبارزه شود.
به گــزارش خبرآنلاین، در حالی روز یک شــنبه هفته 
آینده قرار است رییس دولت سیزدهم، سند دخل و خرج 
ســال آینده را به مجلس ببرد که در روزهای اخیر، بخشی 
از متن و اعداد آن منتشر شد؛ اعداد و ارقامی که در روزهای 
گذشته محل انتقاد صریح کارشناسان و آگاهان به اقتصاد 
بود؛ به خصوص افزایش ۵۰ درصد درآمدهای مالیاتی، این 
ابهام را ایجاد کرد که در اقتصادی که با رکود و افت شدید 
تقاضا روبه رو اســت، چطور می شود مالیات ها را بالا بود.بر 
همین اســاس، این ســوال در حال حاضر مطرح است که 
اعداد و ارقام بودجه ســال آینده، چــه پیامی برای اقتصاد 
ایران دارد؟ در همین خصوص، آلبرت بغزیان در گفت وگو 

با خبرگزاری خبرآنلاین می گوید: بودجه یک پنجم برنامه 
۵ ســاله اســت، بنابراین اگر بودجه براساس برنامه نوشته 
نشــود، یعنی سال قبل را با یک رشدی در ارقام به واسطه 
تورم، گســترش فعالیت ها افزایش داده اید و بودجه ســال 
۱۴۰۳ شده است.وی می افزاید: بر این اساس، وقتی بودجه 
در راســتای برنامه ۵ ساله نیســت، ارزیابی این که بودجه 
خوب اســت یا بد است، صرفا این است که بگوییم نسبت 
به پارســال انبساطی است یا انقباضی است.این کارشناس 
اقتصادی تصریح می کند: به طور مســلم از دید هزینه ای، 
بودجه انبساطی است، اما دید درآمدهای مالیاتی انقباضی 
اســت. اما این که بودجه سال آینده تورم زا است یا نیست، 
بســتگی به این دارد که بودجه را با چه مدلی برای اقتصاد 
شبیه سازی کرده باشیم.بغزیان عنوان می کند: در کل اگر 

برنامه مبارزه با تورم نداشته باشیم، با توجه به این که کشور 
به طور ســاختاری با تورم روبه رو است، بودجه هم تورم زا 
خواهد بود. اما این که لایحه بودجه سال آینده چقدر تورم زا 
باشــد، بســتگی به این دارد که چقدر درآمدهای مالیاتی 
تحقق پیدا کند. این در حالی است که هزینه ها حتما انجام 
می شود.وی متذکر می شود: ما وقتی به درآمدهای مالیاتی 
می رســیم، می بینیم که با یک نااطمینانی همراه اســت و 

بودجه نیز بر همان اساس بسته شده است.
بودجه فقط روی کاغذ کسری ندارد

این کارشــناس اقتصادی با اشاره به این که بودجه روی 
کاغذ کســری ندارد، می گوید: این که بودجه عملی شود و 
به چــاپ پول منتهی می شــود، الان نمی توان حرفی زد، 
اما مســلما تاریخ و سابقه نشــان داده که دولت ها به طور 

معمول خیلی خوشبینانه بودجه را می بندند و عدم تحقق 
درآمدهای مالیاتی به خاطر فرار بیشتر یا جمع آوری دیرتر 
مالیات ها اســت.بغزیان می افزاید: این نکته را هم باید در 
نظر گرفت که ما در شــرایط تحریمی قــرار داریم. این که 
بگوییم بودجه با نگاه به تحریم نوشــته شــده، مصداقی 
در آن پیــدا نمی کنیــم. فقط می گوییــم تحریم ها را هم 
دیده ایم، اما کجای بودجه، اشــاره ای نمی شود.وی تصریح 
می کنــد: در کل اعتقاد دارم کــه از نظر تبعات اقتصادی، 
اظهارنظری نمی توان درباره بودجه داشــت، چون براساس 
یک مدل و در ارتباط با یک برنامه ۵ ساله پیش نمی رویم.

این کارشناس اقتصادی درباره این که برخی معتقدند که از 
یک جامعه فقیر نمی توان مالیات بالا گرفت، می گوید: من 
معتقدم که دولت می تواند با مالیات، خود را اداره کند، اما 
نکته این جاست که اراده ای وجود ندارد که با معافیت های 
غیرضروری ای که داده شــده یا فرارهــای مالیاتی، مبارزه 
شــود.بغزیان می افزاید: به نظر من مدلی که پشــت این 

مالیات ها شبیه سازی می شود، باید مدنظر قرار گیرد.

نایب رییس اتاق ایران و سوریه گفت: در حال حاضر تاجران افغانستانی و عراقی 
هم حاضر به معامله با تجار ایران به واسطه ریال نیستند و دلار مطالبه می کنند.به 
گزارش خبرنگار ایلنا، روز گذشته محمدرضا فرزین رئیس کل بانک مرکزی ایران 
از ایجاد نخستین بانک ایرانی در سوریه با هدف افزایش مناسبات مالی و تجاری 
دو کشــور خبر داد. فرزین در دیدار با همتای ســوری خود درباره حذف دلار از 
تجارت دو کشور هم صحبت کرده بود، با این حال تاجران ایرانی می گویند ایجاد 
شــعبات بانک های ایرانی در دیگر کشورها هیچ گاه اسباب آسان تر شدن جریان 
تجارت ایران و شرکای خارجی اش را فراهم نیاورده و ایده ایجاد بانک مشترک هم 
با توجه به نفوذ دلار در تجارت خارجی ایران و کشورهای طرف تجارت این کشور 
عملی نیست.علی اصغر زبردست، نائب رئیس اتاق مشترک بازرگانی ایران و سوریه 
در توضیح بیشتر در این باره به ایلنا گفت: موضوع راه اندازی بانک مشترک ایران 
و سوریه پنج سال پیش مطرح و بنا شد بانک های مرکزی دو کشور شعبه ای برای 
تبادلات مالی احداث کنند، اما مســاله این است که تا چه اندازه می توان در این 
بانک مشترک، تبادلات مالی با دلار انجام داد.وی افزود: اگر هم قرار است طرفین 
دلار را در معاملات تجاری دو کشــور حذف و با پول های ملی معامله کنند، این 
مساله به وجود می آید که در ایران لیره سوریه و در سوریه ریال ایران اعتبار ندارد 
و نمی توان با لیره سوریه در ایران معامله کرد چنان که در سوریه نمی توان با ریال 
ایرانی کالا خرید. مگر اینکه بانک مرکزی ایران تبدیل لیره سوریه به ریال ایران را 
با قیمت مناسب تضمین کند که البته تاکنون چنین کاری نکرده است.زبردست 
تصریــح کرد: در حال حاضر تاجران افغانســتانی و عراقی هم حاضر به معامله با 
تجار ایران به واسطه ریال نیستند  و دلار مطالبه می کنند.نائب رئیس اتاق ایران 
و ســوریه اظهار کرد: پیش از این موضوع ایجاد بانک مشترک در تجارت ایران با 
عراق و افغانستان با حذف دلار مطرح شده بود اما تاکنون دستاوردی در این زمینه 

حاصل نشده است. در ســال ۱۳۹۷ صادرات ریالی از ایران به عراق و افغانستان 
آزاد شد اما از همان سال بیشتر تجاری که در این مسیرها تجارت کردند با بانک 
مرکزی ایران مشــکل پیدا کرده  ند و کارت بازرگانی شماری از آنها هنوز تعلیق 

است. بانک مرکزی هماهنگی کافی با تاجران در این زمینه نداشت.وی همچنین 
از فعالیت کنونی شعبات تعدادی از بانک های ایرانی در عراق خبر داد و گفت: هیچ 

یک از این بانک ها عملیات دلاری ندارند.

رشــد نقطه به نقطه اجاره بهای مسکن در 
تهران و مناطق شهری کشور در ماه های اخیر 
هنوز بیش از ۵۰ درصد بوده اســت، اگرچه از 
ســرعت رشــد ماهانه و نقطه به نقطه در سه 
ماه اخیر اندکی کاســته شده است.به گزارش 
اکو ایران، بانــک مرکزی گزارش تحولات بازار 
معاملات مسکن شهر تهران در آبان ۱۴۰۲ را 
منتشر کرد. در این گزارش به تحولات اجاره بها 
نیز اشاره شده و ارقام رشد نقطه به نقطه و رشد 

ماهانه شاخص کرایه مســکن اجاری در شهر 
تهران و کل مناطق شــهری کشور ذکر شده 
است. اجاره  بهای مسکن جزء هزینه های اساسی 
در بودجه خانوار اســت و قیمت آن وابسته به 
عوامل مختلفی اســت. همچنین مطابق آمار 
بانــک مرکزی رشــد اجاره مســکن اغلب در 
مناطق شــهری کل کشور بیش از تهران بوده 
است. همچنین روند رشد ماهانه شاخص اجاره  
بها حاکی از کم شدن سرعت رشد این شاخص 

در تهران و کل مناطق شــهری کشور در پنج 
ماه اخیر است.

روند نزولی رشد ماهانه اجاره بها 
در پاییز 

 عوامل مختلفی بر هزینه اجاره مسکن اثر 
دارد. کارشناســان قیمت مســکن، نرخ تورم، 
عرضه واحدهای مســکونی، قوانین مالیاتی و 
عوامــل دیگر را بر قیمت اجاره مســکن موثر 
دانســته اند. در ماه های اخیر از ابتدای ســال 
۱۴۰۰ قیمت اجاره مســکن با رشــد ماهانه 
مثبتی همراه بوده است. یعنی قیمت در هر ماه 
نسبت به ماه قبل افزایش یافته است.آمار بانک 
مرکزی نشان می دهد رشد شاخص اجاره بهای 
مسکن در ماه آبان به مقدار ۲ درصد در تهران و 
۳ درصد درکل مناطق شهری کشور رسیده که 
کمترین مقدار رشد آن از ماه خرداد بوده است. 
رشــد ماهانه اجاره بها در مرداد سال جاری به 
مقدار ۵.۶ درصد برای تهران و ۶.۳ درصد برای 

مناطق شهری رســید که رکورد آن در ده ماه 
گذشته بود، اما پس از آن تا آبان اندکی کاهش 
یافــت. باید در نظر گرفت که بخشــی از این 
کاهش مربوط به رفتار فصلی بازار مسکن است. 
یعنی معمولا در نیمه اول ســال این هزینه ها 
افزایش می یابند اما پس از آن در نیمه دوم سال 
روندی نزولی به خود می گیرند.از ســوی دیگر 
رشد نقطه به نقطه هزینه اجاره مسکن حاکی از 
رکوردزنی شاخص این قیمت در سال های اخیر 
بوده است.برای درک بهتر روند تغییرات هزینه 
اجاره بهای مسکن بهتر است مقدار این شاخص 
با مقدار آن در ســال گذشته مقایسه شود که 
این همان مفهوم رشــد نقطه به نقطه اســت.
مطابق آمار بانک مرکزی رشــد نقطه به نقطه 
شاخص کرایه مسکن که تغییر این شاخص را 
نسبت به موقعیت مشــابه در سال قبل نشان 
می دهد در آبان ماه برای تهران برابر با ۵۱.۶ و 
برای مناطق شهری کشور برابر با ۵۷.۷ درصد 

بوده اســت.همچنین ارقام بانک مرکزی نشان 
می دهد رشد نقطه به نقطه  شاخص اجاره بهای 
مسکن از بهمن سال گذشته بالای ۵۰ درصد 
بوده اســت. طبق بررسی های آماری رشد این 
شاخص از ابتدای سال ۱۳۹۶ روندی صعودی 
داشته و در شهریور سال جاری به رکورد خود 
رســیده که برابر با ۵۸.۹ درصد برای تهران و 
۶۰.۸ درصد برای کل مناطق شهری کشور بود. 
اما پس از آن در فصل پاییز اندکی کاهش یافت. 
با این حال با وجود آن که قیمت مســکن در 
بازار تهران کاهشــی شده و در برخی ماههای 
سال جاری نزولی بوده اما هنوز داده های بازار 
اجاره در تهران و نقاط شــهری نشان می دهد 
تورم اجاره در سطحی هشدار آمیز قرار دارد. به 
عقیــده برخی رفتار اجاره همواره با یک فاصله 
زمانی از قیمت مسکن اثر می پذیرد و به همین 
خاطر هنوز تغییرات احیر قیمت مسکن در بازار 

اجاره منعکس نشده است.

بودجه سال آینده چقدر تورمی است؟

سیگنال مهم بودجه ۱۴۰۳ به اقتصاد ایران

نایب رئیس اتاق ایران و سوریه:

 تجار افغانستان و عراق با ریال معامله نمی کنند

روایت بانک مرکزی از وضعیت اجاره در آبان ۱۴۰۲

تورم اجاره در تهران و شهرستان ها؛  فراتر از ۵۰ درصد

کالاهای اساسی گران تر می شود؟

سال سخت  در انتظار طبقات فقیر 

 
تاسیس شرکت با مسئولیت محدود بازرگانی دریا رایان رضائی درتاریخ ۱۴۰۲/۰۸/۲۷ به شماره ثبت ۸۷۴۸۵ به شناسه ملی ۱۴۰۱۲۷۶۱۶۱۲ ثبت و امضا ذیل 
دفاتر تکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی می گردد. موضوع فعالیت: بازرگانی، تجارت کالا، فعالیت های تجاری مجاز داخلی و خارجی 
در زمینه تجارت هوایی، زمینی، دریایی، خرید و فروش و خدمات پس از فروش، توزیع و پخش و بسته بندی، صادرات و واردات کلیه کالاهای مجاز بازرگانی، اخذ و 
اعطای نمایندگی شرکت های معتبر داخلی و خارجی، افتتاح حساب، اخذ وام و اعتبارات بانکی به صورت ارزی و ریالی جهت شرکت، گشایش اعتبار وL C، ایجاد و 
برپایی غرفه و شرکت در نمایشگاه های بین المللی داخلی و خارجی، شرکت در کلیه مناقصات و مزایدات دولتی و خصوصی، عقد قرارداد با اشخاص حقیقی وحقوقی، 
ایجاد شعبه یا دفتر نمایندگی در هر یک از شهرستان های داخل کشور و خارج از کشور. فعالیت های واردات ادوات کشاورزی، ماشین آلات و قطعات صنعتی و لوازم 
یدکی خودرو و موتور سیکلت. واردات انواع بلبرینگ، یاتاقان توام شده با بلبرینگ و توام نشده با بلبرینگ، صادرات انواع میوه های خشک، ادویه جات، محصولات 
غذایی و زعفران پس از دریافت مجوز از مراجع ذیربط درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت: از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز 
اصلی: استان خراسان رضوی، شهرستان مشهد، بخش مرکزی، شهر مشهد، بهشت، خیابان پاستور ]احمدآباد ۵- کفایی ۲۰[، خیابان قائم ۹ ]پاستور ۱۰[، پلاک 
۲۹-، طبقه همکف، واحد ۱ کدپستی ۹۱۸۳۷۴۸۳۶۸ سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ ۱۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریال نقدی میزان سهم الشرکه هر یک از شرکا 
خانم افســانه اسدی به شماره ملی ۰۰۴۰۷۲۸۹۰۰ دارنده ۱۰۰۰۰۰۰۰ ریال سهم الشرکه آقای سعید رضائی به شماره ملی ۰۹۲۲۶۷۳۹۰۱ دارنده ۹۰۰۰۰۰۰۰ 
ریال سهم الشرکه اعضا هیات مدیره خانم افسانه اسدی به شماره ملی ۰۰۴۰۷۲۸۹۰۰ به سمت نایب رئیس هیات مدیره به مدت نامحدود آقای سعید رضائی به 
شماره ملی ۰۹۲۲۶۷۳۹۰۱ به سمت رئیس هیات مدیره به مدت نامحدود و به سمت مدیرعامل به مدت نامحدود دارندگان حق امضا: کلیه اوراق و اسناد بهادار و 
تعهدآور شرکت از قبیل چک، سفته، بروات، قراردادها، عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری با امضاء منفرد رئیس هیأت مدیره و مدیرعامل آقای 
سعید رضائی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد اختیارات مدیرعامل: طبق اساسنامه روزنامه کثیرالانتشار مردم سالاری جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. 
ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشــد. اداره کل ثبت اســناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات 

غیرتجاری مشهد )1614849(
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چالشتغییرناپذیریاطلاعاتبلاکچین
دراطلاعاتپزشکی

برای  محلی  می توانــد  بلاکچین 
ثبــت و ذخیره اطلاعــات در هر 

موضوعی باشد. 
کارشناس  خاتمی،  ســیدمهداد 
اقتصــادی در گفت وگویــی بــا 
بلومبــرگ در تشــریح مزایــای 
فناوری بلاک چیــن اظهار کرد:  

از مزایــای بلاک چین می توان به ماهیت مقاوم در برابر دســت کاری، ماهیت 
غیرمتمرکز دفتر کل دیجیتال و عدم امکان تغییر تراکنش ثبت شــده در بین 
کاربران شبکه، یا به عبارت دیگر بخش شدن یکسان اطلاعات برای عده کثیری 
باعث جلوگیری از خیلی از موارد امنیتی و باعث شــفافیت و در نهایت کاربرد 
بیشــتر می شــود. به این فناوری، یک نوع از دفتــر کل دیجیتال )DLT( نیز 
می گویند. کارشــناس مســائل اقتصادی درباره  مزایا و معایب بلاک چین در 
پزشکی عنوان کرد: درباره برخی از نگرانی های کلیدی در مورد برنامه های بلاک 
چین در مراقبت های بهداشــتی می توان به مواردی همچون امنیت زیرساخت 
شبکه در تمامی ســطوح،احراز هویت همه شرکت کنندگان والگوهای یکسان 

مجوز برای دسترسی به اطلاعات سلامت الکترونیکی اشاره کرد.
وی در ادامــه گفت وگو با بلومبرگ تصریــح کرد: دفتر کل غیر متمرکز از نوع 
بلاکچیــن را می توان در بســیاری از حوزه های مراقبت های بهداشــتی اعمال 
کرد. وی با اشــاره به چالش تغییرناپذیری اطلاعــات اظهار کرد:  فناوری بلاک 
چین نباید بی رویه در مراقبت های بهداشــتی اســتفاده شود، زیرا داده های آن 
تغییرناپذیراســت. بنابراین فایل هایی که اغلب تغییر می کنند، ممکن است از 
شبکه خارج شوند. تمام داده های شناسایی باید خارج از زنجیره نگهداری شوند.

کارشناس مسائل اقتصادی  با اشاره به بلاک چین در برابر پایگاه داده بیان کرد:  
مزایای استفاده از بلاک چین، نسبت به روش های سنتی سیستم های مدیریت 
پایگاه داده مراقبت های بهداشــتی، شامل مدیریت غیرمتمرکز، پایگاه های داده 
غیرقابل تغییر، منشــأ داده، داده های قابل ردیابی، داده های قوی، در دسترس 
بودن داده ها برای هر کاربر مجاز و دور نگه داشتن آن از دست کاربران غیرمجاز 

است، با رمزگذاری که به کلید خصوصی بیمار وابسته است.
کارشناس مســائل اقتصادی در ادامه گفت وگوی خود با بلومبرگ خاطرنشان 
کرد:  در حال حاضر سوابق الکترونیکی سلامت، امکان به روز رسانی و به اشتراک 
گذاری خودکار اطلاعات پزشکی در مورد یک بیمار معین را تنها در یک سازمان 
یا شبکه ای از سازمان ها می دهد. اگر اطلاعات به گونه ای سازماندهی شده باشند 
که مجموعه ای از اطلاعات در بالاترین لایه بلاک چین فقط اطلاعاتی باشد که 
PHI یا اطلاعات شخصی قابل شناسایی )PII( نباشد،به عبارت دیگر اطلاعات 
بیمار قابل نمایش برای واحد علوم و تحقیقات باشــد و می تواند گسترش یابد. 
این به محققان و سایر سازمان ها اجازه می دهد تا به این طیف گسترده از داده ها، 
با گروه هایی متشــکل از صدها هزار بیمار، دسترســی داشته باشند. کارشناس 
مســائل اقتصادی خاطرنشــان کرد: همین اطلاعات  می تواند به بیماران اجازه 
دهد تا به راحتی قفل پرونده را باز کنند و داده های ســلامت خود را از طریق 
یک کلید خصوصی قابل اشــتراک گذاری با سایر ارائه دهندگان یا سازمان ها به 

اشتراک بگذارند. 
ایــن می تواند بــه ایجاد فناوری اطلاعات ســلامت )HIT( کــه بین کاربران 
مختلف قابل اجرا و مشــارکت اســت کمــک کند و این کار تنهــا  با تعریف 
کــردن رمزنگاری اطلاعات با الگوریتم مشــخص قابل انجام است.کارشــناس 
مسائل اقتصادی خاطرنشــان کرد:  برنامه های کاربردی سلامت موبایل امروزه 
با پیشــرفت تکنولوژی اهمیت بیشــتری پیدا کرده اند. در این زمینه، سوابق 
پزشکی الکترونیکی )EMR( در یک شبکه بلاک چین ایمن نگهداری می شوند 
و داده ها را می توان به سرعت برای پرسنل پزشکی ارسال کرد و همچنین برای 
خود نظارتی و مراقبت خانگی نیز در دسترس است. این ناحیه به ویژه به بدافزار 

حساس است.کارشناس مسائل اقتصادی خاطرنشان کرد: 
اخیراً سرقت داده های ژنومی به یک مسئله اصلی تبدیل شده است. بلاک چین 
می تواند از این امر جلوگیری کند و حتی یک بازار آنلاین فراهم کند که در آن 
دانشمندان بتوانند اطلاعات ژنومی را برای اهداف تحقیقاتی حتی اعمال خراب 

کارانه خریداری کنند.

فن آوری 

به نظر می رســد وعده کاهش قیمت گوشت 
در نیمه پاییز در غفلت از شــرایط تولید داده 
شــده بود؛ چراکــه آمارهای رســمی دولت، 
ســیگنال نگران کننده ای را به بازار گوشــت 
می دهند.با وجود وعده هــای چند باره وزارت 
جهادکشــاورزی برای کاهش قیمت گوشت، 
اما روند بازار نه تنهــا از پایین آمدن قیمت ها 
حکایت دارد، بلکه برخی گزارش ها نیز گوشت 
نیم میلیــون تومانی در بــازار حکایت دارد.به 
رســمی  آمارهای  خبرآنلاین،آخرین  گزارش 
دولــت نیز افزایــش قیمت گوشــت را تایید 
می کند؛ به طوری که بنا به گزارش مرکز آمار 
ایران، شاخص قیمت گوشــت قرمز، سفید و 
فرآورده های آن ها نســبت به ماه گذشته ۱.۲ 
درصد و نسبت به یک سال گذشته ۸۷.۶ درصد 

گران شــده اســت.اما این گزارش ها در حالی 
است که از شــهریورماه و حتی اوایل مهرماه، 
بارهــا وزارت جهادکشــاورزی وعده کاهش 
قیمت گوشــت تــا دو ماه آینــده را به مردم 
می داد. حتی علیرضا پیمان پاک، قائم مقام وزیر 
جهاد کشــاورزی در اوایــل مهرماه گفته بود: 
برنامه ریزی شــده که سطح قیمت گوشت به 
قیمت های سال گذشته بازگردد.براساس اعلام 
پیمان پاک، گوشت در بازار به وفور وجود دارد 
و او پیش بینی کرده بود از اواسط آبان ماه ثبات 

در بازار گوشت برقرار شود.
در آبان پارســال هر کیلو گوشت گوسفندی 
در حدود ۱۹۰ هزار تومان قیمت داشــت که 
این عدد تفاوت عجیب و فاحشی با قیمت های 
بــازار گوشــت دارد.مشــاهدات میدانی، ۲۴ 

روز پس از روز موعود کاهش قیمت گوشــت 
)اواسط آبان ماه(، حاکی از آن است که قیمت 
گوشت گوسفندی تفکیک شده به ویژه اجزای 
پرتقاضایــی مثل ران و سردســت از کیلویی 
۶۰۰ هزار تومان گذشته، گوشت بی استخوان 
از جمله راسته و خورشتی تا کیلویی ۹۰۰ هزار 
تومان بالا رفته و قیمت شقه گوسفندی هم در 
بیشــتر قصابی پایتخت به کیلویی ۵۰۰ هزار 
تومان رسیده است. حتی در بعضی پلتفرم های 
فروش آنلاین گوشت بسته بندی با قیمت هایی 
بیش از یک میلیون تومان نیز در حال عرضه 

است.
سیگنال نگران کننده به بازار گوشت

به نظر می رسد وعده کاهش قیمت گوشت در 
نیمه پاییز در غفلت از شرایط تولید داده شده 

ب د؛ چراکه آمارهای رســمی دولت، سیگنال 
نگران کننــده ای را به بازار گوشــت می دهند.

براســاس گزارش اخیر مرکز آمــار ایران، در 
مهرمــاه امســال ۳۸۷۶۰ تن انواع گوشــت 
قرمز در کشــتارگاه های رسمی کشور تولید و 
عرضه شده که نسبت به مدت مشابه پارسال 
۲۹ درصد کاهش یافته اســت.بر اساس نتایج 
این طرح، وزن گوشــت قرمز عرضه شده انواع 
دام های ذبح شــده در کشــتارگاه های رسمی 
کشــور در مهــر ۱۴۰۲ ، جمعــا ۳۸۷۶۰ تن 
گزارش شده، که ســهم گوشت گاو و گوساله 
بیش از ســایر انواع دام بوده اســت.بر اساس 
نتایج این آمارگیری، مقدار عرضه گوشت قرمز 
در کشتارگاه های رسمی کشور در مهر ۱۴۰۲ 
نسبت به ماه قبل )شــهریور( نیز در حدود ۲ 

درصد کاهش داشته اســت.بر همین اساس، 
مقدار تولید گوشــت در مهر ۱۴۰۲ نسبت به 
ماه مشــابه ســال ۱۴۰۱ برای گوسفند و بره 
۴۰ درصد، برای بــز و بزغاله ۱۴ درصد، برای 
گاو و گوســاله ۲۲ درصد و بــرای گاومیش و 
بچه گاومیش ۲۷ درصد کاهش داشــته است.

قیمت گوشــت به آبان پارســال نرســید؛ از 
نیم میلیون تومان هم گذشــت/ چرا سیگنال 
نگران کننده کاهش تولید گوشت شنیده نشد؟

چرا گوشت گران تر شد
در این میان، رییس اتحادیه گوشت گوسفندی 
در اظهارنظری، خبر از افزایش قیمت گوشت 
در بازار داده و پشــت پرده این افزایش قیمت 
را کمبود گوشت در بازار دانسته است. اگرچه 
پیــش از ایــن فعــالان بــازار در گفت وگو با 
خبرگزاری خبرآنلاین هشدار گرانی گوشت را 
داده بودند.بنا به گفته علی اصغر ملکی، رئیس 
اتحادیه گوشت گوســفندی،در هفته نخست 
آذرماه قیمت گوشت گوســفندی ۲۰ هزار تا 
۲۵ هزارتومان بالا رفــت و این جریان افزایش 
قیمت همچنان ادامه خواهد یافت.وی عنوان 
کــرده؛ هرچند گوشــت وارداتــی به چرخه 
بازار وارد شــده و تا اندازه ای بــازار را تعدیل 
کرده است، اما پاسخگوی تقاضای بازار نیست.

ملکی توضیح داده؛ در ابتدای آذر تقاضا برای 
گوشت گوســفندی بالا رفت و همین افزایش 
تقاضا قیمت ها را رشد داد.ملکی تصریح کرده؛ 
دام در ایــران به تعداد کافی وجود ندارد و این 
امر امکان ورود دامدارها به نرخ گذاری را فراهم 
کرده است.وی همچنین در اظهار نظری دیگر 
گفته اســت؛ دام تهران از اســتان های دیگر 
تامین می شود و در نتیجه هر تغییر قیمتی در 
شهرستان ها بر روی قیمت گوشت در تهران نیز 
اثر می گذارد.رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی 
اضافه کرده؛ در چند سال گذشته دام های مولد 
زیادی را به علت گرانی نهاده از دست داده ایم و 
دامداران دام هایشان را روانه کشتارگاه کرده اند. 
از طرف دیگر امســال تا حدی بارش و رویش 
در غرب کشــور خوب بــوده و دامداران نهاده 
ذخیــره کرده اند و دامدارانی که توانســته اند 
دام هایشــان را نگه دارند قصد دارند آنها را در 
بازار بهتری عرضه کنند.رئیس اتحادیه گوشت 
گوسفندی متذکر شده؛ دام زنده گران شده و 
هر ۱۰ هزارتومانی که بر قیمت دام زنده افزوده 
شود، ۲۰ هزارتومان قیمت گوشت بالا می رود. 
در حال حاضر قیمت گوشت وارداتی گوسفند 
برای مصرف کننده ۲۸۵ هزارتومان در هر کیلو 

و گوشت گرم ۴۸۰ تومان در هر کیلو است.

یک کارشناس اقتصادی اظهار داشت: افزایش 
نرخ رشد اقتصادی مطالبه همه مردم ایران از 
دولت اســت چراکه اگر نرخ رشد اقتصادی به 
بیش از ۸ درصد برسد، درآمد ملی کشور در ۹ 
سال به دو برابر افزایش پیدا می کند.جمشید 
عدالتیان در گفت وگو با ایلنا درباره ادعای دولت 
در لایحه بودجه ۱۴۰۳ نســبت به تحقق نرخ 
رشد ۷ درصدی اظهار داشت: تحقق نرخ رشد 
۷ درصدی اقتصاد به میزان سرمایه گذاری که 
انجام می گیرد، بستگی دارد.  باید توجه داشت 
که ســرمایه گذاری تنها از سوی دولت انجام 
نمی شود، سرمایه گذاری از سه بخش تشکیل 
می شــود که یک بخش بودجه عمرانی دولت، 
بخش دیگر ســرمایه گذاری بخش خصوصی و 
بخش ســوم هم جذب سرمایه گذاری خارجی 
اســت. به هر حــال مهمتریــن فاکتوری که 
می تواند در نرخ رشــد اقتصاد اثر داشته باشد، 
ســرمایه گذاری اســت.وی ادامه داد: تا کنون 
فضــای اقتصاد ایــران برای ســرمایه گذاری 
مناســب نبود، حال باید دید دولت اقداماتی 
برای افزایش ســرمایه گذاری انجام خواهد داد 
که وعده نرخ رشــد ۷ درصــدی را می دهد؟    
آیا بستر و محیط برای ســرمایه گذاری آماده 
می  شود که دولت چنین برنامه ای را در بودجه 

دیده است؟
این کارشــناس اقتصادی گفــت: واقعیت این 
است که هدف تحریم ها این است که نرخ رشد 
اقتصاد ایران در کمترین اعــداد و ارقام باقی 
بماند و روند کاهشــی باشد. حال اینکه دولت 
چــه تدابیری در نظر گرفتــه که اجازه تحقق 

این هدف تحریمی را ندهند آیا می تواند نفت 
و گاز بیشــتری را صادر کند؟ سرمایه گذاری 
در بخش های عمرانــی را افزایش می دهد؟ یا 
اینکه مشوق های ویژه ای برای بخش خصوصی 
در نظــر گرفته اند؟عدالتیان تاکید کرد: تحقق 
نرخ رشد ۷ درصدی شــدنی است، اما سوال 
این اســت که این ســرمایه از کجــا خواهد 
آمد. براســاس تجربه هیچ وقت اقتصاد ایران 
نرخ رشــد ۸ درصــدی پیش بینی شــده در 
برنامه هفتم را نداشــته تنها یک بار در دولت 
احمدی نژاد زمانی که نفت به ۱۰۰ دلار رسید 
به  نرخ رشــد نزدیک به ۸ درصد دست پیدا 
کردیم.وی افزود: افزایش نرخ رشــد اقتصادی 
مطالبه همه مردم ایران از دولت اســت چراکه 
اگر نرخ رشــد اقتصادی بــه بیش از ۸ درصد 
برســد، درآمد ملی کشــور در ۹ سال به دو 
برابر افزایش پیدا می کند یعنی این رشد نرخ 
اقتصادی مانند اقتصاد چین تداوم داشته باشد 
در دو دروره ۹ ساله درآمد ملی ایران می تواند 
به بیش از هزار میلیارد دلار برســد و جزو ۲۰ 
کشــور دنیا باشد، اما این چیزی شبیه به آرزو 
است.این کارشناس اقتصادی در پاسخ به این 
سوال که نرخ رشد اقتصادی امسال که به بیش 
از ۴ درصد رسید عامل سرمایه گذاری نداشت 
و گفته می شــود که آنقدر اقتصــاد ایران در 
سالهای گذشته به ویژه در دوره کرونا کوچک 
شده بود که هر تکانه مثبتی می توانست عامل 
رشد اقتصادی باشد، آیا برای تحقق نرخ رشد 
۷ درصــدی هــم عاملی جز ســرمایه گذاری 
می تواند موثر باشد، اظهار داشت: امکان اینکه 

عامل جز ســرمایه گذاری نرخ رشد را بالا ببرد 
وجود دارد چراکه ظرفیت هایی در اقتصاد ایران 
وجود دارد که در دوره ای که اقتصاد کشورمان 
بسیار کوچک شد، از آن استفاده نشد که می 
توان این ظرفیت ها را احیا کرد.عدالتیان ادامه 
داد: تولید و صــادرات و مصرف نفت و گاز در 
کشــورمان زیر قدرت تولید بــوده در حالیکه 
ظرفیت تولید ۴ میلیون بشــکه در روز وجود 

داشت. 
بسیاری از صنایع کشورمان هم در حال حاضر 
به دلایــل مختلفی زیر ظرفیــت خود تولید 
دارند، احیای این ظرفیت های خالی می تواند 
منجر به رشد اقتصادی شــوند اما این امر به 
این موضوع بستگی دارد که چه فضای کسب 
و کاری در کشور ایجاد شود.وی اظهار داشت: 
در این باره دو دیــدگاه وجود دارد اول اینکه 
باید گشایشی ایجاد شود و تقاضا افزایش پیدا 
کند تا ســرمایه گذاری افزایــش پیدا کند، اما 
در دیدگاه دوم عوامــل متعدد دیگری وجود 
دارد از جمله اینکه قدرت خرید مصرف کننده 
داخلی در حال کاهش اســت و اگر در نتیجه 
ســرمایه گذاری تولید افزایش پیــدا کند در 
حالی که قــدرت خرید کاهش پیــدا کرده، 
ایــن روند متوقف می شــود و اساســا کمکی 
هم به رشــد اقتصاد نمی کند.این کارشــناس 
اقتصادی با بیان اینکه برای افزایش ســرمایه 
گذاری باید افق روشــنی وجود داشته باشد، 
در این اطمینــان داریم که تقاضای واقعی در 
حال کاهش اســت و در سال آینده هم قدرت 
خرید مردم کاهــش پیدا می کند، تاکید کرد: 

رشد ۴ درصدی اقتصاد در سال جاری علامت 
باشد چراکه  محسوسی نمی توانست داشــته 
اقتصاد در ایران در شرایط کرونا و قبل از کرونا 
هم شــدیدترین تحریم ها علیــه ایران اعمال 
شــد، بسیار کوچک شد و در دوران پسا کرونا 
تا حدودی این وضعیت جبران شــد و این ۴ 
درصد رشــد حاصل این شرایط بوده و خیلی 
مهم نیست اما موضوع مهم این است که علایم 
مهم تــر در اقتصاد دیده می شــود که تورم و 
کاهش قدرت خرید از جمله این علایم مهم در 
اقتصاد هستند، این علایم بیشتر نشان  دهنده 
رکود در اقتصاد هســتند تا رشد.وی گفت: از 
سوی دیگر این پیش  بینی ها در اقتصاد باید از 
سوی نهاد و مجموعه ای مستقل از دولت انجام 
شود، برای مثال در آلمان ۵ انیستیو اقتصادی 
وابسته به دانشگاه با ۵ مکتب مختلف اقتصادی 
برنامه دولت را مورد تحلیل قرار می دهند برای 
مثال یک انیسیتو رشد اقتصاد را ۳.۱ درصد و 
انتیستوی دیگری ۳ درصد پیش بینی می کند 
و اختلاف این انیتســیتوها از هم بسیار جزیی 
و نزدیک بهم اســت. حال اینکه در ایران هم 

باید مراکز مســتقل مانند دانشگاه های معتبر 
اقتصادی، این قدرت را داشته باشند که اعداد 
و ارقام اقتصادی را بررسی و پیش بینی و ادعای 
دولت را تایید یا تکذیب کنند، البته به دولت 

هم کمک بزرگی خواهد شد.
عدالتیــان با بیان اینکه واقعــا در حال حاضر 
ارقام دقیقی در اقتصاد نداریم و کارشناســان 
نمی توانند بگویند که نرخ رشــد اقتصادی ۷ 
درصدی قابل تحقق اســت یا نــه اما می توان 
با رصد علایم موجود دیگر در اقتصاد شــرایط 
آینده را پیش بینی کرد، ادامه داد: شاید برنامه 
دولت در نرخ رشــد اقتصاد تا ۳ درصد محقق 
شود اما در نهایت نرخ ۷ درصد را اعلام کنند 
و ایــن عدد از نظر روانی هــم هیچ تاثیر بین 
مردم نخواهد داشــت و مردم همان ۴ درصد 
محقق شــده را هم احساس نکردند.اگر دولت  
می خواهد برنامه های اقتصادی محقق شــود 
بایــد فضا و بســتر آن را مهیا کننــد تا برای 
مردم هم تغییرات محســوس باشد وگرنه نرخ 
۷ درصد با ۸ درصد یا ۴ درصد تفاوتی نخواهد 

داشت.

قیمتگوشتبهآبانپارسالنرسید؛ازنیممیلیونتومانهمگذشت

روایت دولت از افزایش 87/6 درصدی قیمت گوشت

علائماقتصادیازرکودخبرمیدهندنهرشد!

تحققرشداقتصادی۸درصدیشبیهبهآرزواست

 بازار انرژی

نفتتسلیمششمینکاهشهفتگیقیمتشد

قیمت نفت در معاملات روز جمعه بازار آسیا، به روند کاهشی روز قبلی ادامه 
داد و به سوی ششمین کاهش هفتگی متوالی پیش می رود.به گزارش ایسنا، 
بهای معاملات نفت برنت برای تحویل در فوریه ۳۹ ســنت معادل ۰.۵ درصد 
کاهش یافت و به ۸۰ دلار و ۴۷ سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست 
تگزاس اینترمدیت آمریکا با ۲۳ سنت معادل ۰.۳ درصد کاهش، به ۷۵ دلار و 
۷۳ سنت در هر بشکه رسید. قیمت نفت برنت در معاملات روز جمعه، پایینتر 
از قیمت نهایی هفته گذشته بود اما وست تگزاس اینترمدیت، بخشی از ضرر 
هفته گذشــته را جبران کرد و اندکی بالاتر از قیمت نهایی در جمعه گذشته، 
معامله شد.قرارداد فوریه نفت برنت روز پنج شنبه با دو دلار کاهش و شاخص 
نفت آمریکا هم با یک دلار و ۹۰ سنت کاهش بسته شد.تولیدکنندگان اوپک 
پلاس که بیش از ۴۳ میلیون بشکه در روز معادل بیش از ۴۰ درصد از عرضه 
جهانی، نفت تولید می کنند، در واکنش به ســقوط قیمت نفت از حدود ۹۸ 
دلار که در اواخر سپتامبر مشاهده شده بود و با توجه به نگرانیهایی که نسبت 
به رشد اقتصادی و تقاضای ضعییفتر برای نفت، مطرح است، به کاهش تولید 
متمرکز شدند.عربستان سعودی، روسیه و سایر اعضای اوپک پلاس در نشست 
روز پنجشنبه، توافق کردند کاهش تولید داوطلبانه ۹۰۰ هزار بشکه در روز را 

علاوه بر محدودیت عرضه اضافی ۱.۳ میلیون بشکه در روز فعلی، اعمال کنند. 
نماینــدگان این گروه اظهار کردند: مذاکــرات اولیه برای کاهش جدید تولید 
به میزان دو میلیون بشــکه در روز بود.بانک آمریکایی گلدمن ســاکس اعلام 
کرد که پیش بینی ماه دسامبر این بانک برای نفت برنت، به سمت پایین تر از 
محدوده تخمین زده شده قبلی متمایل شده است و این اقدام تولیدکنندگان 
نفت را واکنشــی موقت و دشــوار برای اجرا، توصیف کرد.تحلیلگران گلدمن 
ساکس در یادداشتی نوشتند: بازار روی کاهش  تولید اضافی، از جمله کاهش 
طولانی  مدت و کاهش رسمی غیرداوطلبانه، حساب باز کرده بود، اما به دلیل 
کاهش پیش بینی  شده در رشد عرضه آمریکا و عرضه اندک اوپک، چشم انداز 
قیمت سال ۲۰۲۴ خود را تغییر نداد.عربستان سعودی، روسیه، امارات متحده 
عربی، عراق، کویت، قزاقســتان و الجزایر از جمله تولیدکنندگانی هستند که 
اعلام کردند کاهش تولید که در مجموع به ۲.۲ میلیون بشکه در روز می رسد 
را پس از سه ماهه اول سال ۲۰۲۴، در صورتی که شرایط بازار اجازه دهد، به 
تدریج متوقف می کنند.بر اســاس گزارش رویترز، برزیل روز پنجشنبه اعلام 
کرد که از ابتدای ســال میلادی آینده، به اوپک پلاس خواهد پیوست، اما این 
اقدام، برزیل را که بزرگترین تولیدکننده نفت در آمریکای جنوبی اســت، به 

کاهش تولید ملزم نخواهد کرد.

ایراننائبرئیساوپک
درسال۲۰۲۴شد

صدوهشــتاد و هفتمیــن نشســت اوپک در حالی بــه کار خــود پایان داد 
کــه ایران به عنوان نایــب رئیس کنفرانس اوپک برای ســال ۲۰۲۴ انتخاب 
شد.یکصدوهشتادوهفتمین نشســت عادی اوپک )پنجشنبه، نهم آذرماه( در 
حالی برگزار شــد که بر اســاس چرخش الفبایی به ترتیب کشورهای گابن و 
ایران به عنوان رئیس و نایب رئیس نشست های اوپک در سال ۲۰۲۴ میلادی 
انتخاب شــدند.مطابق اساســنامه اوپک در صورت نبود حضور رئیس نشست 
)وزیــر نفت گابن( در نشســت های وزارتی اوپک، نایب اداره نشســت ها را به 
عهده می گیرد.از نشســت پیشــین وزیران نفت و انرژی اوپک )نشست ۱۸۶( 
اوپک تاکنون، نمایندگان کشــورهای جمهوری اسلامی ایران، نیجریه و عراق 

در هیئت عامل این سازمان منصوب شده اند که مطابق اساسنامه فعالیت آنها 
در هیئت عامل باید به تأیید نشست وزارتی برسد.بر اساس چرخش الفبایی به 
ترتیب لیبی و نیجریه نیز به عنوان رئیس و نایب رئیس هیئت عامل اوپک برای 
ســال ۲۰۲۴ میلادی منصوب شدند، بر این اساس نمایندگان لیبی و نیجریه 
در هیئت عامل اوپک به ترتیب رئیس و نایب رئیس هیئت عامل این سازمان 

را عهده دار می شوند.

سقوط۴۱درصدی
درآمدتولیدکنندگاننفتوگازروسیه

بانک مرکزی روسیه در بررسی ثبات مالی خود اعلام کرد که درآمد بزرگترین 
تولیدکنندگان نفت و گاز طبیعی این کشــور در ۹ ماهه نخست سال میلادی 
جــاری، به دلیل با حجم صادرات و قیمت های پایینتر، ۴۱ درصد کاهش پیدا 
کرده است.به گزارش ایسنا، بانک مرکزی روسیه اعلام کرد: قیمت نفت اورال 
که گرید نفتی صادراتی اصلی روسیه است، در این مدت به طور میانگین، ۲۶ 
درصد کاهش داشت، در حالی که صادرات از طریق شبکه انحصاری خط لوله 
شرکت »ترانس نفت« در مقایسه با ۹ ماه نخست سال میلادی گذشته، هشت 
درصد کاهش یافت.اقتصاد روســیه با موانع جدی ناشی از تحریمهای غرب بر 
ســر جنگ در اوکراین مواجه شده اســت، اما بهتر از آن چیزی که مسکو یا 
غرب در ابتدا انتظار داشت، با این فشار مقابله کرده است. اکنون وزارت دارایی 
روســیه انتظار دارد کســری بودجه امســال حدود یک درصد تولید ناخالص 
داخلی  باشــد که کمتر از دو درصد برآورد قبلی است.آمریکا، سایر کشورهای 
گروه هفت )G۷( و استرالیا، سال گذشته سقف قیمت ۶۰ دلار در هر بشکه را 
برای نفت روسیه که از طریق دریا صادر می شود، اعمال کردند.تولیدکنندگان 
نفت روســیه ناچار شده اند عرضه خود را از بازارهای سنتی در اروپا به سمت 
چین و هند تغییر دهند و این امر به چالش هایی در تسویه پرداخت ها، منجر 
شــده اســت.منابع آگاه به رویترز گفته اند فعالیت تجاری با هند که اکنون 
بزرگترین خریدار نفت روسیه است، در ماه ژوئیه تقریبا از هم پاشید زیرا هند 
مایل بود به روپیه، پول پرداخت کند و بانک مرکزی روسیه به صادرکنندگان 

اعلام کرد که این ارز را نمی پذیرد.

آگهیقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندرسمیحوزهثبتینوشهر

نظر به دســتور مواد ۱ و ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمان های فاقد 
سند رسمی مصوب ۱۳۹۰/۹/۲۰ املاک متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی نوشهر مورد رسیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض آنان 

محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهی می گردد.
املاک متقاضیان واقع در مرتع طلا پلاک ۴۱ اصلی بخش ۲ قشلاقی 

۱۱۹ فرعی اقا خانم فرشته قاطع فرزند نعمت اله نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با 
بنای احداثی )کاربری مسکونی به مســاحت ۲۰۶.۲۳ متر مربع خریداری بدون واسطه 

با واسطه از آقای 
علیرضا اسحق تیموری

لذا به موجب ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی و ماده ۱۳ آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز از طریق این 
روزنامه محلی / کثیر الانتشار در شهرها منتشر و در روستاها علاوه بر انتشار اولین آگهی 
رای هیات الصاق تا در صورتی که اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند 
باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی تقدیم دادخواســت به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات 
ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی 
واصل نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت مینماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر 
به دادگاه نیست. بدیهی است برابر ماده ۱۳ آئین نامه مذکور در مورد قسمتی از املاکی 
که قبلا اظهار نامه ثبتی پذیرفته نشده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم اظهارنامه 
حــاوی تحدید حدود مراتب را در اولین آگهی نوبتی و تحدید حدود به صورت همزمان 
باطلاع عموم می  رســاند و نســبت به املاک در جریان ثبت و فاقد سابقه تحدید حدود، 

واحد ثبتی آگهی تحدید حدود را به صورت اختصاصی منتشر می نماید.
م الف 1414312 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/0۹/11
 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/0۹/25 

علی اکبر مقدسی فر رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان نوشهر

آگهیتحدیدحدودحوزهثبتیشهرستاننوشهر
پیرو آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد ســند رسمی و به اســتناد تبصره ذیل ماده ۱۳ قانون و ماده ۱۳ 
آیین نامه قانون اخیرالذکر تحدید حدود املاک مشروحه ذیل در ساعت 
و تاریخ های مقرر در محل وقوع ملک به شرح ذیل به عمل خواهد آمد 
املاک متقاضیان واقع در مرتع طلا پلاک ۴۱ اصلی بخش ۲ قشلاقی 
۱۱۹ فرعی /آقا خانم فرشته قاطع فرزند نعمت اله نسبت به ششدانگ 
یک قطعــه زمین با بنای احداثی )کاربری مســکونی( به مســاحت 
۲۰۶/۲۳ متر مربع خریداری بدون واســطه / با واسطه از آقای علیرضا 

اسحق نیموری 
ساعت ۹ صبح روز یکشــنبه مورخ ۱۴۰۲/۱۰/۰۳ لذا از متقاضیان و 
مالکین املاک مجاور و صاحبان حقوق ارتفاقی دعوت می شود در وقت 
مقرر در محل وقوع ملک حضور بهم رســانند بدیهی است در صورت 
عدم حضور متقاضی و یا نماینده قانونی آنان طبق ماده ۱۵ قانون ثبت 
ملک مورد تقاضا با حدود اظهار شده از طرف مجاورین تحدید خواهد 
شد معترضین می توانند به اســتناد ماده ۲۰ قانون ثبت و مواد ۷۴ و 
۸۶ آیین نامه قانون ثبت ظــرف مدت ۳۰ روز از تاریخ تنظیم صورت 
مجلس تحدید حدود اعتراض خود را کتبا به این اداره تسلیم و ظرف 
مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به واحد ثبتی مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به مرجع قضایی نمایند. در غیر اینصورت با ارائه گواهی 
عدم تقدیم دادخواست توسط متقاضی و یا نماینده قانونی وی و بدون 
توجه به اعتراض واصله عملیات ثبتی با رعایت مقررات ادامه می یابد.

م الف 16142۹۹
تاریخ انتشار: 1402/0۹/11 

علی اکبر مقدسی فر رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان نوشهر
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علامتسوالهاییکههنوزجوابدادهنشدهاند
وعدههایکمعیاربرایشهرکیطلایی

۲ سالی اســت که موضوع ساخت شهرک تخصصی طلا در خراسان جنوبی 
مطرح شــده اســت، اما همچنان این طرح عظیم روی کاغــذ مانده و علامت 
سوال هایی در این خصوص وجود دارد. خراسان جنوبی یکی از استان هایی است 
که در بخش معدن حرف های زیادی برای گفتن دارد؛ تا جایی که به این استان 
لقب عســلویه معدنی ایران را داده اند. ۱۳ درصد کل حجم ذخایر قطعی معادن 
کشــور در خراسان جنوبی قرار دارد و سهم این استان از تعداد معادن در ایران، 
۶ درصد اســت. مس، روی، منیزیم و زغالســنگ از جمله مواد معدنی شناخته 
شده ای هستند که در شرقی ترین استان کشور یافت می شوند؛ طلا نیز در زمره 
مواد گرانبهای معدنی اســت که در این استان وجود دارد و معادن متعددی در 

این زمینه فعال هستند.
شروع صحبت ها برای ساخت شهرک طلا از ۲ سال پیش

طلا یکی از مواد معدنی گران قیمتی اســت که از ســنگ آن از دل معادن 
خراســان جنوبی به دست می آید، اما ســود فرآوری آن در جیب سایر استان ها 
است و از ارزش افزوده آن، سهم زیادی نصیب خراسان جنوبی نمی شود. باشگاه 
خبرنگاران جوان خراســان جنوبی در گزارشی در تاریخ ۲۲ تیر سال ۱۴۰۰، به 
نقل از جرجانــی مدیرکل وقت صنعت، معدن و تجارت اســتان، خبر از ایجاد 
شهرک تخصصی طلا در خراسان جنوبی را داده بود. بنا بر این گزارش، مسئولین 
و سرمایه گذاران حوزه طلا آمادگی خود را برای احداث این شهرک اعلام کرده 
اند و هیچ مشــکلی را جلوی پای این طرح ندیده اند. حال پس از ۲ سال، هنوز 
شــهرک تخصصی طلای خراســان جنوبی روی کاغذ است و در عمل، فقط به 
ساخت این مجموعه تأکید می شود، اما اقدام عملی در این حوزه صورت نگرفته 

است.
۶۴ میلیون تن طلا در دل معادن خراسان جنوبی

ســاخت شهرک تخصصی طلا در خراسان جنوبی به دلایل مختلفی اهمیت 
دارد. آریافر مدیرکل صنعت، معدن و تجارت خراســان جنوبی در مهر امســال 
با اعلام اینکه در ۶ ماهه نخســت ســال، ۴۸۴ هزار تن کانسنگ طلا از معادن 
استخراج شده اســت، گفت: ۳۷۳ هزار تن از این مقدار مربوط به معدن طلای 
شادان و ۸۰ هزار تن آن مربوط به معدن طلای هیرد بوده است. او افزود: ذخیره 
قطعی طلا در معادن اســتان ۶۴ میلیون تن است که در ۷ معدن وجود دارد و 
استخراج ان صورت می گیرد. آریافر بیان کرد: معادن طلای استان شامل معادن 
شادان، هیرد، ماهرآباد، کودکان، خونیک، خدا آفرید و جانجا است که برای این 
معادن تا کنون حدود ۳۳۹ میلیارد تومان ســرمایه گذاری شده و زمینه اشتغال 
برای ۵۰۰ نفر را فراهم کرده اســت. مدیرکل صنعت، معدن و تجارت خراســان 
جنوبی گفت: با توجه به اینکه خراسان جنوبی ظرفیت عظیمی در استخراج طلا 
دارد، می طلبد که برای توســعه این حوزه، زنجیره تولید تکمیل شود و صنایع 
فرآوری شکل بگیرد. همین ظرفیت عظیم طلا در استان، دلیلی برای ساخت این 

شهرک است، اما برنامه دقیقی برای ساخت آن هنوز وجود ندارد.
حفظ ارزش افزوده طلا 

در داخل استان با ساخت شهرک تخصصی
ایجاد شــهرک تخصصی طلا در خراسان جنوبی، حلقه اتصال بین معادن و 
صنایع است؛ ساخت این شهرک سبب می شــود تا ارزش افزوده طلا در استان 

حفظ شود و از خروج ارزش از استان جلوگیری به عمل آید.
اشــرفی معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار خراسان جنوبی با اشاره به 
اینکه اقداماتی برای فرآوری طلا در اســتان انجام شــده گفت: به دنبال ایجاد 
شهرک تخصصی طلا هســتیم تا بتوانیم آنچه از معادن برداشت می شود را در 
استان فرآوری کنیم و مانع خروج ارزش افزوده آن شویم. او افزود: طلایی که در 
استان استخراج می شود در قالب شمش به مراکز فرآوری منتقل می شود و دوباره 
به صورت تولیداتی از جمله زیورآلات به استان بر می گردد که تلاش می کنیم با 

کمک انجمن طلا و مس، شهرک تخصصی طلا را ایجاد کنیم.
اشــرفی اظهار کرد: این اقدام موجب افزایش سطح رفاه در استان می شود و 

قطعاً با پیوند دانشگاه و صنعت شاهد اقدامات خوبی در این حوزه خواهیم بود.
همچنین معاون استاندار در اسفند پارسال و در جلسه تجلیل از کار آفرینان 
دانشــگاه جامع علمی کاربردی خراســان جنوبی، خبر از ایجاد این شهرک در 
بیرجند یا خوسف داده بود. آخرین بررسی های صورت گرفته نشان می دهد که 
هنوز نظر قطعی در این خصوص اعمال نشده است و کش و قوس ها برای ساخت 
شهرک طلا در استان وجود دارد. یکی از فعالان حوزه صنایع خراسان جنوبی به 
خبرنگار باشــگاه خبرنگاران جوان گفت: هنوز مشخص نیست که قرار است این 
شهرک با مشارکت بخش خصوصی باشد یا دولت کار ساخت و بهره برداری از آن 
را انجام خواهد داد. او افزود: یکی دیگر از علامت ســوال های این طرح، جانمایی 
آن است که به ادارات متولی تکلیف شده است تا نسبت به مشخص کردن زمین 
آن اقدام کنند. این فعال حوزه صنایع استان با اشاره به اینکه باید برای جانمایی، 
ابتدا تملک ها صورت بگیرد، تصریح کرد: جلســات نهایی در حال برگزار شدن 

است و به زودی جزئیات آن مشخص و اطلاع رسانی خواهد شد.
شهرک طلا، فرصتی طلایی برای پیشرفت صنایع و معادن

به خراســان جنوبی، استان طلایی کشــور گفته می شود؛ این عنوان اهمیت 
پرداختن به موضوع طلا را دوچندان می کند. چرا که اگر به موضوع فرآوری این 

ماده معدنی با ارزش توجهی نشود، توسعه استان در این زمینه رخ نخواهد داد.
هر چند تأکید دولت سیزدهم بر تکمیل طرح های نیمه تمام است، اما ایجاد 
صنایع با ارزشی چون شهرک تخصصی طلا بسیار می تواند حائز اهمیت باشد و 
به رونق صنعت و معدن استان کمک کند. ذخیره ۶۴ میلیون تنی معادن طلای 
استان، باید نگاه های هم بخش خصوصی و هم دولتی ها را به این حوزه معطوف 

کند تا بتوان از طلا، زیورآلات و فرآورده های ارزشمند را استحصال کرد.
تولید شــمش طلا در خراسان جنوبی نمی تواند آن گونه که شایسته معادن 
اســت به پیشــرفت این حوزه کمک کند؛ بلکه با ایجاد شهرک تخصصی طلا و 

راه اندازی واحد های فرآوری، باید به خلق ارزش افزوده بیشتر توجه داشت.

صادرات۵۰درصدیکیویکشوربهاوراسیا
ازطریقگیلان

رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان، با بیان اینکه سالانه بیش از ۲۱۰ هزار تن 
محصول کیوی کشور از گیلان صادر می شود، تصریح کرد: ۵۰ درصد کیوی ایران 

به اتحادیه اوراسیا به عنوان بازار هدف ما صادر می شود.
صالح محمدی در گفت وگو با ایســنا، محصول ارزآور کیوی را برای کشور مهم 
دانست و اظهار کرد: کیوی ایران به بیش از ۳۰ کشور دنیا صادر می شود و لذا باید 
برنامه های مدون علمی و معرفی فرصت های ســرمایه گذاری را در دستور کار قرار 
دهیم. وی اســتان گیلان را دارای ۷۵۶۰ هکتار باغ کیوی دانست و افزود: سالانه 

۲۱۰ هزار تا ۲۱۵ هزار تن کیوی در گیلان تولید می شود.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی گیلان با بیان اینکه سالانه بیش از ۲۱۰ هزار 
تن محصول کیوی کشــور از گیلان صادر می شود، تصریح کرد: ۵۰ درصد کیوی 
ایران به اتحادیه اوراسیا به عنوان بازار هدف ما صادر می شود و مابقی را به بازارهای 

منطقه از جمله عراق و امارات و افغانستان صادر می کنیم.
محمدی، کیوی را محصول صادراتی دانست که نیازمند نگاه علمی و تخصصی 
است و خاطرنشــان کرد: باید اقدام به تولید کیوی مطابق با ذائقه بازارهای هدف 
کنیم و ملاحظات تغذیه ای و قرنطینه ای و حفظ نباتات را در دستور کار قرار دهیم 

تا بازارهای هدف را حفظ و اقدام به تصاحب بازارهای جدید کنیم.
وی با اشــاره به وجود نهال های جوان در باغات کیوی اســتان، یادآور شد: در 
سال های آینده شاهد افزایش حجم تولید محصول کیوی خواهیم بود که لازمه آن 

ایجاد بازارهای جدید و حفظ برتری صادراتی است.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی گیلان از تشکیل میز تخصصی کیوی با حضور 
اســاتید دانشگاه و تجار و باغداران و صاحبان صنایع خبر داد و اضافه کرد: امسال 
صندوق تخصصی توسعه صادرات کیوی را نیز با رویکرد غرب گیلان به عنوان قطب 

تولید کیوی ایجاد خواهیم کرد.

گزارش

خبر

معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی 
جندی شــاپور اهواز گفت: تا پایان شــهریور 
۱۴۰۲، یک هزار و ۹۴۸ فرد HIV مثبت زنده 
در خوزســتان داشــته ایم که یک هزار و ۴۸۱ 
نفــر معادل ۷۶ درصد از این افراد تحت درمان 

هستند.
دکتر پژمان بختیاری نیا در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به اول دسامبر )۱۰ آذرماه( روز جهانی 
مبــارزه با ایدز اظهار کرد: اول دســامبر به نام 
روز جهانی ایدز نامگذاری شــده است. در این 
روز، جوامع با یکدیگر هم پیمان می شــوند تا 
در امر کنترل بیماری مشــارکت داشته باشند. 
در سراســر دنیا یکی از محورهای اصلی برنامه 
کنتــرل HIV، توجه ویژه به برنامه ریزی برای 
 HIV ارتقای کمی و کیفی خدمات تشخیص
اســت که منجر به تشخیص به هنگام بیماری 

شود.
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی جندی 
شــاپور اهواز گفت: جلب مشارکت گیرندگان 
خدمت و تمرکــز بر مشــارکت اجتماعی در 
این امر، یکی از راهکارهای موثر در دســتیابی 
به اهداف پیشگیری و تشخیص است بنابراین 
شــعار روز جهانی ایدز در جمهوری اســلامی 
ایران »ارتقــای خدمات تشــخیص HIV با 

مشارکت اجتماعی« تعیین شده است.
بختیاری نیا بیان کرد: آموزش و اطلاع رسانی 
در زمینه HIV یکی از اســتراتژی های برنامه 
کشوری پیشگیری از HIV در کشور است اما 
اکنون فرصت مناســبی پیش آمده تا اهمیت 
پرداختن به ایــن برنامه برای افزایش بودجه و 
حمایت برای مبارزه با ویــروس HIV، پایان 
انگ و تبعیض، افزایش آگاهی و بهبود کیفیت 

زندگی افراد مبتلا پررنگ شود.
وی افزود: با وجود فعالیت ها و اقداماتی که 
در طول سالیان گذشته انجام شده است، هنوز 
چالش های بســیاری در خصوص این بیماری 

وجود دارد که باید به آن توجه شود.
رئیس مرکز بهداشت خوزستان گفت: یکی 
از چالش های اصلی در کشور، افت فعالیت های 
 HIV تشــخیص و شناســایی موارد مبتلا به
اســت و به همین منظور اطلاع رسانی مناسب 
و ترغیب به انجام تســت و تشدید فعالیت های 
بیماریابی در کلیه مراکزی که تست تشخیص 
HIV را انجــام می دهنــد، مدنظر قرار گرفته 
است. وی افزود: در این راستا معاونت بهداشت 
دانشــگاه علوم پزشــکی اهواز برنامه های روز 
جهانی ایدز را بر دو محور اصلی اطلاع رســانی 
HIV در خصــوص پویــش »من هم تســت 
HIV می دهــم« بــا دو هــدف بیماریابی در 
جمعیت های کلیدی و اطلاع رسانی و دسترسی 
همگانی به آموزش و تســت برای افراد جامعه 
از طریق تشــدید فعالیت مراکز جامع سلامت 
و مراکز مشــاوره بیماری هــای رفتاری، جلب 
حمایت سیاستگزاران، مسئولان و سازمان ها از 
/HIV طریق برنامه های اطلاع رسانی و کنترل

ایدز و افزایش همکاری های بین بخشی، جلب 
مشارکت انجمن های غیر دولتی و عموم مردم 
در برنامه های پیشگیری و کنترل HIV /ایدز 

طراحی کرده است.
کدام مراکز در مورد ایدز مشاوره می دهد؟

بختیاری نیا عنوان کرد: برای نیل به اهداف 
برنامه کنترل عفونت HIV از عموم شهروندان 
 HIV دعوت می شود در صورتی که در زمینه
نیاز به مشاوره داشــته باشند با مراکز مشاوره 
بیماری های رفتاری شهرســتان محل سکونت 

خود تماس بگیرند.
وی افزود: شــهروندان کلانشــهر اهواز نیز 
می توانند برای انجام مشــاوره به مرکز مشاوره 
بیماری هــای رفتــاری اهواز واقــع در زیتون 
کارمندی، خیابــان زاویه بعد از بیمارســتان 
ابــوذر، روبه روی کوچه هدایت مراجعه کنند یا 
در ســاعات اداری با شماره تلفن ۳۴۴۵۴۶۰۰ 

تماس بگیرند.
رئیس مرکز بهداشت خوزستان با اشاره به 
وضعیت ابتلا به HIV گفت: مطابق روش های 
آماری تخمین زده می شود که در کشور ما ۴۶ 
هــزار و ۱۴۵ فرد مبتلا بــه HIV زنده وجود 
دارد. بر اســاس نظام جامع مدیریت داده های 
الکترونیک HIV کشــور، تا پایان شهریورماه 
۱۴۰۲، ۲۳ هزار و ۹۰۵ فرد HIV مثبت زنده 
در کشور وجود داشته است که ۱۷ هزار و ۷۱۱ 
نفر از این تعداد یعنی معادل ۷۴ درصد تحت 

درمان هستند.
وی افزود: ۵۵ درصد کل موارد شناخنه شده 
در زمان تشخیص در کشور، در گروه سنی ۲۵ 
تا ۳۹ ســال و ۸۱ درصد کل موارد شناسایی 

شده در کشور مرد و ۱۹ درصد زن هستند.
 HIV بختیاری نیا عنوان کرد: علل ابتلا به
بین کل مواردی که تاکنون در کشور ثبت شده 
اســت به ترتیب ۵۵.۲ درصد به علت تزریق با 
وسایل مشترک در مصرف کنندگان مواد، ۲۶.۵ 
درصــد به دلیل رابطه جنســی، ۱.۶ درصد به 
علت انتقال از مادر به کودک و ۱۶.۴ درصد به 
علت نامعلوم بوده است. راه انتقال ۰.۲ درصد از 
این موارد مربوط به خون و فرآورده های خونی 
در ســال های پیش از اجرای سیاست پالایش 
صد درصدی خون سالم توسط سازمان انتقال 

خون بوده است.
وی بیــان کرد: از نظــر راه انتقال در موارد 
جدید شناسایی شده بیماری در کشور در شش 
ماهه اول امســال، ۱۱.۱ درصد به دلیل اعتیاد 
تزریقی، ۵۸.۷ درصد به علت روابط جنســی، 
۰.۶ درصد از طریق مادر به کودک بوده اســت 
و راه انتقال ۲۹.۶ درصد موارد بیان نشده است. 
هیچ مــورد ابتلای جدیــدی از طریق خون و 

فرآورده های خونی ثبت نشده است.

معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی 
جندی شاپور اهواز گفت: بر اساس نظام جامع 
مدیریت داده هــای الکترونیک HIV، تا پایان 
 HIV شــهریور ۱۴۰۲ یک هــزار و ۹۴۸ فرد
مثبت زنده در خوزستان داشته ایم که یک هزار 
و ۴۸۱ نفر معادل ۷۶ درصد از این افراد تحت 

درمان هستند. 
وی افزود: ۶۳ درصد کل موارد شناخنه شده 
در زمان تشخیص در کشــور، گروه سنی ۲۵ 
تا ۳۹ سال هســتند که ۷۹  درصد کل موارد 
شناسایی شــده در کشور مرد و ۲۱ درصد زن 

هستند.
رئیس مرکز بهداشت خوزستان گفت: علل 
ابتلا بــه HIV از بین کل مواردی که تاکنون 
در استان خوزستان ثبت شده است به ترتیب 
۶۲.۴ درصد به علت تزریق با وسایل مشترک 
در مصرف کننــدگان، ۲۴.۶ درصد از موارد به 
علت رابطه جنسی و ۲.۵ درصد موارد از طریق 
مادر به کودک بوده اســت. ۱۰.۴ درصد موارد 

نیز به علت نامعلوم بوده اند.
بختیاری نیا گفــت: راه انتقال ۰.۱ درصد از 
این موارد مربوط به خون و فرآورده های خونی 
در ســال های پیش از اجرای سیاست پالایش 
صد درصدی خون سالم توسط سازمان انتقال 

خون بوده است.
 HIV ارتباط جنسی، بیشترین علت ابتلا به

در خوزستان در نیمه اول امسال
وی افــزود: راه انتقــال در مــوارد جدیــد 
شناسایی شده بیماری در استان خوزستان در 
شش ماهه اول امســال، ۱۹.۱ درصد از طریق 
اعتیــاد تزریقی، ۴۶.۸ درصــد از طریق روابط 
جنســی و ۴.۳ درصد از طریق مادر به کودک 
بوده اســت. راه انتقــال ۲۹.۸ درصد موارد نیز 
بیان نشــده است. در این مدت هیچ مورد ابتلا 
جدیدی از طریق خــون و فرآورده های خونی 

ثبت نشده است.
معاون بهداشــت دانشــگاه علوم پزشــکی 
جندی شــاپور اهــواز گفت: بر اســاس نظام 
جامع مدیریت داده های الکترونیک HIV این 
دانشگاه، تا پایان شهریورماه امسال یک هزار و 
۱۹۲ فرد HIV مثبت زنده در شهرهای تابعه 
دانشگاه علوم پزشکی اهواز داریم که ۹۱۶ نفر 
از آن ها معــادل حدود ۷۷ درصد این بیماران، 

تحت درمان هستند.
وی افزود: ۶۲ درصد کل موارد شناخنه شده 
در زمان تشخیص در کشور، در گروه سنی ۲۵ 
تا ۳۹ هســتند. ۷۶ درصد کل موارد شناسایی 

شده در کشور مرد و ۲۴ درصد زن هستند.

معاونبهداشتدانشگاهعلومپزشکیجندیشاپوراهوازخبرداد

وجود حدود ۲ هزار فرد HIV مثبت در خوزستان
تخمین وجود بیش از ۴۶ هزار مبتلا به HIV در کشور

سرپرستدفتراموربانوانوخانوادهاستانداریکرمانشاهعنوانکرد
کرمانشاهرتبهنخستکشوردرروندپیریجمعیت

سرپرست دفتر امور بانوان و خانواده استانداری کرمانشاه با اشاره به ضرورت 
پرداختن به درمان ناباروری، گفت: کرمانشاه رتبه نخست کشور در روند پیری 

جمعیت را دارد.
به گزارش مهر، زهرا جانجانی در نخســتین گردهمایی پزشکان متخصصان 
درمان ناباروری کرمانشــاه که در برج فناوری این شهر برگزار شد، اظهار کرد: 
با توجه به حرکت جامعه ما به ســمت پیری یکی از الزامات پیشــگیری از آن 

درمان ناباروری است.
 وی با اشــاره به فعالیت مراکز درمان ناباروری در اســتان کرمانشاه، افزود: 
فعالیت این مراکز بسیار امیدبخش بوده که تنها در یک مرکز تاکنون یک هزار 
و ۱۴ فرزند متولد شــده که این امر تأثیــر خوبی برای امید آفرینی در جامعه 
خواهد داشت. سرپرست دفتر امور بانوان و خانواده استانداری کرمانشاه تصریح 
کــرد: یکی از وظایفی که الان در حال حاضر فکر می کنیم بر عهده ما اســت 
نگرانی برای جامعه کرمانشاه است چرا که طبق آمار استان کرمانشاه هم اکنون 

رتبه نخست کشور را در روند پیری جمعیت در پیش گرفته است.
جانجانی با تاکید بر ســرعت گرفتن روند پیری در کشور، خاطر نشان کرد: 
بی شــک تلاش و حمایت مراکز ناباروری مؤثر بوده و جامعه امروز برای رهایی 

و متوقف کردن روند سالمندی زود هنگام خود نیازمند جهاد عملی است.
وی ادامه داد: اقدام پزشــکان و متخصصین مشوقی برای خانواده ها و سوق 
دادن آنها به سوی فرزند آوری خواهد بود اما در صورتی که کرمانشاه با همین 
رونــد رو به پیری حرکت کند تا ۲۰ ســال آینده بــه ازای هر ۱۰۰ نفر ۱۶۵ 

سالمند خواهیم داشتم. 
سرپرســت دفتر امور بانوان و خانواده استانداری کرمانشاه رشد و پیشرفت 
اقتصادی را در گرو جمعیت جوان دانســت و عنوان کرد: زمانی در کشور ژاپن 
رشد اقتصادی و صنایع دیجیتال ۴۰ درصد بود و در دنیا پیشرفت خوبی داشت 
اما امروز با پیری جمعیت به عنوان پیرترین کشور جهان با نزول جایگاه و رشد 

صفر درصدی مواجه شده است .
جانجانی در پایان به حمایت و معرفی بیشتر مراکز درمان ناباروری تاکید و 
اضافه کرد: بر اســاس وضعیت بحرانی استان کرمانشاه در روند رو به سالمندی 
تقاضا می شــود مشوق ها و معرفی های بیشتری برای درمان مراکز ناباروری در 

نظر گرفته شود.

آبسدیامچیتمامشد
نماینده ولی فقیه در اســتان و امام جمعه اردبیل گفت: همه باید بدانند که 
آب در ســد یامچی تمام شده است و آب سد به لجن رسیده است. این سخن 
برای ایجاد دلهره نیست بلکه برای این است که همه باید در مصرف آب نهایت 

صرفه جویی را کنند.
آیــت الله عاملــی، دیروز در خطبه های این هفته نمــاز جمعه که در محل 
مصلای اردبیل و با حضور پر شــور و گسترده اقشار مختلف مردم برگزار شد با 
اشاره به تمام شدن آب در سد یامچی گفت: امسال از جهت بی آبی از سال های 
استثنایی اســت، همه باید بدانند که آب در سد یامچی تمام شده است و آب 

سد به لجن رسیده است. 
این ســخن برای ایجاد دلهره نیســت، بلکه برای این است که همه باید در 
مصــرف آب نهایت صرفه جویی را کنند. من بارها شستشــوی ماشــین با آب 
شــهری را در کوچه ها و معابر می بینم اگر زمانی قطعی آب یا جیره بندی آب 
درست شود در وهله اول فریاد همان کسی که آب شهری را با شست و شوی 

ماشین و امثال آن هدر می دهد به آسمان بلند خواهد شد.
وی ادامه داد: نود درصد آب مصرفی مربوط به کشــاورزی اســت و از این 
جهت ارائه الگوی کشــت توسط وزارت جهاد و اعمال حاکمیت بسیار ضروری 
است و الّا کشــاورزان چند سال دیگر با کویر مواجه خواهند شد. جای تاسف 
است که در مسیر ارس در آذربایجان شرقی بیش از ۱۰ هزار هکتار برنج کاشته 
شــده که جزو محصولات پر آب و از محصولات ممنوعه در منطقه ماست ولی 
کسی پاسخگو نیست. در این ماجرا در کنار دولت باید کشاورزان عزیز و مصرف 
کننــدگان آب خانگی همکاری کنند. با عزم ملی و مدیریت علمی می توان به 

راحتی از بحران گذشت.

شــهردار شــاهرود از کلنگ زنی پروژه ۱۳۸ هکتاری نهضت 
ملی مســکن در این شهرستان خبر داد و گفت: این طرح در زمره 

بزرگترین طرح های مسکن نیروهای مسلح در کشور است.

به گزارش روابط عمومی مدیریت شــهری شاهرود، محسن احمدی در 
حاشیه آئین کلنگ زنی پروژه ۱۳۸ هکتاری نهضت مسکن ملی که با حضور 
مســئولان لشکری، کشوری، استانی، شهرســتانی و شهری در محل بلوار 
خاوران برگزار شــد، افزود: مساحت زمین این طرح مسکونی واقع در بلوار 

خاوران شاهرود ۱۳۸ هکتار است.
وی این طرح را یکی از بزرگترین پروژه های نهضت ملی مســکن استان 
ســمنان و همچنین طرح های نهضت ملی مســکن نیروهای مسلح کشور 
دانست و افزود: شهرداری شاهرود رسالت آماده سازی زمین و خیابان کشی 

این طرح را بر عهده دارد.
شهردار شاهرود در ادامه، ابراز داشت: طبق تفاهم نامه ارتش و شهرداری 

شاهرود مدت اجرای این طرح دو سال  است.
احمدی در پایان با بیان اینکه شــاهرود در زمینه نهضت ملی مســکن 
شــاهد اقدامات ویژه ای بوده اســت، تاکید کرد: روند اجرایی نهضت ملی 

مسکن در این شهرستان به خوبی پیش می رود.
فرمانده قرارگاه عملیاتي لشگر ۵۸تکاور ذوالفقار با اشاره به بیانات رهبر 
معظم انقلاب، گفت: انقلاب ساخت مسکن در ارتش و نیروي زمیني، بنا بر 

پیروي از توصیه هاي مقام معظم رهبری به وجود آمده است.
امیــر حجت الله غلامي در آیین بهره بــرداري از پروژه ۲۶۶ واحدي مهر 
ولایت که با حضور فرمانده نیروي زمیني ارتش جمهوري اسلامي، نماینده 
مردم شهرســتان هاي شاهرود و میامي، استاندار سمنان، معاون استاندار و 
فرماندار شهرستان شاهرود، شهردار شهرو دیگر مسوولین لشکري در محل 
بلوار خاوران برگزار شد، افزود: شاهرود در زمینه نهضت ملی مسکن شاهد 

اقدامات ویژه ای بوده است که روند اجرایی آن به خوبی پیش می رود.
وی با بیان اینکه همه مسئولین به ویژه مجموعه مدیریت شهری، ارتش 
را در ســاخت پروژه های مسکن همراهی نمودند، اظهار داشت: امروز برای 

ارتش به منظور به ثمر نشستن زحماتش روز مبارکی است.
نماینده مردم شهرستانهای شــاهرود و میامی با اشاره به اینکه مصوبه 
مجلس جمهوری اســلامی در خصوص ساخت مسکن ملی یک میلیون در 
سال است، گفت: پیشروی ارتش جمهوری اسلامی ایران در نهضت ساخت 

مسکن کم نظیر بوده است.

به گزارش روابط عمومی مدیریت شهری شاهرود، علی اصغری خانی در 
آئین تحویل دهی و بهره برداری از پروژه ۲۶۶ واحدی منازل ســازمانی مهر 
ولایت یک که با حضور مســئولان کشــوری، استانی، شهرستانی و شهری 
در بلوار خاوران شاهرود برگزار شد، افزود: در خصوص احداث مسکن ملی 
در کشــور شاهد  تلاشهای دوچندان بخش های مختلف اجرایی هستیم اما 
ارتش جمهوری اســلامی نســبت به جمعیت خود از  رشد چشمگیری در 

حوزه برخوردار است.
وی وجود قرارگاه عملیاتی لشــکر ۵۸ تکاور ذوالفقــار را در کنار مردم 
شاهرود یک نعمت بی بدیل دانست و ابراز داشت: همکاری و تعامل نیروهای 
ارتشی با مسئولان شهرستانی و شهری از جمله اتفاقات بسیار ارزشمندی 
است که باعث به ثمر نشستن پروژه های دوجانبه در راستای خدمت بهینه 

به مردم شده است.
اســتاندار سمنان بابیان اینکه استان سمنان از جمله استان های برتر در 
حوزه امنیت پایدار است، گفت: این امنیت مدیون پشتیبانی مردم، عنایت 

خداوند و مدیریت و اشراف پرتلاش نیروی نظامی و انتظامی است.
محمدرضا  هاشــمی در آئیــن تحویل دهــی و بهره بــرداری از پــروژه 
۲۶۶واحدی منازل سازمانی مهر ولایت یک که با حضور مسئولان لشکری، 
کشــوری استانی و شهرســتانی در محل بلوار خاوران شاهرود برگزار شد، 
افزود: باوجود ناامنی های اطراف کشــور عزیز ایران اســلامی، با اتکای به 
خداوند و نعمت ولایت، پشــتیبانی مردم و اشــرافیت و وحدت کامل بین 
نیروهای مســلح، از امنیت پایدار برخوردار هســتیم و نباید فراموش کرد 
برای برقراری این امنیت افراد بســیاری از جان خود مایه گذاشتند و باید 

سرگذشت آنها در محافل بازگو شود.
وی با تاکید بر اینکه برآورد ساخت »نهضت ملی مسکن« در این استان 
۶۰ هزار واحد است که طی چهار سال باید تکمیل و تحویل شود و اکنون 
بالغ بر ۱۸هزار و ۳۰۰ واحد در شهرهای استان در حال ساخت است، ابراز 
داشــت: استان سمنان در بحث طرح نهضت مسکن جزو استانهای پیشتاز 

در کشور است.
لازم به ذکر اســت در شــاهرود ۷۷۳ واحد طــرح نهضت ملی در حال 

ساخت است که از میزان ۵۱۶ واحد آن به ارتش تعلق دارد.
»فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران؛

در ۲۳ رسته دفاعی نیروی زمینی خود کفا هستیم
فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران با اشاره به اینکه در 
۲۳ رسته دفاعی نیروی زمینی در بخش تجهیزات خود کفا هستیم، گفت:  
نیروی زمینی به خودکفایی بســیار خوبی در تامین تجهیزات رزمی مورد 

نیاز رسیده است و در چرخه دفاع زمینی، نیازمند هیچ کشوری نیستیم.
امیــر کیومرث حیــدری در آئین تحویل دهی و بهره بــرداری از پروژه 
۲۶۶واحدی منازل سازمانی مهر ولایت یک که با حضور مسئولان لشکری، 
کشــوری، استانی و شهرســتانی در محل بلوار خاوران شاهرود برگزار شد، 
افزود: این نیرو به خودکفایی بســیار خوبی در تامین تجهیزات رزمی مورد 
نیاز رســیده اســت و در چرخه دفاع زمینی، نه تنها نیازمند هیچ وارداتی 

نیست بلکه آماده صادرات نیز است.
وی بــا تاکید ر اینکه بر اینکه این نعمــت بزرگ مرهون بیانات رهبری 
بی بدیــل حضرت امام و رهبر معظم انقلابدر بحث خودکفایی و خوداتکایی 
نیروهای مســلح ایران بوده است، ابراز داشت: نیروی زمینی ارتش در ادامه 
خودکفایــی ایران در تامین تانــک، تجهیزات جنــگ الکترونیک و دیگر 

تجهیزات مورد نیاز نیز گامهای بلندی را برداشته است.
شــایان ذکر است، فرمانده نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران 
از برقــراری امنیت مثال زدنــی در مرزهای آســمانی و دریایی ایران  نام 
بردو عنوان داشــت: امروز اگر توفیق امنیت حاصل شده است به لطف گام 
برداشتن در مسیر بیانات مقام معظم رهبری بوده که از این بابت شکرگذار 

هستیم.

باحضورفرماندهنیرویزمینیارتش؛
مجتمع ۱۳۸ هکتاری نهضت ملی مسکن ارتش در شاهرود 

کلنگ زنی شد
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لغو سفر تکواندوکاران ایران به گرندپری منچستر
انگلستان در نهایت روادید ملی پوشان ایران را برای حضور در فینال گرندپری 

تکواندو در منچستر صادر نکرد.
به گزارش ایســنا، در پایان فرصت اعزام پنج تکوانــدوکار ایران به گرندپری 
منچستر، انگلستان در نهایت از صدور روادید برای تکواندوکاران ایران برای حضور 
در این رقابت ها خودداری کرد تا سفر ملی پوشان ایران به این رقابت ها لغو شود.

ناهید کیانی و مبینا نعمــت زاده در بخش دختران و ابوالفضل زندی، مهران 
برخورداری و مهدی حاجی موسایی در بخش پسران قرار بود عازم این مسابقات 

شوند.
در پایان این رقابت ها به پنج نفر برتر چهار وزن المپیکی مردان و چهار وزن 
المپیکی زنان که بیشترین امتیاز را در رنکینگ دارند، سهمیه حضور در المپیک 

داده می شود.
از میان نمایندگان ایران تنها ناهید کیانی به احتمال زیاد حضورش در المپیک 
قطعی شده و سایر تکواندوکاران ایران برای کسب سهمیه المپیک باید از طریق 

گرنداسلم و مسابقات قاره ای تلاش کنند.

تمجید فدراسیون جهانی از دو هندبالیست  ایرانی
فدراسیون جهانی هندبال بعد از اولین دیدار تیم ملی هندبال ایران به تمجید 

از دو بازیکن ایرانی پرداخت. 
به گزارش ایسنا، فدراسیون جهانی هندبال بعد از اولین دیدار تیم ملی ایران 
در مسابقات قهرمانی جهان به تمجید از دختران هندبال ایران پرداخت و نوشت: 
»لهستان برای چهارمین بار در پنج دوره گذشته در مسابقات قهرمانی زنان جهان 
شــروعی پیروزمندانه داشت. این تیم اروپایی به وضوح باتجربه تر از ایران بود که 

تازه برای دومین بار در رقابت های برتر هندبال جهان حضور می یابد.
در حالــی که مدافعان ایران با گام های زیاد و پاس های نادرســت هر فرصت 
برای امتیاز گرفتن مقابل لهستان را از بین می بردند با ورود فاطمه خلیلی بهفر به 
دروازه بان تیم ملی ایران، شرایط دفاع بهتر شد و خلیلی از هشت شوت اول که با 

آن روبرو شد، ۴ سیو داشت و با بازده ۵۰ درصدی تیم را نجات داد.
هــر چند در نهایت تیم لهســتان ۳۵ بر ۱۵ برد اما ایــران در برخی مواقع 
نشانه هایی از پیشرفت را نشــان داد. فاطمه مریخ، که پیش از این در مسابقات 
قهرمانی دختران جوان ۲۰۲۲ درخشیده بود و در بین ۱۰ گلزن برتر قرار گرفته 
بود در این مسابقات بازی بسیار خوبی را با شش گل به نمایش گذاشت. او تیم 
آسیایی را خوب هدایت کرد و جایزه بهترین بازیکن مسابقه را از آن خود کرد.«

ورزش بانوان

رئیس شــرکت توســعه و تجهیز از ساخت 
بزرگترین اســتادیوم فوتبال دنیا در جنوب 
تهران خبر داد.بزرگترین اســتادیوم جهان 

جایگزین ورزشگاه آزادی!
به گزارش ورزش ســه، در حالی که مراحل 
تجهیز و نوســازی سکوهای ورزشگاه آزادی 
برای دومین ســال متوالی ادامه دارد، مهیار 
عســگریان رئیس شرکت توسعه و تجهیز از 

جزئیات طرح این شرکت برای ساخت »شهر 
فرهنگی و ورزشــی« پایتخت پرده برداشته 
تا مشخص شــود مسئولان قصد دارند یکی 
از بزرگتریــن پروژه های ورزشــی جهان را 
اســتارت بزنند. بر اســاس اعلام عسگریان، 
شهر فرهنگی و ورزشی دو فاز خواهد داشت 
که در فاز نخست یک استادیوم فوتبال و یک 
سالن چند منظوره ساخته خواهد شد و در 

فاز دوم بخش های دیگر تکمیل می شود.
اما نکته جالب ظرفیت ساخت این استادیوم 
اســت که آن را تبدیل به یکی از بزرگترین 
ورزشــگاه های جهان و بزرگترین استادیوم 
فوتبال دنیا می کند چرا که مســئولان ایران 
قصد دارنــد ۱۲۰ هــزار صندلــی در این 
ورزشگاه قرار بدهند. مهیار عسگریان در این 
خصوص گفت: طراحی شهر فرهنگی ورزشی 

جدیدمان در یک فاز است اما اجرا در دو فاز 
است. در فاز یک، حداقل چیزی که مطالبه 
مردم اســت و مــا در آن لحاظ کردیم، یک 
استادیوم فوتبال تا ۱۲۰ هزار نفر و یک سالن 

با گنجایش ۲۲ هزار نفر است.
بزرگترین اســتادیوم کنونــی دنیا در هند 
واقع شــده که ۱۳۴ هــزار صندلی در خود 
دارد و البتــه تنهــا بــرای ورزش کریکت 

اســتفاده می شــود و برای فوتبال نیســت. 
جهان  فوتبــال  اســتادیوم  پرظرفیت ترین 
»رونگــرادو« در پیونگ یانگ کره شــمالی 
اســت که ســال ۱989 افتتاح شد و ۱۱۴ 
هزار صندلی دارد. البته اســتادیوم پایتخت 
کره شمالی باوجود ظرفیت بسیار بالا، چمن 
طبیعی در خود نــدارد و با چمن مصنوعی 
کار خــود را ادامه می دهد. جالب اینکه بعداً 
در نوامبر ۲۰۲۲ تأیید شد که ورزشگاه هنوز 
تــا ۱۵۰۰۰۰ قابــل ارتقا اســت و حتی در 
خبرها آمد که رئیس جمهور کره شمالی در 
این ورزشــگاه برای ۱۵۰ هزار نفر سخنرانی 
کرده اما در نهایت گنجایش ۱۱۴ هزار نفری 
برای این اســتادیوم عظیم تائید شده است.
اگرچه هنوز کلنگ ورزشگاه جنوب پایتخت 
ایران به زمین نخورده اما در صورتی که این 
استادیوم ۱۲۰ هزار نفری ساخته شود، ایران 
صاحب یک رکــورد جالب از نظر گنجایش 
اســتادیوم خواهد بود، هرچند که مشخص 
نیســت امکانات و تجهیزات این ورزشگاه به 

چه شکلی خواهد بود.
البتــه اســتادیوم آزادی نیــز در دهه های 
۱۳6۰، ۱۳7۰ و حتــی اوایــل ۱۳8۰ بــه 
عنوان اســتادیوم صد و بیست و هزار نفری 
شناخته می شد اما در نهایت با بررسی دقیق 
و صندلی گذاری طبقه دوم مشخص شد که 
این ورزشگاه تنها پذیرای 78۴۰۰ تماشاگر 
خواهد بود و حالا هم که با تخریب سکوهای 
قسمت غربی تنها ۴۵ هزار تماشاگر می توانند 

در ورزشگاه حضور داشته باشند.
این در حالی اســت که سال های سال است 
که در جهان، ســاختن استادیوم های خیلی 
بزرگ از دستور کار خارج شده؛ هم به دنبال 
هزینه نگهداری و هم به دلیل ســختی های 
پرکردن همیشــگی ورزشگاه هایی که تا این 

اندازه گنجایش داشته  باشند.
امروز مدیــران وزارت ورزش نیز باید به این 
ســوال پاســخ بدهند که چه ضرورتی برای 
ساخت اســتادیوم ۱۲۰ هزار نفری در ایران 

وجود دارد؟

استادیوم 120 هزار نفری فوتبال در تهران ساخته می شود

بزرگترین استادیوم جهان جایگزین ورزشگاه آزادی

ملی پوش سابق کشتی فرنگی ایران، بار دیگر شدیدا از محمد بنا انتقاد کرد.
به گزارش ایسنا، سعید عبدولی بعد از قهرمانی تیم گروه ملی فولاد در لیگ برتر 
کشتی فرنگی درباره اولین تجربه مربیگری خود، گفت: بعد از چند سال دوری از 
کشتی، بازگشتم مصادف شد با به دست گرفتن یک تیم در استان خوزستان که 
خدا را شکر توانستیم ۲۲-۲۳ کشتی گیر خوزستانی که در سطح تیم ملی مطرح 
هستند را اســتخدام کنیم. ما کارهای استخدامی شان را انجام دادیم که بدون 
مشکل به کشتی شان ادامه دهند و تا زمانی که در تیم ملی هستند حقوق شان 
را دریافت کرده و از مزایای شرکت بهره مند شوند تا بعدا ان شاءالله در پست های 

مدیریتی و ورزشی بتوانند مشغول به کار شوند.
وی حضور در لیگ برتر را تجربه ســختی دانســت و گفــت: این اولین تجربه 
مربیگری ام بود، واقعا ســخت بود و سعی می کنم دیگر تکرار نشود و در حیطه 
مربیگری لیگ و کشتی اصلا نباشم ولی اگر خواستم به کشتی کمک کنم فقط 

در تیم ملی باشد. واقعا لیگ برای مربیگری اصلا خوب نیست.
عضو ســابق تیم ملی فرنگی در پاسخ به این ســوال که اگر از او خواسته شود 
که به تیم ملی کمک کند، قبــول کند: من فقط دیگر قصد مربیگری در لیگ 
را ندارم و اگر برای تیم ملی از من اســتفاده شود به روی جفت چشمانم، همه 
تلاشم را برای مملکتم خواهم کرد. عبدولی درباره سختی های کار محمد بنا در 
جایگاه سرمربیگری تیم ملی که ســال ها تداوم داشت، گفت: محمد بنا که در 
لیگ مربیگری نکرده، کشــتی گیر حاضر و آماده که مربی شهرستان زجرش را 
کشــیده را تحویل گرفته، کار شاقی نکرده که! الان شهریار زندگی می کند اگر 
یک کشتی گیر را خودش به عنوان قهرمان استان تحویل داد بعد به به و چه چه 

بکنید! ما هم اینجا در شهرستان برایش دست می زنیم.
دارنــده مدال برنز المپیک ۲۰۱6 ریو دربــاره اینکه چرا انتقاداتش از محمد بنا 
تمامی ندارد؟ گفت: با بنده خدا که من کاری ندارم. خدا باید دلش را با او صاف 

کند که این همه ظلم به این جوانان کرده است. اصلا من کاری ندارم، تا زمانی 
که تیم ملی بودم خودتان هم می دانید تنها کشــتی گیری که تمام مســابقات 
انتخابی تیم ملی را شرکت کرد و اگر هم شرکت نکرد به اسم تیم ملی در جام 
یادگار امام حضورداشت و با رقبای مستقیمش کشتی گرفت، سعید عبدولی بود. 
هیچ کسی منتی سر من ندارد که بگوید سعید عبدولی را بدون انتخابی بردیم. 
همان سال ۲۰۱7 که در مسابقات هفت تیر دیسکالیفه شدم، تا دو ماه بعد از آن 
چهار کشــتی با رقبای تازه نفس پشت سر هم گذاشتند که اگر به هرکدام شان 
می باختم از گردونه مسابقات کنار می رفتم. ببینید با چه سختی هایی برای من 
انتخابی می گذاشــتند و من از آنها سربلند بیرون می آمدم. امروز منت مردم سر 
من هست، منت فدراسیون، کارمندان فدراسیون، کارکنان خانه کشتی سر من 

هست اما منت هیچ مربی ای سر من نیست.
وی در ادامه درباره شــانس برادرش علیرضا برای رســیدن به دوبنده وزن 77 
کیلوگــرم تیم ملی در المپیک ۲۰۲۴ پاریس خاطرنشــان کرد: علیرضا با این 
کشــتی  که با محمدرضا مختاری در فینال لیگ گرفــت خیلی امیدوارم کرد. 
اشتباهاتی داشت که اگر مرتکب نمی شد می توانست کشتی را ببرد. مختاری و 
علیرضا کشــتی خوبی گرفتند، من رضایت کاملی از کشتی علیرضا دارم. بعد از 
جوانان جهان در هیچ مسابقه ای شرکت نکرده بود و باید در این مبارزه شرکت 
می کرد که تلنگری به او بخورد و به خودش بیاید که تفاوت مسابقات جوانان و 
بزرگسالان جهان را متوجه شود. عبدولی درباره ارزیابی خود از عملکرد تیم ملی 
کشتی فرنگی در مسابقات جهانی بلگراد خاطرنشان کرد: کشتی فرنگی از آزاد 
نتیجه بهتری گرفت. کار بچه ها خیلی خوب بود و می تواند خیلی بهتر هم باشد. 
الان تیم ملی از پتانسیل خوبی برخوردار است، کشتی گیران خوبی داریم که با 
برنامه ریزی و درســت کار کردن و بتوانند از مربیان آنها در شهرستان هم حتی 

شده برای یک اردو استفاده کنند که دل کشتی گیر قرص شود.

انتقاد عبدولی از بنا:

محمد بنا کار شاقی در کشتی نکرده است

دکتر قدیری مطرح کرد: قطعا با بهره برداری و وارد شدن دیگر طرح های 
هلدینــگ پتروپالایــش اصفهان در زنجیره تولید، ســود دهــی هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان افزایش خواهد یافت و ما در مدت مشــابه ســال آینده 

شاهد رشد چند برابری سود پالایشگاه اصفهان خواهیم بود.
در ۶ ماهه امسال سود »پتروپالایش اصفهان« ۹ درصد

 افزایش یافت
با ٱبر طرح های اجرا شــده در طول ۲۴ماه فعالیت دکتر محســن قدیری 
در هلدینگ پتروپالایش اصفهان گام های پیشــرفت چنان با شتاب برداشته 
شد که نام پالایشــگاه اصفهان در بین تمام پالایشگاه های کشور در سکوی 
اول قــرار گرفت و رتبه برتر ســود دهــی را به خود اختصاص داد. ســود 
پتروپالایش اصفهان در میان آمارهای منتشــر شــده  نه تنها کاهشی نبوده 
بلکه با افزایشــی ۲ هزار میلیارد تومانی روبه رو بوده اســت. در همین پیوند 
مدیرعامــل هلدینگ پتروپالایش اصفهان در گفت وگــو با روابط عمومی و 
امور بین الملل پتروپالایش اصفهان عوامل موفقیت در ســود دهی پالایشگاه 
اصفهان را ایجاد انضباط مالی و اجرای طرح های مختلف در شرکت های زیر 
مجموعه عنوان کرد و افزود: در ســال ۱۴۰۰میزان سود پالایشگاه اصفهان 
۱۲همت بود در حالی که در ســال ۱۴۰۱ســود این مجموعه به ۳6 درصد 
رسید. دکتر محســن قدیری، با اشاره به اینکه تبدیل پالایشگاه اصفهان به 
پتروپالایش از عوامل موفقیت در سود دهی بالای این شرکت است افزود: هم 
اکنون طرح های شــرکت های تابعه هلدینگ پتروپالایش اصفهان یکی پس 
از دیگری در مرحله بهره برداری قرار گرفته و همین امر ســودآوری را برای 

پتروپالایش اصفهان رقم زده است.
سود ۱۸.۵میلیون یورویی شرکت ملاصدرا 

از محل فروش حلال ها
وی خبرداد: هم اکنون شــرکت راهبرترابر انرژی و شــرکت ملاصدرا در 
بخش های مختلف در حال عرضه محصولات هســتند و همین امر عاملی در 
افزایش ســود پتروپالایش اصفهان است. اکنون شرکت ملاصدرا در آبان ماه 
۱8.۵ میلیون یورو فروش حلال ها را در برنامه خود ثبت کرد؛ اکنون هریک 

از این شرکت ها مولد بوده و با چابکی خود درآمد زا شده اند.
وی با اشاره به اینکه اکنون شرکت اکسیر ایرانیان نیز که در بحث زنجیره 
ارزش نفت ســفید حرکت می  کند دارای دو طرح مصوب مهم اســت افزود: 
یکی از این طرح ها KHT اســت که بســتر را برای تولید نفت سفید بدون 
گوگرد آماده می کند و طرح دیگر که ماموریت آن به شرکت اکسیر ایرانیان 
داده شده طرح تولید الکل های چرب است که برای آن، پیمانکار هم انتخاب 

شده است .
طرح KHT برای پالایشگاه اصفهان ۴۰ میلیون یورو 

در سال درآمد خواهد داشت
دکتر قدیری ادامه داد: به زودی شــاهد راه انــدازی طرح KHT خواهیم 
بود که ۴۰میلیون یورو در ســال درآمد خالص بــرای پتروپالایش اصفهان 
به ارمغان می آورد دراین طرح قرار اســت نفت ســفید دارای گوگرد پایین 
برای اســتفاده در سوخت جت و هواپیما تولید شود که هم برای تامین نیاز 
داخل و هم صادرات خواهد بــود. مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان 

افزود: برنامه ریزی ما این اســت که از سال ۱۴۰۴ دیگر اقدام به فروش نفت 
ســفید کم گوگرد نکنیم چرا که برای تامین نیاز دیگر شــرکت های مستقر 
در پتروپالایش اصفهان بــه این محصولات نیاز داریم و در واقع می خواهیم 
گام های تولید به تولید برداریم و با ارزش ترین و گران قیمت ترین محصولات 

را که برای پتروپالایش اصفهان سود دهی بالا داشته باشد را تولید کنیم.
طرح DHT برای پالایشگاه اصفهان ۱۹.۵همت سود

 به همراه دارد
دکتر قدیری، باتاکید مجدد به اینکه آنچه باعث رشــد ســود پالایشگاه 
اصفهان است شامل انضباط مالی، تسریع در انجام طرح ها که باعث افزایش 
ضریب IRi شــده است افزود: یکی از طرح های که باعث افزایش سود دهی 
پالایشــگاه اصفهان شده است طرح DHT اســت که ۱6ماه زودتر از برنامه 
زمانبندی به بهره برداری رسید و ۱9.۵همت سود زودهنگام برای پالایشگاه 

به همراه داشت.
وی افزود: تســریع در انجام طرح ها باعث کاهش هزینه طرح ها می شود، 
انجام طرح های حفظ ظرفیت و افزایش آن توسط مهندسی پالایش همواره 
در حال انجام است به گونه ای که ظرفیت اسمی پالایشگاه اصفهان ۳7۰هزار 
بشکه در روز می باشد که این ظرفیت به ۴۰۰هزار بشکه در روز رسیده است.

مدیرعامــل پتروپالایش اصفهــان، در ادامه از افزایش ســود 9درصدی 
پتروپالایش اصفهان در 6ماهه نخست امسال نسبت به مدت مشابه سال قبل 
خبر داد و گفت: سود خالص پتروپالایش اصفهان در 6ماه سال قبل ۱۲همت 

بود که این میزان سود درهمین مدت در سال ۱۴۰۲به ۲۳همت رسید.
پالایشگاه نفت اصفهان در صدر شرکت های سود ده

دکتر قدیری تصریح کرد: در همین مدت امسال رتبه های آماری و میزان 
سود دهی دیگر پالایشگاه کشورهمگی دارای رشد منفی بود و تنها پالایشگاه 

اصفهان دارای افزایش سود 9درصد بوده است .
وی ضمن ارائه آماری از میزان سود دیگر پالایشگاه های کشورگفت: سود 
پالایشــگاه نفت بندرعباس در 6 ماهه سال قبل ۲۲همت و در مدت مشابه 
امســال ۱۰همت با ۵۴ درصد رشد منفی  بود. همچنین سود پالایشگاه نفت 
تهران در سال قبل ۱6همت و درهمین مدت امسال با ۱۲همت سود و رشد 

منفی ۲۴درصد مواجه بود.

مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش اصفهان
 از صعود پالایشگاه نصف جهان به قله های سود خبرداد

 

آگهی مناقصه عمومی شماره 2002005265000318
شهرداری کرج در نظر دارد برابر بودجه مصوب شورای اسلامی شهر، پروژه مندرج در جدول ذیل را از طریق مناقصه عمومی به پیمانکاران واجد شرایط 

واگذار نماید.

مبلغ سپرده مبلغ پروژه  به ریالشرح پروژهردیف
به ریال

نحوه پرداخت رتبه لازم
قرارداد

۱
تراش، قیرپاشی، حمل و پخش و لکه گیری مکانیزه و آسفالت 
سطح شهر 7-۱۴۰2 سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری 

شهرداری کرج – تا سقف اعتبار    
۵۰%۵ راه و ترابری۱۰۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰۵/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰

۱- سپرده شرکت در مناقصه به یکی از روش های ذیل ارائه گردد: ضمانتنامه بانکی معادل مبلغ فوق که به مدت 9۰ روز اعتبار داشته و قابل تمدید باشد 
و یا واریز فیش نقدی به مبلغ فوق به حســاب 7۰۰7۸۶۹۴۸۶23 بانک شــهر. ۲- برندگان نفر اول و دوم مناقصه هرگاه حاضر به انعقاد قرارداد نشــوند 
ســپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شــد. ۳- مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰ ریال به عنوان هزینه خرید اسناد به حساب 7۰۰7۸۵3۱37۹۵ به نام شهرداری کرج از 
طریق ســامانه الکترونیک دولت )ســتاد(  به آدرس www.setadiran.ir می بایست واریز گردد. ۴- متقاضیان می توانند از تاریخ انتشار آگهی تا ساعت 
۱۴:3۰ تاریخ ۱۴۰2/۰۹/۱۸ جهت خرید اسناد مناقصه به سامانه الکترونیک دولت )ستاد( مراجعه نمایند. ۵- شرکت کنندگان می بایست ضمن بارگذاری 
ضمانتنامه شرکت در مناقصه در سامانه ستاد، نسبت به تحویل اصل ضمانتنامه  تا ساعت ۱۴:3۰ تاریخ ۱۴۰2/۰۹/2۸ به آدرس کرج-میدان توحید- بلوار 
بلال شهرداری کرج طبقه هفتم اداره امور پیمان ها و قراردادها اقدام نمایند. 6- در صورت بروز هرگونه تناقض در موارد مندرج در آگهی با سامانه ستاد، 

ملاک عمل سامانه ستاد خواهد بود.
 7- پیشنهادات رسیده در مورخ ۱۴۰2/۰۹/2۹ در کمیسیون عالی معاملات شهرداری کرج مطرح و پس از بررسی وکنترل برنده مناقصه اعلام خواهد شد. 

لازم به ذکر است شرکت کنندگان مجاز به حضور در جلسه بازگشایی پاکات خواهند بود. 8-هزینه چاپ آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد.
* جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن ۳۵89۲۴۲۳-۰۲6 تماس و یا به سایت  www.karaj.ir  مراجعه نمائید. )۱۴۲(

اداره امور قراردادها و پیمانها- شهرداری کرج

برکناری خداداد افشاریان تکذیب شد
نایب رئیس اول فدراســیون 
کمیته  رئیس  برکناری  فوتبال، 

داوران را تکذیب کرد.
نایب  محمدنبــی،  مهــدی 
فوتبال  فدراســیون  اول  رئیس 
دربــاره بازی های تدارکاتی تیم 
ملی فوتبال قبل از جام ملت های 
آسیا اظهار داشت:۱۱ یا ۱۲ دی، 

بازیکنان به اردوی تیم ملی محلق می شــوند و تیــم ملی ۱9 دی در یک بازی 
تدارکاتی در پشــت درهای بســته برابر اندونزی به میدان خواهد رفت. در صدد 
هستیم که قبل از این مسابقه یک بازی تدارکاتی دیگر هم برگزار کنیم که قطعی 
نیست. وی درباره سفر به قطر هم تصریح کرد:در جریان این سفر، یک نشست با 
ستاد اجرایی جام ملت ها داشتیم و همچنین از محل اقامت تیم و تمرین بازدید 
کردیم. نیازهای تیم ملی را در قطر بررســی کردیم تا با نزدیک شدن شرایط به 

استانداردها، وضعیت خوبی را برای لحاظ اقامت و تمرینات فراهم کنیم.
نبی درباره شایعاتی که درباره برکناری رئیس کمیته داوران به گوش می رسد، 
یادآور شد: آقای افشاریان سال ها در داوری سبقه داشته است و هر گونه انتصاب 
یا انفصالی در هئیت رئیســه مطرح می شود و تا امروز هیچ موضوعی در این باره 

مطرح نشده است.

فوتبال

با اعلام رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا، میزبانی مراحل 
یک چهارم نهایی، نیمه نهایی و فینال لیگ نخبگان آسیا 

طی دو فصل آینده، در عربستان برگزار می شود.
کنفدراســیون فوتبال آســیا امروز به صورت رســمی، 
فدراســیون فوتبال عربستان سعودی را به عنوان میزبان 
مراحل پایانی مسابقات الیت لیگ قهرمانان آسیا یا همان 
لیگ نخبگان برای فصل های ۲۰۲۴ – ۲۰۲۵ و همچنین 
۲۰۲۵ – ۲۰۲6 انتخاب کرد. ســطح نخست رقابت های 
لیگ قهرمانان آسیا با عنوان لیگ نخبگان شامل ۲۴ تیم 
خواهد بود که دوازده باشگاه از غرب و دوازده تیم از شرق 
آســیا در قالب یک لیگ داخلــی و خارجی با هم رقابت 
می کنند تا اینکه هشــت تیم از هر منطقه راهی مرحله 
بعد می شــوند. با اعلام رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا، 
مسابقات مراحل یک چهارم نهایی، نیمه نهایی و فینال به 

صورت تک بازی در عربستان برگزار می شود.
آنگونه که وب سایت رسمی AFC نوشته است، نبردهای 
سرنوشــت ساز در فصل ۲۰۲۴ – ۲۰۲۵ قرار است که از 
تاریخ ۲۵ آوریل تا چهار می ۲۰۲۵ )پنجم اردیبهشــت 
۱۴۰۴ تا چهارده اردیبهشــت ۱۴۰۴( برگزار شود که به 

تیم برنده جایزه ۱۲ میلیون دلاری داده می شود.
این میزان جایزه ســه برابر بیشتر از جایزه کنونی و چهار 
میلیون دلاری است که به فاتح لیگ قهرمانان آسیا داده 
می شود. جایزه تیم نائب قهرمان نیز از ۲ میلیون دلار به 6 
میلیون دلار می رسد. در مرحله نخست لیگ نخبگان ۱۲ 
تیــم در هر منطقه در یک گروه قرار خواهند گرفت و هر 
تیــم 8 دیدار انجام خواهد داد، ۴ دیدار خانگی و ۴ دیدار 
خارج از خانه. پس از انجام مســابقات هشت تیم برتر هر 

منطقه به مرحله یک هشتم صعود می کنند.

رئیس سابق فدراسیون فوتبال در واکنش به حرف های علی 
دایی می گوید اعضای تیم 98 هم بابت صعود حواله خودرو 
گرفتند. به گزارش ورزش ســه، داریوش مصطفوی رئیس 
سابق فدراسیون فوتبال در دوره ای که حماسه ملبورن در 
آذر ۱۳76 رقم خورد در واکنش به اظهارات اخیر علی دایی 
و صحبت هایی که درباره آن تیم مطرح شــده حرف های 
جالبی درباره صعود به جام جهانی فرانسه، مسئله پاداش 
بازیکنان، تغییرات در راس کادر فنی تیم ملی و شــرایط 

کلی فوتبال ملی بعد از آن مطرح می کند.
من کاری ندارم چه کسانی درباره تیم 98 صحبت می کنند. 
همه آدم ها مختار و مخیر هســتند نظرات شان را بگویند. 
واقعیــت امر اما آن چیزی اســت که من ســعی می کنم 
مطرح کنم. حرف های من عین واقعیت اســت. یک تیمی 
به فدراســیون ما سپرده شده بود که در بازی های آسیایی 

هیروشــما موفق نشــده بود. ما این تیم را ۵ آبان ۱۳7۳ 
تحویل گرفتیم که نه در و پیکر داشت نه بودجه. روزی که 
از طرف سازمان تربیت بدنی با من صحبت شد گفتم اجازه 
بدهید من کار خودم را بکنم، شاید موفق شوم. ما نه بودجه 
داشــتیم نه لیگ درست و حســابی، نه باشگاه به معنای 
واقعی و هیچ چیز فوتبال مــان در قواره جام جهانی نبود. 
ما فقط یکسری فوتبالیست خوب داشتیم اما مثل دانه های 
تســبیح جدا از هم بودند. من می گویم تیم ملی فوتبال ما 
بدون تعصب اوج اختلاف ها را دیده بود. سرمربی و بازیکن 
با هم اختلاف داشــتند کما اینکه کار به جایی کشید که 
ما رفتیم خانه ســرمربی. اختلافات درونــی زیاد بود اما با 
تصمیم مدیریتی 9۰ درصد این اختلاف ها از بین رفت. من 
نمی گویم تقصیر مربی بود یا بازیکن اما اگر شرایط به همان 
منوال ادامه پیدا می کرد تیم ملی به جام جهانی نمی رفت.

عربستان میزبان مراحل پایانی لیگ نخبگان آسیا شد
استقلال و پرسپولیس در ریاض

افشاگری رئیس سابق فدراسیون فوتبال
تیم 98 هم حواله خودرو گرفت
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مدیرکل آژانــس بین المللی انرژی اتمی از 
غرب خواســت تا مذاکرات هسته ای با ایران را 
از سر بگیرند و از موضوع هسته ای ایران غافل 

نشود.
رافائل گروسی، مدیرکل آژانس بین المللی 
انرژی اتمی در گفت وگو با روزنامه فایننشــال 
تایمز خواســتار ازسرگیری مذاکرات هسته ای 

غرب با ایران شد.
گروســی با بیان اینکــه »نیاز بــه نوعی 
بازآفرینی سیســتم گفت وگو بــا ایران وجود 
دارد« از قدرت هــای جهانــی خواســت تــا 
مذاکرات با ایران را از ســر بگیرند و مســاله 
انباشت اورانیوم غنی شده در ایران را در حالی 
که توجه ها به جنگ بین اســرائیل و حماس 

معطوف شده است، فراموش نکنند.
وی با طــرح این ادعا کــه افزایش ذخایر 
اورانیوم غنی شــده در ایران می تواند خطرناک 
باشــد، گفت: البته ممکن اســت توجهات به 
سمت چیز دیگری باشد اما این، مسئله را حل 
نمی کند. حتی ممکن است آنها را حادتر کند، 
بــه این معنا که یک حس بــی تفاوتی وجود 
دارد. ممکن اســت مردم به ]موضوع هسته ای 
ایران[ نگاه نکنند، اما مشــکل همچنان وجود 

دارد.
مدیرکل آژانس اتمی خاطر نشــان کرد که 
مذاکرات با ایران ممکن است به یک چارچوب 
جدید نیاز داشته باشد، نه تلاشی برای احیای 
توافق هسته ای ۲۰۱۵، موسوم به برنامه جامع 
اقدام مشترک )برجام( که دونالد ترامپ، رئیس 
جمهور پیشــین آمریکا در سال ۲۰۱۸ به طور 

یک جانبه از آن خارج شد.
وی افزود: تلاش بــرای بازگرداندن ]توافق 
هســته ای[ به چارچوب برجام کارساز نخواهد 
بود. شــما هنوز می توانیــد آن را یک برجام 
بنامیــد اما باید یک برجام ۲ باشــد یا چیزی 
شبیه به آن باشــد، زیرا باید خود را با شرایط 
وفق دهید. گروســی همچنین مدعی شد که 
وضعیت پیرامون برنامه هسته ای ایران »بسیار 
نامشــخص« است و از کشــورها خواست که 
»بنشینند و دوباره در این زمینه تعامل کنند«.
مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی در 
ادامه با اشــاره وضعیت سیاسی در کشورهای 
مختلف که مانع از مشــارکت کامل برخی از 
آنها می شــود، گفت که دیگر موانع پیش روی 

پیگیری مذاکرات هســته ای با ایران شــامل 
حواس پرتی داخلی اســت. وی تصریح کرد: 
مــا از دیگران نمی خواهیم که بر ایران فشــار 
بیاورنــد، بلکه با ما تعامل کنند. برای موفقیت 
این امر باید حداقل ســطح اجماع در جامعه 
بین المللی وجود داشــته باشد و ایران هم باید 

واقعاً با ما همکاری کند.  
رافائــل گروســی چند روز پیــش میز در 

گفت وگو با شــبکه فرانس ۲۴ دربــاره ذخایر 
اورانیوم غنی شــده ایران با تاکیــد بر این که 
»ایران تسلیحات هسته ای ندارد«، مدعی شد: 
تهران از برخی توانمندی هایی برخوردار است 
که نگران کننده  هستند. وی در این مصاحبه با 
اشاره به توافق هسته ای ۲۰۱۵ که در آن ایران 
با قدرت های جهانی توافــق کرد در ازای لغو 
تحریم ها برنامه هسته ای خود را محدود کند، 

گفت: این توافق از زمان خروج آمریکا از آن در 
سال ۲۰۱۸، به نوعی وارد یک برزخ شده است 
و ایــران هم از آن پس، پایبندی به این توافق 
را متوقف کرد. از ایــن رو، امکان انجام دادن 
فعالیت هایی فراهم شــد که تا حدی می تواند 
نگران کننده باشــد. به طور مثال، غنی سازی 
اورانیوم در سطوح بسیار بالا. مدیرکل آژانس 
اتمی در ادامه تاکید کرد که ایران عضو پیمان 

منع اشاعه تسلیحات هسته ای )ان پی تی( است 
و یک کشــور هسته ای نیســت. وی در حالی 
درباره برنامه هســته ای ایران و غنی ســازی 
اورانیوم در کشــور ابراز نگرانی کرده است که 
مقامات جمهوری اسلامی ایران همواره تاکید 
می کنند که تســلیحات اتمی هیچ جایی در 
دکترین دفاعــی ایران نــدارد و فعالیت های 

هسته ای کشور ماهیت کاملا صلح آمیز دارد.

گروسی خواستار ازسرگیری مذاکرات هسته ای با تهران شد

بازی مدیرکل آژانس با پرونده ایران
هشدار امیرعبداللهیان درباره تبعات بازگشت جنگ

گروه دیپلماســی: »حســین امیرعبداللهیان« وزیر امورخارجه کشورمان 
در فضای مجازی نوشــت: راه حلی جز اســتمرار آتش بس و ارسال گسترده 

کمک های انسانی در غزه و توافق بر سر تبادل اسرای طرفین وجود ندارد.
وی در ادامه تاکید کرد: اسرا با جنگ آزاد نمی شوند بلکه در بمباران ها کشته 
می شــوند. استمرار جنگ واشنگتن و تل آویو یعنی نسل کشی جدید در غزه و 

کرانه باختری. گویا آنان به تبعات سخت بازگشت به جنگ فکر نمی کنند.
رئیس دستگاه دیپلماسی کشــور نوشت: وجود ناو جنگی تمام کننده نیست 
وجود »اراده فلســطینی«تمام کننده است. تا دیر نشده حملات به غزه را فورا 

متوقف کنید.

واکنش وزارت امورخارجه به نقض آتش بس غزه
ســخنگوی وزارت امور خارجه در صفحه خود در فضای مجازی نوشت: نقض 
آتش بس و آغاز دوباره تجاوز نظامی رژیم صهیونیستی علیه  غزه دقایقی قبل از 
خروج بلینکن وزیر خارجه آمریکا از سرزمین های اشغالی؛ باز هم غیرنظامیان، 
کودکان و زنان قربانیان اصلی حملات جنایتکارانه نظامیان رژیم صهیونیستی 
هستند. وی در ادامه آورد: خون آشامان صهیونیست پس از کشتار بیش از ۱۵ 
هزار فلســطینی، دور جدید کشتار خود را در سایه ادامه حمایت دولت آمریکا 
آغاز کرده اند. کنعانی تصریح کرد: ملت ها و اکثریت قریب به اتفاق دولت های 
جهان، تداوم آتش بس و توقف کامل حملات رژیم صهیونیستی علیه غزه و کرانه 
غربی فلسطین را فریاد می زنند ولی صهیونیست های جنایتکار و کودک کُش در 
خیال پوچ جبران شکست ترمیم ناپذیر، با کشتار غیرنظامیان، کودکان و زنان 
به دنبال پیروزی هستند. سخنگوی دستگاه دیپلماسی خاطرنشان کرد: بدیهی 
است مسئولیت سیاسی و حقوقی تداوم تجاوز و استمرار کشتار سبعانه مردم 
 فلسطین، علاوه بر جنایتکاران رژیم صهیونیستی، بر عهده دولت آمریکا و چند 

دولت معدود حامی این رژیم آپارتاید است.

حضور وزیرامورخارجه در سفارت یمن 
گروه دیپلماســی: وزیر امور خارجه با حضور در سفارت یمن در تهران، با 
»ابراهیم الدیلمی« سفیر دولت نجات ملی در کشورمان دیدار و گفت وگو کرد. 
وزیر امور خارجه کشــورمان در این دیــدار با تمجید از مواضع قوی رهبران و 
مردم یمن در حمایت از مردم فلســطین و غزه اظهار داشت: حمایت یمن از 

مردم غزه و کرانه باختری ستودنی است.
امیرعبداللهیان با ابلاغ ســلام های گرم به »ســید عبدالملــک الحوثی«، از 
گفت وگوهای انجام شــده بین صنعا و عربســتان ســعودی حمایت و اظهار 
امیدواری کــرد توافق نهایی بین دو طرف حاصل شــود. »ابراهیم الدیلمی« 
ســفیر دولت نجات ملی یمن در تهران نیز ضمن تشکر و خوش آمدگویی به 
امیرعبداللهیان و ابلاغ سلام های گرم »سید عبدالملک الحوثی« به مقام معظم 
رهبری و رئیس  جمهوری اسلامی ایران اظهار داشت: ما دفاع از مردم فلسطین 
و غزه را وظیفه خود می دانیم و تا هر زمانی که نیاز باشد، به حمایت از فلسطین 

ادامه خواهیم داد.

انتقال یازده زندانی ایرانی از ترکیه به داخل کشور
گروه دیپلماســی: با تلاش های به عمل آمده و موافقت وزارت دادگستری 
ترکیه یازده نفر از اتباع ایرانی که در زندان های ترکیه به ســر می بردند، برای 
ادامه گذران محکومیت شان امروز به ایران منتقل شدند. حبیب الله زاده، سفیر 
جمهوری اســلامی ایران در ترکیه، در این ارتبــاط اظهار کرد: پیرو  برگزاری 
کمیته مشترک انتقال محکومین ایران و ترکیه در شهریورماه سال جاری، دو 
کشــور ایران و ترکیه توافق کردند با رویکرد بشردوستانه برای رفع مشکلات 
زندانیان و علی الخصوص خانواده آنها در ادامه روند حقوقی و تدارک مقدمات 
انتقال محکومین دو کشــور تســریع نمایند و در این راستا چندی پیش سه 
نفــر و امروز نیز یازده نفــر از زندانیان ایرانی در ترکیه بــرای گذراندن ادامه 

محکومیتشان در مرز بازرگان به مقامات کشورمان تحویل داده شدند.
او با تشکر از همکاری وزارت دادگستری و مقام های قضایی دو کشور اعلام کرد: 
با توجه به مشکلات متعدد خانواده های زندانیان، تلاش ها همچنان برای انتقال 

تعداد بیشتری از محکومان ایرانی ادامه دارد.
او ابراز امیدواری کرد که شاهد گسترش بیشتر همکاری های حقوقی و قضایی 

دو کشور ایران و ترکیه باشیم.

برگزاری نشست تجاری ایران و ایتالیا
»محمدرضا صبوری« ســفیر جمهوری اســلامی ایران در ادامه سفر به شهر 
»ناپل« ایتالیا در نشســت با حضور مدیران و فعالان تجاری و صنعتی استان 

کامپانیا، فرصت های اقتصادی میان دو کشور را تبیین کرد.
در این نشســت که با حضور تعدادی از شــهرداران مناطــق و برخی مدیران 
ســندیکاها و تولید کنندگان مهم اســتان در حوزه های کشاورزی، صنعتی، 
بهداشــتی، دارویی، دانش بنیان و گردشگری برگزار شد، طرفین در خصوص 
ظرفیت ها و زمینه های موجود و نیز راه های گسترش همکاری های اقتصادی با 

ایران، بحث و تبادل نظر کردند.
نمایندگان بخش های مختلف اقتصادی استان هر کدام زمینه کاری و تولیدی 
خود را تشــریح و انتظارات خود را برای همکاری با شــرکت های ایرانی بیان 
کردند. ســفیر کشورمان نیز ضمن تشریح پیشرفت ها و دستاوردهای ایران در 
زمینه های مختلف اقتصادی، تجاری، ســرمایه گذاری و همچنین برنامه هفتم 
توسعه ایران، برخی فرصت های همکاری با شرکت های ایتالیایی در بخش های 
مختلف را یادآوری کرد. در پایان این نشســت که بیش از دو ســاعت بطول 
انجامید، روسای سندیکاها و اتحادیه ها اعلام کردند که مفاد این نشست را در 

شبکه اطلاع رسانی اعضای خود قرار خواهند داد.
سفیر کشورمان به منظور پیگیری همکاری های اقتصادی میان ایران و ایتالیا 
به شــهر ناپل مرکز استان کامپانیا سفر کرده و تاکنون دیدارهایی را مقام های 
این استان برگزار کرده است. وی دیروز در نشست با مدیران اصناف، سازمان ها 
و مراکز فعال در حوزه اقتصادی شهر ناپل، ضمن تشریح ظرفیت های اقتصادی 

کشورمان، بر لزوم توسعه همکاری های تجاری میان دو کشور تاکید کرد.
ایتالیا یکی از شرکای مهم تجاری ایران در اروپا است و دو کشور ظرفیت های 

زیادی برای همکاری در زمینه های مختلف اقتصادی دارند.

ویژه

دیپلماتیک

اکونومیک

پاسخ ایران به ادعای اسرائیل
در نشست کنوانسیون سلاح های شیمیایی

نماینده کشورمان، اتهامات ساختگی و پوچ هیات نمایندگی رژیم صهیونیستی 
در دســتور کار مباحث عمومی بیست وهشتمین اجلاس کنفرانس دولت های 
عضو کنوانسیون سلاح های شیمیایی را قاطعانه رد و تصریح کرد که ادعاهای 
فرافکنانه، کمکی به لاپوشــانی هفــت دهه جنایات وحشــیانه این رژیم در 
فلسطین نمی کند. نماینده جمهوری اسلامی ایران در واکنش به ادعای طرف 
صهیونیستی مبنی بر نقض کنوانسیون ســلاح های شیمیایی از سوی تهران 
تصریح کرد: ادعاهای بی اساس علیه ایران که قربانی اصلی سلاح های شیمیایی 
است، ارزشی جز سیاسی کردن بیشتر سازمان و تضعیف ماهیت فنی آن ندارد.

وی افزود: رژیم کودک کش اسرائیل که ذخایر تسلیحات شیمیایی خود را اعلام 
نکرده است، جایی برای اظهار نظر در مورد عضوی که خود قربانی اصلی چنین 

سلاح های مهلکی است، ندارد.
نماینده کشــورمان با بیان این مطلب که »تولید سلاح های شیمیایی توسط 
رژیم اسرائیل دلیلی جز بکارگیری آن ندارد«، خاطر نشان کرد که ادعای این 
رژیم و »تظاهر به نگرانی درباره کنوانســیون سلاح های شیمیایی در حالی که 
عضو کنوانســیون و سایر معاهدات خلع سلاح نیست، نگرانی کشورهای عضو 
را در مورد احتمال اســتفاده از سلاح شیمیایی توسط این رژیم علیه مردم بی 

گناه غزه دوچندان کرد.«
وی بر همین اساس پاسخگویی رژیم صهیونیستی را به دلیل هفت دهه جنایات 
وحشیانه در فلســطین، امری ضروری خواند و تصریح کرد: فرافکنی و متهم 
ساختن کشــورهای عضو، به این موجودیت شوم و عامل بی ثباتی در منطقه 

پرتلاطم غرب آسیا، کمک نمی کند.
گفتنی است که بیست و هشتمین اجلاس کنفرانس دولت های عضو کنوانسیون 
سلاح های شیمیایی از دوشنبه ۶ آذر در مقر سازمان منع سلاح های شیمیایی 

در لاهه شروع شده و تا فردا ۱۰ آذر ادامه خواهد داشت.

رویداد

خبر

ادامه از صفحه 3
آقای دکتر؛ شــما چند مرتبه بــرای انتخابات 
برای گرم کردن  ثبت نام کردید،  ریاست جمهوری 
فضای انتخابات آمده بودید؟ یا اینکه دست جریان 
اصلاح طلبان باز شــود، آمدید؟ یــا واقعاً برنامه 
داشــتید و این پتانســیل را برای اداره کشور در 

خودتان می دیدید؟
من یک بار شــوخی می کردم؛ به آقای محسن رضایی 
می گوینــد هر دوره انتخابات می شــود، می آید ولی رای 
نمــی آورد. من هم گفتم هــر دوره می آیــم ولی تایید 
نمی شــوم. یعنی یک وجه اشــتراک داریم که هر دو تا 
می آییم ولی آن یکی هیچ وقت رای نمی آورد ما هم هیچ 
وقت تایید نمی شــویم. این آخرین سری که اصلا جبهه 
اصلاحات ما را کاندیدا کــرده بود. یک تعدادی را جبهه 
اصلاحات مشخص کرده بود که ماهم جزو آن بودیم ولی 
شــورای نگهبان حتی یک نفر هم از آن لیســت را تایید 

نکرد.
 آقای مهرعلیــزاده و همتی هم اصلا کاندیدای جبهه 

اصلاحات نبودند خودشان آمده بودند.
اصلاح طلب بودند دیگر!؟

به عنوان کاندیدای جبهه اصلاحات نبودند البته خود 
آقای همتی هم خودشان را اصلاح طلب نمی دانستند آقای 
مهر علیزاده بیشتر خودش را اصلاح طلب می دانست. این 
ســری آخر که کاندیدای جبهه اصلاحات بودم ولی هیچ 

فایده ای نداشت. 
دیدم که آقای زاکانی را تایید می کنند ولی ما را تایید 
نمی کنند، در جایی گفتم که ســوابق اجرایی، ارزشــی، 
هیات علمی، روزنامه نگاری، حزبی و... یک چیزی بگویند 

که آن از تو بالاتر بوده که حداقل دلم خنک شود.
من واقعا برنامه داشــتم و این برنامه های ما همچنان 
برای ریاســت جمهوری هســت؛ »۵۱ گل باید شکفته 

شود«.
یعنی شما برای انتخابات 1404 کاندیدا می شوید؟

حالا شما دعوای درون جریانی آن ها را حل کنید اگر 
اجازه دادند ما هم می آییم، البته بعید می دانم به ما اجازه 

دهند.

 گاهی برخی به اعضای شــورای نگهبان می گفتند که 
حواله تان می دهیم به روز قیامت! ما همین را هم نگفتیم. 
گفتیم حتماً مصلحتی هســت که مــا از آن خبر نداریم 
وگرنه باید اعضای شورای نگهبان جواب دهند آخر به چه 

دلیل این کار را کردند؟
در حال حاضر در جبهه اصلاحات چه کسی برای 
ریاست جمهوری مناســب است؟ کسی که بتواند 
واقعا کشــور را اداره کند، شما می گویید که آقای 
روحانی اصلاح طلب نبوده، از بین اصلاح طلبان چه 

کسی را انتخاب می کنید؟
بیاورم  اسم  نکنید که  مجبورم 
ولــی از خیلی از دولتمردان فعلی 

افراد قوی تری داریم.
رئیس جمهــور که یک نفر 

است؟!
بله. سمبلش را دارید می گویید. 
بیست مورد از این ضعف هایی که 
وجود دارد و می شــد که نباشد و 

خیلی بهتر عمل کرد. 
آخرین آماری که از این دولت 
گرفتم کمتر از ۲۰۰ هزار مسکن 
در این ۲ ســال ساخته است. قرار 

بود در این ۲ سال فقط ۲ میلیون مسکن بسازیم.
این را بگویم که ما اصلًا برای انتخابات ســال ۱۴۰۴ 
ننشستیم و بحث کنیم چراکه چشم اندازی نمی بینیم تا 
وقــت خودمان را صرف این کنیم که برای ســال ۱۴۰۴ 

کاندیدا معرفی کنیم.
اگر زمینه باشد خیلی ها هستند که می توانیم معرفی 
کنیم. ما ۱۵ نفر لیست داده بودیم در این بین پنج شش 
نفر مشکل داشتند و محکومیت هایی بود حالا، مثلا اسم 
مصطفی تاج زاده هم بود ولی بقیه که دیگر این مشکلات 

را نداشتند.
یک جنبش زنان در جمهوری اسلامی داریم

 در مصاحبــه اخیرتان که درباره وقایع ســال 
گذشــته صحبت کرده بودید، یــک تعبیری را به 
کار بردید به نام »جنبش مهســا«. وقایع ســال 

گذشــته یک فتنه ای بود که براندازها وسط بودند 
و سوءاســتفاده از نام زنان بود. این تعبیر »جنبش 

مهسا« را شما چطور استفاده می کنید؟
حالا شــاید خصوصیات یک جنبش فراگیر را نداشت 
چرا که در علم سیاست جنبش تعریف دارد یک رهبری 
دارد، یــک بدنه ای دارد، آلترناتیــو و مقصدی دارد واقعاً 
هم شاملش نمی شــد و قبول دارم بسیاری از شبکه های 
خارجی و براندازهای آن طرف آبی به دنبال سوءاستفاده 

از این قضیه بودند.
شــعار  با  برانــدازان  ولی 
تجزیه طلبی وســط کار آمده 

بودند.
بله سوء استفاده شد و در این 
شــکی نیســت. ولی واقعیت این 
است که حالا کلمه مهسا امینی را 
هم نگوییم اما شما باور نمی کنید 
که یک جنبش زنان در جمهوری 
اســلامی داریم و باید به مسائل و 

مشکلات زنان رسیدگی شود.
مســائل زنــان داریم اما 
نــه اینکه بخواهیــم در آن 
زنان  حضور  بدمیم.  اصطلاحا 
در ورزشگاه دغدغه چند نفر از زنان ماست که مثلًا 
هر روز رســانه های اصلاح طلب درباره حضور زنان 

مطلب می زنند.
بحث ورزشــگاه حالا جزو موضوعات اصلی نیســت. 
یک لایحه منع خشــونت علیه زنان ۱۰ ســال است که 
در مجلــس دارد گرد و خاک می خورد و الان آن را کنار 
گذاشتند بیایند بررســی کنند که چه اشکالی دارد این 

یکی از مطالبه زنان است.
همین موضوع ریاست جمهوری زنان، بالاخره خانم ها 
می توانند کاندیدا شــوند یا نه؟ مسائل اساسی در جنبش 

زنان وجود دارد.
خود اصلاح طلبان حتی یک وزیر زن نمی گذارند؛ 

ریاست جمهوری پیشکش!
در دولت آقای خاتمــی و روحانی معاونین زن بودند 

ولی بعضی ها روی وزیر زن حساسیت داشتند.
تنها کسی که وزیر زن گذاشت احمدی نژاد بود.

بله اتفاقاً در مجلس هشتم بود که ما خودمان به خانم 
دستجردی رای دادیم.

من سخنگوی دولت روحانی نیستم و خودم هم منتقد 
بودم. چطوری و با چه زبانی بگویم.

خــود آقای روحانــی در یک جلســه ای گفت که ما 
می خواســتیم ولی علمای قم نامه دادند و دیگر ما انجام 
ندادیم. به آقای روحانی بگوییم که شما چرا حرف علمای 

قم را گوش کردید.
معتقدیم در قضایای بعد از مهســا امینی می شــد در 

داخل کشور بهتر عمل شود. 
آن طرف آبی ها که سوءاستفاده شان را داشتند و هنوز 
هم این ماجرا را رها نکرده اند اما مســئله این است که ما 

باید خوب عمل می کردیم.
اگر از آن 100 نفری که شما معرفی کردید فرض 
کنید برای انتخابات مجلــس نیمی از آن ها تایید 
شــوند، تکلیف جریان اصلاحات و مشخصا حزب 

مردم سالاری برای انتخابات چیست؟
بالاخره اعضایی که رفتند ثبت نام کردند از بنده انتظار 
حمایت دارنــد و حتماً هم حمایت می کنیم ضمن اینکه 
باید مقبولیت هم داشــته باشــند؛ صرف اینکه شــورای 
نگهبان تایید کرده برای ما ملاک نیســت. مثلا بالای ۵۰ 

درصد رای آوری هم داشته باشند.
اگر نکته ای در پایان دارید بفرمایید.

خیلی خوشــحال شــدم که با دوســتان جهان نیوز 
مصاحبه داشــتم. امیدوارم کــه آن اتفاقی که می گفتم 

بیافتد تا بتوانیم انتخاباتی پرشور داشته باشیم.
 من شــنیدم که مقام معظم رهبری در دیداری که با 
اعضای شورای نگهبان داشتند بر انتخابات پرشور تاکید 
داشتند. انتخابات پرشور معنا دارد، یکی همین مشارکت 
حداکثری اســت و باید همه دســت به دست هم داده و 
ببینیم که چه کار باید کرد تا این مشارکت تبدیل به یک 

مشارکت حداکثری شود.
ممنــون از وقتی کــه در اختیــار جهان نیوز 

گذاشتید.

رد صلاحیت های هیات های اجرایی مانع مشارکت حداکثری در انتخابات

سیاست خاورمیانه ای هند در زمان نخست وزیری نارندرا 
مودی، اغلب موفق و در عین حال، سردرگم و مبهم تلقی 
 )BJP( »می شــود. حزب حاکم موسوم به »بهاراتیا جاناتا
که مودی به آن تعلق دارد، گرایش ملی گرای راست هندو 
دارد. با این حال، دستیابی هند به منطقه خلیج فارس و به 
ویژه جهان عرب در دولت کنونی، موفقیتی تعیین کننده در 
دهه گذشته بوده است. فارن پالیسی می نویسد که جنگ 
جاری بین اسرائیل و حماس که با حمله حماس در 7 اکتبر 
آغاز شد، توازن دیپلماتیک هند بین استراتژی »جدید« و 
»قدیم« این کشــور در قبال خاورمیانه را در کانون توجه 
قرار داده است. سیاســت جدید با نزدیکی فزاینده دهلی 
نو به اکوسیســتم امنیتی ایالات متحده تعریف می شود. 
مشارکت هند در ابزارهای جدید دیپلماسی اقتصادی مانند 
گروه I۲U۲ متشکل از ایالات متحده امریکا، اسرائیل، هند 
و امارات متحده عربی، و همچنین کریدور اقتصادی هند-

خاورمیانه-اروپا )IMEEC( که در حاشیه نشست سران 
گروه ۲۰ در ماه سپتامبر اعلام شد، شواهدی برای این امر 
اســت. عمده این تغییرات ناشی از همبستگی رو به رشد 

بین دهلی نو و واشنگتن برای عقب نشاندن چین است.

هند از زمان اســتقلال خود همواره حامی آرمان فلسطین 
بوده اســت و بــه حمایت اخلاقی از حاکمیت فلســطین 
پرداخته و به این بحران به عنوان یک مبارزه ضد استعماری 
می نگرد. در سال ۱97۵، هند اولین کشور غیر عربی بود 
کــه موقعیت دیپلماتیک کامل را به ســازمان آزادیبخش 
فلسطین )ساف( اعطا کرد و یاسر عرفات، رئیس وقت آن، 
مرتبا به دهلی نو ســفر می کرد. این رابطه اکنون پیچیده 
تر شــده است. ماه گذشته، مودی، تنها چند هفته قبل از 
اینکه شــاخه جوانان »جماعت اســلامی« در ایالت کرالا 
که روابط نزدیکی با کشــورهای حوزه خلیج فارس دارد، 
میزبان سخنرانی مجازی خالد مشعل، رهبر سابق حماس 
باشــد، » حماس« را محکوم کرد. این کار، طیف وسیعی 
از دیدگاه ها را که مدت هاســت در هند وجود داشته است، 
به نمایش گذاشــت. پس از چندین دهه گرایش به جهان 
عرب، در سال ۱99۲، ناراسیمها رائو نخست وزیر وقت هند، 
روابط دیپلماتیک کامل با اسرائیل برقرار کرد. اسرائیل نیز 
در دهه های گذشــته بی ســر و صدا در حال ساختن پایه 
محکمی برای این روابط بــود و در دو جنگ حیاتی هند 
علیه پاکستان، به دهلی نو کمک نظامی کرد. یکی در سال 
۱97۱ و قبل از عا دی ســازی روابط و دیگری در ســال 

۱999، پس از برقراری روابط کامل دیپلماتیک.
این عادی ســازی، هند را وادار کــرد تا یک اقدام متعادل 
کننده بین سه قطب قدرت در منطقه یعنی جهان عرب، 
اسرائیل و ایران، انجام دهد. هر سه قطب برای منافع هند 
مهم هستند. جهان عرب میزبان بیش از 7 میلیون کارگر 
هندی است که میلیاردها دلار را به عنوان حواله به اقتصاد 
هند پس می فرستند. اسرائیل همچنان یک شریک حیاتی 

فناوری و دفاعی است.

بلومبرگ در خبری مدعی شــد که عربســتان سعودی 
پیشــنهادی برای تقویت همکاری ها و سرمایه گذاری در 
اقتصاد ایــران را در صورتی که تهــران از تبدیل جنگ 
اســرائیل و حماس به یک درگیری گســترده تر توسط 

نیرو های نزدیک به خود جلوگیری کند. 
به گزارش »انتخاب«، در ادامه این مطلب آمده است: به 
گفته مقامات عربی و غربی، این پیشنهاد از زمان حمله 
ماه گذشته حماس به اســرائیل و جنگ متعاقب آن در 

غزه به طور مستقیم و از طرق مختلف ارائه شده است.
ابن منابع که خواســتند نامشــان فاش نشــود، گفتند 
که احتمــال تعامل عمیق تر در دیدار ابراهیم رئیســی، 
رئیس جمهور ایران و محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان 
ســعودی در جریان نشســت ماه جاری در ریاض برای 

رسیدگی به جنگ نیز مطرح شد..
رئیســی یکی از اولین رهبرانی بود که بن سلمان، پس 
از حمله حماس با آن ها صحبت کرد. عربستان سعودی 
در کنار اقدامات آشتی جویانه خود، مسیر دیگری را نیز 
دنبال می کند.  »باربارا لیف« دســتیار وزیر امور خارجه 
آمریکا، گفت که واشــنگتن با عربستان سعودی و دیگر 
متحدان عربش همــکاری می کند تا از اینکه تهران این 
جنــگ را به ابزاری برای تقویت محــور مقاومت تبدیل 

کنپ، جلوگیری کند. 
 یک مقام وزارت خارجه عربســتان و سخنگوی سفارت 
عربستان در واشــنگتن به درخواســت بلومبرگ برای 
اظهار نظر پاســخ ندادند.  شاهزاده »فیصل بن فرحان«، 
وزیر امور خارجه عربستان ســعودی روز چهارشنبه در 
سخنانی از مقر سازمان ملل در نیویورک خواستار آتش 
بس دائمی در غزه شد و گفت که انکار حق فلسطینیان 

برای برخورداری از کشــور، »به ادامه بحران در منطقه 
منجر می شــود«.  در حالی که مشــخص نیست تهران 
چقدر پیشــنهاد ریاض را جدی گرفته، امــا تاکنون از 
یک جنگ منطقه ای جلوگیری شــده است. سعودی ها و 
متحدان عرب آن ها همچنان نگران وقوع جنگ منطقه ای 
هستند، اگر اسرائیل به کارزار نظامی خود برای ریشه کن 
کردن حماس ادامه دهد.  به گفته مقامات دخیل در این 
روند، شبح یک درگیری منطقه ای، ریاض را بر آن داشت 
تا از مســیر خود خارج شــود و ایــران را به عنوان یکی 
از حامیان بیانیه صادر شــده در پایان نشست فوق العاده 
سران اسلامی-عربی در عربســتان سعودی بپذیرد. این 
قطعنامه به شدت اسرائیل را محکوم کرد، خواستار آتش 
بس فوری شــد و گام هایی را بــرای راه حلی بلندمدت 
ترســیم کرد.  به گفته یک منبع ســعودی آگاه، تمرکز 
ولیعهد بر تنش زدایی با ایران است. به گفته این شخص، 
بن سلمان و دســتیارانش در دیدار های خود با مقامات 
ایرانی، ضمن صحبت درباره مزایای همکاری، نگرانی های 
عربستان را در مورد حمایت ایران از گروه های مسلح در 

جهان عرب ابراز کردند.

فارن پالیسی بررسی کرد 

نگاه دهلی به تهران و تل آویو
بلومبرگ مدعی شد

پیشنهاد عربستان برای سرمایه گذاری در ایران

مجلس  نامطلوب  عملکردهــای  از 
فعلی یکی از آنهــا قانون انتخابات 
بود که به نظرم بسیار قانون بدی را 
هم  موردش  آخرین  کردند  تصویب 
افزایش سن بازنشستگی بود که چه 
بلوایی درســت کرد مخصوصا برای 

بدنه کارگری
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گروهبینالملل:  پدرخوانده سیاست خارجی 
آمریکا ســرانجام با فرشــته مرگ ســر یک 
میز نشست. به گزارش ســی  ان ان، »هنری 
کیســینجر« جادوگر روابط بین الملل بامداد 

پنج شنبه در سن 100سالگی درگذشت.
کیســینجر در دولت های ریچارد نیکســون 
و جرالد فورد که ســردمدار تعیین سیاست 
خارجی ایالات متحده آمریکا بعنوان وزیر امور 

خارجه و مشاور امنیت ملی بود.
کیســینجر ۲۷ می امســال صد ســاله شد؛ 
کسی که او را پدر دیپلماسی آمریکا به دلیل 
عملگرایــی اش و نقش او در سیاســت های 
واشنگتن در دهه 1۹۷0 می خوانند. او پس  از 
سن 100 سالگی نیز همچنان فعال بود و در 
جلسات کاخ سفید شرکت می کرد. کیسینجر 
در صد سالگی کتابی درباره سبک های رهبری 
منتشــر کرد و در مقابل کمیته ســنا درباره 

تهدید هسته ای کره شمالی شهادت داد.
او در ماه جولای گذشــته برای دیدار با »شی 
جین پینگ« رئیس جمهــوری چین به طور 
غیرمنتظره به پکن ســفر کرد. کیسینجر به 
دلیل عمل گرایی خود در مســائل سیاست 
خارجی، نقــش کلیدی در شــکل دادن به 
سیاست واشــنگتن در دهه 1۹۷0 در مورد 
طیف گسترده ای از موضوعات، به عنوان پدر 

دیپلماسی آمریکا در نظر گرفته می شود.
او یکی از پدران سیاســت موسوم به«دتنت« 

یا کاهش تنش در روابط میان آمریکا و اتحاد 
جماهیر شوروی و همچنین طرفدار گفتگو با 
چین کمونیست بود که به ایجاد زمینه برای 
برقراری روابط دیپلماتیک واشنگتن با پکن در 

سال 1۹۷۹ کمک کرد.
 علاوه بر این، کیسینجر برای پایان جنگ در 
ویتنام و آماده ســازی توافقنامه صلح پاریس 
مذاکره کرد.  در نتیجه، هنری کیسینجر در 
سال 1۹۷۳ به همراه دیپلمات و سیاستمدار 
ویتنامی، لــو دوک تو، جایــزه صلح نوبل را 
دریافــت کرد.  اما لو دوک تو از پذیرفتن این 
هدیــه معتبر امتناع کرد. کیســینجر نیز در  
مراســم اهدای جوایز حاضر نشــد و به گفته 
رسانه های آمریکایی ســعی کرد جایزه خود 
را پــس دهد.  جنگ ویتنام در ســال 1۹۷۵ 
)دو ســال پس از انعقاد قرارداد( پایان یافت.  
کیسینجر همچنین  به دلیل تلاش های فعال 
خود برای حل مناقشــه اعراب و اســرائیل از 
طریق مشــارکت در »دیپلماسی در حرکت« 

شناخته می شود.
 در عین حال، این دیپلمات صد ساله، مسئول 
فعالیت های خرابکارانه علیه ســالوادور آلنده، 
رئیس جمهور سابق شیلی، حمایت از کودتای 
نظامی در آن کشــور و همچنین گســترش 
کمپین بمباران در ویتنام شــمالی، حملات 
در  کامبوج و لائوس و دخالت در امور داخلی 
آنگولا است. اطلاعات منتشر شده در آمریکا 

نشــان می دهد که در ســال 1۹۷۶، علیرغم 
تشــخیص واشــنگتن مبنی بر وجود خطر 
درگیری مستقیم با مســکو در صورت وقوع 
جنگ داخلی آنگولا، او از عملیات نظامی علیه 
کوبا به عنوان پاسخی به حمایت نظامی هاوانا 
از دولت مرکزی حمایت کرد.  این تجاوزگری 
آمریکا  باعث شــد تابرخی از فعالان حقوق 
بشر، کیســینجر را به ارتکاب جنایات جنگی 

متهم کنند.
»نیک ترِس« نویســنده مشهور آمریکایی در 
زمینه جنگ ویتنام، در وبســایت اینترسپت،  
آمار و شــواهدی گزارش نشــده از حملات 
آمریــکا در دوران وزارت خارجه کســینجر 
ارائه داده اســت که طی آن صدها غیرنظامی 

کامبوجی کشته یا زخمی شدند.
در این گزارش آمده است: بن کی یرنان، مدیر 
سابق برنامه مطالعات نسل کشی در دانشگاه 
یل و یکی از برجسته ترین مقامات در کارزار 
هوایی ایالات متحده در کامبوج، کیسینجر را 
مسئول کشته شــدن 1۵ هزار غیرنظامی در 
حملات در کامبوج و به عبارتی شــش برابر 
بیشتر از جان باختگان غیرنظامی آمریکا در 
حملات هوایی 11 سپتامبر می داند. این شمار 
از جان باختگان، مسائلی را برای کارشناسان 
مطرح کرده است که مسلزم تلاش مجدد برای 
پاسخگو کردن او در قبال جنایات جنگی اش 
است.  این گزارشــات اعم از حملات عمدی 

در داخــل کامبوج و حملات اتفاقی نیروهای 
آمریکایــی در مرز ویتنام جنوبی، به ندرت از 
طریــق کانال های نظامی گزارش می شــد و 
عمدتاً در تاریخ گم شده اند. پرونده های ارتش 
و مصاحبه با بازماندگان کامبوجی، پرســنل 
نظامی آمریکایی، افراد مورد اعتماد کسینجر 
و کارشناسان نشــان می دهد که معافیت از 
مجازات از کاخ ســفید به سربازان آمریکایی 
در میدان تسری یافت. مجموع مصاحبه ها و 
اسناد حاکی از عدم توجه همیشگی به زندگی 

مردم کامبوج است. 
 کیســینجر که معمار اصلی سیاست جنگی 
آمریکا در جنوب شرقی آسیا بود و تقریباً به 
جایگاهی هم ردیف رئیس جمهور در چنین 
موضوعاتی دست پیدا کرد، به مدت چندین 
دهه از ســؤالات مربوط به بمبــاران کامبوج 
طفــره رفــت و نیمی از عمر خــود را صرف 
دروغگویی درباره نقش خود در کشــتار آنجا 

کرده است.

کیسینجر و نیکسون مسئول حملاتی بودند 
کــه صدها هزار کامبوجی را کشــته، زخمی 
یــا آواره کردند و زمینه را برای نسل کشــی 
اعضای حزب کمونیست کامبوج فراهم کردند. 
کیسینجر و دستیارانش مکرر سربازان ویتنام 
شــمالی و چریک های ویتنام جنوبی را که از 
این کشــور به عنوان پایگاه و مرکز تدارکات 
اســتفاده می کردند، مقصر جنگ آمریکا در 
کامبوج می دانســتند در حالی که به دخالت 

ایالات متحده توجهی نمی کردند.
چندین دهه بعد، بازماندگان هنوز دلیل مورد 
حمله قرار گرفتن، معلول یا کشــته شــدن 
بســیاری از عزیزان خــود را نمی دانند. آنها 
نمی دانند رنج آنها عمدتا بخاطر مردی به نام 
هنری کسینجر و نقشه های شکست خورده او 
برای دستیابی به »پایان شرافتمندانه جنگ 
در ویتنام« اســت که این وعــده را به دلیل 
گسترش، تشدید و طولانی کردن این جنگ 

به نیکسون داده بود.

پدرخوانده سیاست خارجی آمریکا درگذشت

ملاقات کیسینجر با فرشته مرگ

افتتاح پایگاه امنیتی فیلیپن برای مقابله با چین
یک مقام امنیتی فلیپین اعلام کرد، این کشور دیروز )جمعه( یک پایگاه جدید 
رصد امنیتی گارد ساحلی خود را در یک جزیره تحت اشغال نیروهای فیلیپینی 
در دریای چین جنوبی افتتاح کرده و قصد دارد گشــت زنی های مشترک خود 
با آمریکا و استرالیا را با هدف مقابله با آنچه که او »قلدری تمام عیار« چین در 

این دریای استراتژیک خواند، تشدید کند.
در ســال جاری میلادی تقابل میان کشتی های چینی و فیلیپینی در آب های 
مورد مناقشــه دریای چین جنوبی تشــدید شــده و این روند بــه نگرانی ها 
درخصوص احتمال بروز یک جنگ گســترده تر که پــای آمریکا نیز به آن باز 

شود، دامن زده است.
آمریــکا مکررا تهدید کــرده در صورتی که نیروهــای نظامی فیلیپین هدف 
حمله مســلحانه از جمله در دریای چیــن جنوبی قرار بگیرند موظف به دفاع 

از فیلیپینی ها است.
چین از ســوی دیگر آمریکا را متهم به مداخله در مناقشــات ارضی در آسیا و 

تشدید اختلاف در منطقه کرده است.
»ادواردو آنو« مشاور امنیت ملی فیلیپین و چند مقام دیگر این کشور روز جمعه 
با یک هواپیمای نیروی هوایی فیلیپیــن عازم جزیره »تیتو« در دریای چین 
جنوبی شــد که در اشغال نظامیان فیلیپینی است و در آنجا در مراسم افتتاح 
یک مرکز دو طبقه جدید التاســیس مجهز به رادار، تجهیزات ردیابی کشتی 
و دیگــر تجهیزات نظارتی مخصوص رصد اقدامــات چین و دیگر ماموریت ها 

شرکت کرد.
آنو بعد از این مراسم برگزار شده در ساحل، کشتی های چینی را متهم به نقض 
قوانین بین المللی کرده و گفت: »اقدامات چین دیگر در محدوده خاکســتری 

نبوده و مصداق قلدری تمام عیار است.«
فیلیپین از روی نگرانی به ســبب قدرت نظامی فراوان چین تصمیم گرفت در 
ســال جاری میلادی اجازه به افزایش حضور نظامی آمریکا در پایگاه های خود 
طبق یک توافق مربوط به ســال ۲01۴ را بدهد. این کشــور همچنین اخیرا 
گشت های هوایی و دریایی مشترکی با آمریکا و استرالیا را به عنوان استراتژی 
بازدارنده ای که این دو قدرت همپیمان را در مسیر تقابل با پکن قرار می دهد، 

به اجرا گذاشت.
آنو گفت: گشت های مشترک جداگانه ما با آمریکا و استرالیا ادامه خواهد یافت 
و چنانچه توکیو و مانیل یک توافق امنیتی را بعد از مذاکراتشان منعقد کنند، 

ممکن است گسترش یافته تا شامل کشورهای دیگر همچون ژاپن شود.
آنو گفت: »ما از این که کشورهای همفکر با ما به این برنامه به عنوان شریک یا 

ناظر بپیوندند استقبال می کنیم.«
چین هشدار داده که یک چنین گشت های دریایی مشترکی نباید به »منافع و 

حقوق دریایی و حاکمیت ارضی« پکن لطمه وارد کنند.
چین با وجود اقدامات متقابلی که مانیل در پیش گرفته، روز جمعه بار دیگر بر 

ادعایش بر این دریا تاکید کرد.
آنو گفت، هنگامی که با آندرس سنیتون، مشاور ریاست جمهوری و دریاسالار 
رونی گاوان، فرمانده گارد ساحلی فیلیپین و چند مقام دیگر با هواپیمای نیروی 
هوایی کشور نزدیک به جزیره تیتو شد نیروی دریایی چین با بی سیم به آنها 
هشــدار داد که از منطقه دور بمانند، اما خلبان های فیلیپینی این هشــدار را 
نادیده گرفتند تا بر حقوق حاکمیتی و کنترل فیلیپین بر این دریا تاکید کنند.

ویژه

دعوت سوئیس از ارمنستان و جمهوری آذربایجان 
برای مذاکرات صلح

وزیر خارجه ســوئیس به ایروان و باکو تاکید کرد که گفت وگوی سازنده برای 
صلح را دنبــال کنند. به گزارش آناتولی، اظهارات »ایگنازیو کاســیس« وزیر 
خارجه ســوئیس پس از نشســت وی با آرارات میرزویان و جیحون بایراموف، 
وزیران خارجه ارمنســتان و جمهوری آذربایجان در حاشــیه نشست شورای 

وزرای کشورهای عضو سازمان امنیت و همکاری اروپا مطرح شد.
وزیر خارجه ســوئیس در شــبکه اجتماعی ایکس )توئیتر( نوشــت: سوئیس 
به ارمنســتان و جمهوری آذربایجان تاکید کرد تا مذاکراتی ســازنده را برای 
دســتیابی به صلحی پایدار پیگیری کنند و اگر دو طرف توافق کنند، سوئیس 
آماده همکاری در این زمینه است. وزارت خارجه جمهوری آذربایجان ۲1 نوامبر 
۲0۲۳ به ایروان تاکید کرد تا مذاکرات را از ســر بگیرد و از تاخیر غیرضروری 
جدید در روند صلح امتناع کند. روابط بین ارمنستان و جمهوری آذربایجان از 

1۹۹1 و زمانی تشدید شد که ارتش ارمنستان قره باغ را تصرف کرد.

امیدواری زلنسکی به ادامه جنگ با روسیه
در حالی که ضدحمله تابســتانی کی یف علیه مواضع مســکو در کسب نتایج 
مطلوبش شکســت خورده، رئیس جمهوری اوکراین گفت، جنگ کشــورش با 
روسیه وارد یک مرحله جدید شده و انتظار دارد که زمستان، وضعیت این جنگ 

را با پیچیدگی بیشتر مواجه کند.
ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهوری اوکراین در مصاحبه ای گفت، با نزدیک شدن 

فصل زمستان جنگ کشورش با روسیه وارد مرحله ای جدید شده است.
زلنســکی در مصاحبه با خبرگزاری آسوشیتدپرس در شهر خارکیف در شمال 
شرق اوکراین گفت: »ما با یک مرحله جدید از جنگ مواجه هستیم و این یک 

حقیقت است. فصل زمستان معادل یک مرحله جدید از جنگ است.«
او در پاسخ به این سوال که آیا از نتایج ضدحمله اجرا شده توسط ارتش کشورش 
خرسند اســت، جوابی مبهم داده و گفت: »ببینید ما عقب نشینی نمی کنیم و 
من راضی هســتم. ما در حال جنگ با دومین ارتش برتر جهان هســتیم و من 
خرســندم. اما من از اینکه داریم نفرات را از دست می دهیم، راضی نیستم. من 
همچنین نمی توانم از اینکه همه سلاح های درخواستی خود را دریافت نکردیم، 
راضی باشــم؛ اما مــن همچنین نمی توانم بیش از حد گلایه کنم.« زلنســکی 
همچنین خاطرنشــان کرد، نگران است که جنگ حماس و رژیم صهیونیستی، 
جنگ در اوکراین را تحت الشعاع قرار دهد؛ چون دستورکارهای سیاسی رقیب 
و منابع محدود جریان کمک نظامی غرب به کی یف را با ریسک مواجه می کند.

همچنین تلاطمات اجتناب ناپذیر مربوط به ســال انتخاباتی در آمریکا و تبعات 
بالقوه آن برای اوکراین نگرانی های زلنسکی را تشدید می کند. او گفت، اوکراین 
همه تســلیحات درخواستی خود را از متحدانش دریافت نکرده و محدود بودن 

اندازه نیروی نظامی این کشور جلوی یک پیشروی سریع را می گیرد.
زلنسکی اظهار کرد: »ما نیروی کافی برای دست یافتن سریع تر به نتایج مطلوب 
را در اختیار نداریم. اما معنی آن این نیست که ما باید تسلیم و متوقف شویم. ما 

به اقدامات خودمان اطمینان داریم. ما برای آنچه که برای ماست می جنگیم.«
رئیس جمهوری اوکراین در تلاش برای روحیه دادن به ارتش کشــورش مدعی 
کسب دســتاوردهای مثبتی توسط این ارتش در ماه های گذشته شده و گفت: 
»اوکراین توانســت فتوحات ارضی تدریجی علیه یک دشــمن تقویت شــده و 

مسلح تر کسب کند.«
وی ادعا کرد: »قدرت ناوگان دریای ســیاه مســکو در پی حملات اوکراین که 
توانســتند به ســامانه های دفاع هوایی نفوذ و به مقر آن در کریمه حمله کنند، 
تضعیف شــده اســت.« او اظهار کرد، در آخرین دیدارش بــا جو بایدن، رئیس 
جمهوری آمریکا و اعضای کنگره و دیگر مقامات ارشد این کشور یک درخواست 
فوری را مطرح کرده و از آنها خواست به کی یف وام های ارزان و مجوزهایی برای 

ساخت تسلیحات آمریکایی بدهند.
زلنسکی گفت: »من خطاب به آنها گفتم به ما این فرصت ها را بدهید و ما تولید 
خواهیم کرد و این کار را فارغ از اینکه چقدر تلاش و زمان نیاز داشــته باشد با 

سرعت انجام خواهیم داد.«
زلنســکی همچنین گفت نگران اســت که تلاطمات در غرب آســیا که جزو 
خشن ترین ها در چند دهه اخیر بوده توجه جهانی و منابع را از اوکراین دور کند.

او عنوان کرد: »ما همین الان هم می توانیم تبعات منحرف شــدن توجه جامعه 
بین المللی به خاطر تــراژدی در خاورمیانه را ببینیم. فقط یک آدم کور چنین 
چیزی را تایید نمی کند.« زلنســکی اظهار کــرد: »اوکراینی ها می دانند که ما 
همچنیــن باید برای جلب توجه به جنگ تمــام عیارمان مبارزه کنیم. ما نباید 
اجازه دهیم مردم جنــگ در اینجا را فراموش کنند.« رئیس جمهوری اوکراین 
تصریح کرد، منحرف شدن تمرکز از اوکراین ممکن است منجر به کاهش کمک 
نظامی و اقتصادی به کشــور وی شود.   مقام های آمریکایی و اروپایی در تلاش 
برای رفع این نگرانی های اوکراین از بعد از شروع عملیات طوفان الاقصی توسط 
حماس به رژیم صهیونیســتی در هفتم اکتبر )1۵ مهر( سفرهایشان به کی یف 
را ادامه داده اند. زلنســکی گفت: »می بینید که توجه به معنی کمک است. اگر 
توجهی نباشــد کمکی هم در کار نیست. ما برای کسب هر ذره از توجه مبارزه 

می کنیم. بدون توجه ممکن است ضعف در کنگره آمریکا پدیدار شود.«

پولیتیک

رویداد

در پی پایان مدت آتــش بس موقت در نوار 
غزه پس از هفت روز و عدم تمدید آتش بس، 
رژیم صهیونیســتی حملات خود به نوار غزه 
را ازســرگرفته اســت.به گزارش روسیا الیوم 
گزارش داد که آتش بس هفت روزه نوار غزه 

بدون اعلام تمدید آن پایان یافته است.
در همین حال، رســانه های فلسطینی دیروز 
)جمعه( گــزارش دادند که صدای انفجارها و 
تیراندازی ها در شــمال نوار غزه شنیده شده 
است و جنگنده ها و پهپادها در مناطق شمال 
غربی شــهر غزه به صورت گسترده به پرواز 
درآمدند. سایت عبری وای نت نیز گزارش داد 
که با وجود گزارش هایی مبنی بر تمدید آتش 
بس موقت در نوار غزه، اما آژیرهای خطر در 
شهر سدیروت و در شهرک های یهودی نشین 
جافیم و ایفــز و نیر به صدا درآمدند.آویخای 
ادرعی اعلام کرد که یک راکت از نوار غزه به 
ســمت غلاف غزه شلیک شد و گنبد آهنین 

آن را رهگیری کرد. 
آنتونی گوترش، دبیرکل سازمان ملل متحد 
عنوان داشت: ازسرگیری عملیات نظامی در 
غزه برایم به شدت تأسف بار است و همچنان 
امیدوارم که تمدید آتش بس انســانی ممکن 

باشد.
شهادت۶۵فلسطینی
وزخمیشدندههاتن

خبرنگار الجزیره اعلام کرد که در پی حملات 
رژیم صهیونیستی به مناطق مختلفی در نوار 
غزه، تعداد شهداء حملات این رژیم به ۶۵ تن 
افزایش یافته است. همچنین ده ها تن در این 

حملات زخمی  شده اند.
وزارت بهداشــت نــوار غزه اعــلام کرد که 
به محــض پایان یافتــن آتش بــس، رژیم 
صهیونیستی مرتکب جنایت های جدیدی در 
نوار غزه می شــود. در همین حال، رسانه های 
فلســطینی دیروز )جمعه( گزارش دادند که 
صدای انفجارها و تیراندازی ها در شمال نوار 
غزه شنیده شده است و جنگنده ها و پهپادها 
در مناطق شــمال غربی شهر غزه به صورت 

گسترده به پرواز درآمدند.
ســایت عبری وای نت نیز گزارش داد که با 
وجــود گزارش هایی مبنی بــر تمدید آتش 
بس موقت در نوار غزه، اما آژیرهای خطر در 
شهر سدیروت و در شهرک های یهودی نشین 
جافیم و ایفــز و نیر به صدا درآمدند.آویخای 
ادرعی اعلام کرد که یک راکت از نوار غزه به 

ســمت غلاف غزه شلیک شد و گنبد آهنین 
آن را رهگیری کرد.

اعلامرسمیحملاتتوسطارتش
رژیمصهیونیستی

آویخــای ادرعی، ســخنگوی ارتــش رژیم 
صهیونیستی ادعا کرد: حماس توافق را نقض 
کرد و راکت هایی را به سمت اسرائیل شلیک 
کرد.وی گفت که ارتش رژیم صهیونیســتی 
مجدداً حمــلات را در رویارویی با حماس در 

نوار غزه فعال کرده است.
ادرعی عنوان داشــت: در پی به صدا درآمدن 
آژیرهای خطر در کیبوتس حولیت، شــلیک 
چند راکت از نوار غزه به سمت اسرائیل رصد 
شد که این راکت ها بر اساس سیاست دنبال 

شده، رهگیری نشدند.
مسئولیتجامعهجهانی

در پی عدم تمدید آتش بس و ازســرگیری 
حملات رژیم صهیونیستی به نوار غزه؛ دفتر 
اطلاع رسانی نوار غزه اعلام کرد که جامعه ها 

مسئول ادامه جنگ است.
دفتر اطلاع رســانی غزه در بیانیه ای تصریح 
کرد: جامعه ها مســئول ادامه جنگ اسرائیل 

علیه نوار غزه است.

دفتــر اطلاع رســانی غزه اعلام کــرد: رژیم 
اشــغالگر به بمباران و هدف قرار دادن تعداد 
زیــادی از خانه ها و مناطــق امن در چندین 

استان نوار غزه ادامه می دهد.
در بیانیه این نهاد آمده اســت: حق مردم ما 
است که به دفاع از خود با تمامی ابزارها ادامه 
دهند و حق آنها است که به آزادی و استقلال 
خود دســت یافته و کشورشــان با پایتختی 

قدس را داشته باشند.
دفتر اطلاع رســانی غزه اعلام کــرد که در 
پی حملات رژیم صهیونیســتی به منزلی در 
اردوگاه المغــازی در مرکز نــوار غزه، تعداد 
شهداء حملات این رژیم به هفت تن افزایش 

یافته است.
آمادگیحماسبرایتبادل

خلیل الحیــه نائب رئیس جنبش حماس در 
غزه در گفت وگو با الجزیره اظهار داشت: رژیم 
صهیونیستی برای از سرگیری جنایت هایش 
علیه غزه آماده شــده بود. ما برای تبادل اسرا 
پیشــنهادهای متعددی مطــرح کردیم. ما 
در مدت آتش بس موقــت، ۸۵ زن وکودک 

صهیونیست را آزاد کردیم.
آزادی  صهیونیســتی  رژیــم  گفــت:  وی 

اســرای فلســطینی ســالخورده در مقابل 
صهیونیست های سالخورده را قبول نکرد و به 
طرز خبیثانه ای فهرست افرادی را به واسطه ها 

داد که همگی نظامی زن هستند.
الحیه افزود: ما آمــاده آتش بس جدید برای 
پایــان دادن بــه پرونده اســرای غیرنظامی 

هستیم. 
تا امروز صبح با واســطه ها در ارتباط بودیم 
امــا زمانی که بمبــاران آغاز شــد، صحبت 
کردن درمورد آتش بس به پایان رسید. رژیم 
صهیونیستی امروز از منطقه رفح در جنوب و 
بیت حانون در شــمال، غزه را هدف قرار داد 
و هیچ منطقه ای در غــزه از بمباران در امان 

نیست.
نائــب رئیس حماس در غزه گفت: هدف اول 
رژیم صهیونیستی در غزه، کشتار و ویرانی و 
کوچاندن ملت فلسطین است. هدف مرحله 
بعــد رژیم صهیونیســتی کوچانــدن ملت 

فلسطین به مصر است.
پایبندینتانیاهوبهجنگ

از سوی دیگر، دفتر بنیامین نتانیاهو، نخست 
وزیر رژیم صهیونیســتی ادعا کرد: ما به نبرد 
بازگشــتیم و حماس به وظیفــه خود برای 

آزادی گروگان ها عمل نکرد.
دفتــر نتانیاهو تصریــح کرد: با بازگشــت 
درگیری ها، اســرائیل به تحقق اهداف جنگ 
علیه غزه پایبند است؛ اهداف جنگ آزادسازی 

اسیرانمان و نابودی حماس است.
به گفته سه منبع، ژنرال هرزی هالوی، رئیس 
ســتاد ارتش اسرائیل، روز پنجشنبه به تونی 
بلینکــن وزیر امور خارجه گفــت که انتظار 
می رود عملیات نظامی اســرائیل در غزه، از 
جمله در بخــش جنوبی غزه، »بیش از چند 

هفته دیگر« طول بکشد.
 در ادامه این مطلب آمده اســت: کاخ سفید 
به طور فزاینده ای نگران اســت که عملیات 
اســرائیل در جنوب نوار غــزه - جایی که ۲ 
میلیون فلســطینی در آن متمرکز هســتند 
- منجر به تلفــات غیرنظامی به میزان قابل 
توجهی و عمیق تر کردن بحران انســانی در 

این منطقه شود.
در اوایــل جنگ، اســرائیل بــه بیش از یک 
میلیون فلسطینی دســتور داد تا شمال غزه 
را تخلیه کنند و قبل از شروع تهاجم زمینی 

خود به سمت جنوب حرکت کنند.
 همچنین اسرائیل مانع از بازگشت فلسطینیان 
به شمال در طول توقف بشردوستانه در جنگ 

شده است.
 اکســیوس قبلا گزارش داده بود که رئیس 
جمهــور بایدن این هفته به بنیامین نتانیاهو 
نخســت وزیر اسرائیل هشــدار داد که شیوه 
عملیات اسرائیل در شمال غزه، که شامل یک 
حمله گسترده و سه لشکر زرهی و پیاده نظام 
است، نمی تواند در بخش جنوبی این منطقه 

تکرار شود.

اسرائیل به مناطق فلسطینی حمله کرد

ازسرگیری آتش در غزه

کمیسرکل آژانس کار و امدادرســانی آوارگان فلسطینی )آنروا( هشدار داد که 
حمله رژیم صهیونیســتی به جنوب غزه ممکن است یک میلیون آواره را به سمت 

مرزهای مصر سوق دهد.
به گزارش روســیا الیوم، فیلیپ لازارینی، کمیسر کل آژانس کار و امدادرسانی 
آوارگان فلســطینی در مصاحبه با فایننشال تایمز گفت: غزه در معرض حرکت به 
سمت سونامی انسانی است. ســاکنان غزه به حدی ضعیف شده اند که بسیاری از 

مردم از مرگ به خاطر بیماری ها و نیز بمباران اسرائیل هراس دارند.
وی افزود: بعد از اینکه تاثیر محاصره را دیدم، بسیار از آغاز فصل زمستان هراس 
دارم. بعد از اینکه ضعف و محرومیت و رنج های مردم را دیدیم، ممکن است ما در 

آستانه یک فاجعه انسانی کامل- سونامی باشیم.

هشدار درباره کوچ یک میلیون آواره از غزه
منابع خبری از شهادت خبرنگار شبکه الاقصی در جریان تجاوزهای جدید رژیم 

صهیونیستی به غزه خبر دادند.
به گزارش خبرگزاری ســما، دفتر اطلاع رسانی دولت فلسطین در غزه اعلام کرد 
که عبدالله درویش، تصویربردار و خبرنگار شبکه الاقصی در جریان تجاوزهای رژیم 

صهیونیستی به نوار غزه به شهادت رسید.
این دفتر اعلام کرد که با شــهادت این خبرنگار شــبکه الالقصی، شمار شهدای 

خبرنگار از هفتم اکتبر)1۵مهر( تاکنون به ۷1نفر رسید.
دفتر اطلاع رسانی دولت فلسطین تاکید کرد که ترور خبرنگاران و اصحاب رسانه 
توسط رژیم صهیونیســتی در راستای پنهان کردن حقیقت و تلاش برای ترساندن 

خبرنگاران است تا وظایف خود را انجام ندهند و روایت فلسطینی ها منتشر نشود.

شهادت خبرنگار شبکه الاقصی
روزنامه نیویورک تایمز پنجشنبه نوشت که با آزادی اسرای فلسطینی از زندان های 

رژیم صهیونیستی محبوبیت حماس در کرانه باختری افزایش یافته است.
آزادی هر روزه زندانیان محبوبیت حماس را در کرانه باختری اشغال شده توسط 
اسرائیل بالا برده اســت. نیویورک تایمز افزود: وقفه طولانی در جنگ شتاب حمله 
اســرائیل را کاهش می دهد و اهدف اعلامی مبنی بــر کنار زدن حماس از قدرت را 
به خطر می اندازد. بر اساس این گزارش، مقام های دولت جو بایدن رئیس جمهوری 
آمریکا می گویند که با افزایش فشار بین المللی بر رژیم صهیونیستی برای توقف کامل 
حملات خود، اسرائیل را تحت فشار قرار داده اند تا پس از بازگشت به تهاجم خود، با 
دقت بیشتری بجنگد.در این میان ، رژیم صهیونیستی تاکید کرده که به دنبال ترور 

تک تک رهبران حماس است.

افزایش محبوبیت حماس

روزنامه نیویورک تایمزفاش کرد که اسرائیل بیش از یک 
ســال پیش از حمله در هفتم اکتبــر و عملیات طوفان 
الاقصی به نقشه های جنگی حماس برای حمله به جنوب 
اراضی اشغالی دست یافته بود، اما از آنجا که باور داشت 

چنین اقدامی صورت نمی گیرد، کاری نکرد.
یک ســند ۴0 صفحه ای با نام رمز »دیوار اریحا« توسط 
مقام های رژیم صهیونیستی به تفصیل نوع حمله حماس 
پرداخته بــود؛ اما مقامــات نظامــی و اطلاعاتی رژیم 
صهیونیســتی این تهدید را رد کردنــد، چون مقام های 
اســرائیلی این طرح را برای اجرا توســط حماس بسیار 

دشوار انگاشته بودند.
به گــزارش نیویورک تایمز، این ســند، تاریخ خاصی را 
ذکر نکرده است، اما به عنوان طرح اولیه حمله ای اشاره 

می کند که با »دقت تکان دهنده« دنبال شد.
در این طرح به اســتفاده از پهپــاد برای غیرفعال کردن 

دوربین های امنیتی، مسلسل ها در سراسر مرز بین غزه 
و اراضی اشــغالی، راکت هایی که در آغاز حمله شــلیک 
می شــوند و همچنین ورود مردان مســلح به شهرک ها 

اشاره شده است.
به نوشته روزنامه نیویورک تایز، این سند شامل اطلاعاتی 
حساس درباره نیروهای نظامی رژیم صهیونیستی و مراکز 

فرماندهی است.
بــه گزارش ایــن روزنامه، این ســند در حالیکه تصویر 
واضحــی از حمله ای را ترســیم می کرد که در نهایت به 
نتیجه رسید، توسط دایره وسیعی از مقام های نظامی و 
اطلاعاتی رژیم صهیونیستی که آن را بررسی کردند، رد 
شد؛ چون کارشناســان این طرح را فراتر از توانایی های 
حماس می دانستند. اینکه بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر 
این رژیم یا دیگر رهبران سیاسی این سند را دیده اند یا 

خیر، مشخص نیست.

»آنتونی بلینکن« وزیــر امورخارجه آمریکا در اظهاراتی 
متناقــض و خــلاف واقــع مدعی شــد ارتــش رژیم 
صهیونیستی از توان و قدرتی برخوردار است که می تواند 
بدون اینکه زنان و کودکان را هدف قرار دهد، به حماس 
ضربه بزند. به گزارش شــبکه الجزیره، بلینکن که به تل 
آویو رفته اســت، در بخش دیگــری از اظهاراتش گفت 
فلســطینیان حق دارند رهبران خود را انتخاب کنند و 

این موضوع باید در مرحله بعد از جنگ مطرح شود.
بلینکــن همچنیــن اظهار کرد که بایــد تضمین کنیم 
حاکمیــت در غزه کاملا متفاوت با قبل از جنگ باشــد 
که حماس بر این منطقه حاکم بود و پس از آن موضوع 
انتخابات مطرح خواهد شــد. به صورت گســترده برای 
افزایش ورود کمک های بشردوســتانه به ویژه ســوخت 
تلاش می کنیم. ادعا بلینکن درحالی مطرح می شود که 
»سلامه معروف«  مدیر اطلاع رسانی گذرگاه رفح اعلام 

کرد که پنجشــنبه تنها هفت کامیون سوخت وارد نوار 
غزه شده است.

جنبش حماس در بیانیه ای اعلام کرد، رژیم صهیونیستی 
بعد از اینکه در طول شــب، تعامل با تمامی پیشنهادها 
برای آزادی بازداشت شــدگان دیگر را رد کرد، مسئول 
ازســرگیری جنگ و تجاوزات نازیســتی علیه نوار غزه 
اســت.جنبش حماس اعلام کرد: دولت آمریکا و رئیس 
جمهورش بایــدن کاملًا مســئول ادامــه جنایت های 
جنگی صهیونیستی در نوار غزه هستند؛ بعد از حمایت 
مطلقشــان از این رژیم و بعد از چراغ سبز داده شده به 
آنها در پی سفر روز گذشته آنتونی بلینکن، وزیر خارجه 
آمریکا به رژیم صهیونیستی و اعلام نیت اشغالگر برای از 
ســرگیری تجاوزات با موافقت آمریکا با طرح های جدید 
که تا به الان باعث کشته شدن ده ها غیرنظامی و کودک 

بی گناه شده است.

تناقض وزیرخارجه آمریکا درباره حملات اسرائیل اطلاع اسرائیل از احتمال حمله حماس
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از اطلاع رسانی واحد 
تا چابک سازی هنروتجربه

کمک  برای  هنروتجربه  گروه 
افتاد که  به فیلمســازانی راه 
آثارشان توان رقابت در جریان 
سراســری اکــران و مثــا با 
را نداشت  کمدی های تجاری 
و هرچنــد در ابتــدا قــدری 
بریــز و بپاش در ایــن گروه 

دیدیم ولــی در ماه های اخیر و با ادغــام در مرکز، این گروه 
به نوعی چابک ســازی رســیده که ای کاش بسیاری دیگر از 

زیرمجموعه های سینمایی را دربرگیرد. 
علــی قوی تن کارگردان ســینما با بیان مطلــب فوق گفت: 
سیســتم نمایش و اکران فیلمها در سینماها در ایران باید به 
سمت اصولی و کارشناسی شدن پیش برود و گروه هنروتجربه 
هم باید بتواند همچنان دامنه سینماهای خود را افزایش دهد. 
ایــن کارگردان در ادامــه تاکید: گاهی دیده ایــم در جریان 
سراســری اکران، موقع اکران فیلمها در سینما، سالن دار هر 
جوری که عاقه دارد با فیلم در سانس بندی و نمایش برخورد 
می کند و گاهی دیده شده موقعی که صاحب سالن می بیند 
یک فیلم اثری هنری و خاص و متفاوت است و تماشاگرش به 
مرور جذب دیدن فیلم می شود به جای صبر داشتن، خیلی 
سریع اکران فیلم را قطع و یا محدود به چند سانس می کند 

چون سینمادار هم به فکر جیب و منفعت مالی است. 
قوی تن در ادامه بیان کرد: خوشــبختانه در گروه هنروتجربه 
تاش شده حداقلی از سانس های سینما را به هر فیلم دهند 
و اگر فیلم فروش کند بر سانس ها بیفزایند ضمنا ثبات سانس 
هم در این گروه بیشــتر شــده و اگر هنروتجربه بتواند یک 
پردیس ســینمایی مختص خود داشته باشد، اوضاع بهتر هم 

خواهد شد. 
یک کاری که در هنروتجربه دیده ایم اینکه نوعی اطاع رسانی 
رســمی و واحد برای همه فیلمها دارند که این، خودش خاء 
بســیاری از ارگانهای تولیدکننده فیلم اســت ولی فیلمساز 
می تواند خرسند باشد که اگر فیلمش را به هنروتجربه می دهد 
حداقــل هم درباره اکــران و هم درباره رونمایــی ها، اطاع 
رسانی های استاندارد و رسمی برای آثار صورت می گیرد ولی 
درنهایت هنروتجربه هم باید باز برود به سمت اینکه فیلم های 
جذاب تری از منظر مخاطب را جذب کند تا مخاطبان عام هم 

اگر به تماشای آثار می روند دست خالی برنگردند.

هنر و تجربه

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسامی با اشاره به افزایش 
تولیــد کاغذ ایرانی گفت: نقدهــای گوناگونی به 
کیفیت کاغذ تولید ایران وارد شــده است، کسی 
ملزم به اســتفاده از آن نیســت. همکاران وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســامی ماهانه هزار تن کاغذ 

میان ناشران توزیع می کنند.
به گزارش ایرنا، محمدمهدی اسماعیلی با حضور 
در اتوبوس خبرنــگاران عازم بــه کارخانه کاغذ 
مازندران درباره کاغذ تولید شــده در ایران اظهار 
کــرد: ماهانه هزار تن کاغذ میان ناشــران توزیع 
می شــود، البته انتقادهای مختلفــی درباره کاغذ 
تولید شده در ایران مطرح است، اما اجباری برای 

استفاده از این کاغذ وجود ندارد. 
همچنین واردات کاغذ را در گروه یک قرار دادیم 
یعنی کاغذ با ارز هشــت هزار و ۵۰۰ تومانی وارد 

می شود.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی با تاکید بر اینکه 
امکان چاپ چهار رنگ روی کاغذ مازندران وجود 
دارد، ادامه داد: در شــهرهای مختلف مجاتی با 

استفاده از کاغذ تولید ایران منتشر می شود.
پیشنهاد اصاح لایحه معافیت مالیاتی را دادم

اسماعیلی درباره لایحه مطرح شده درباره معافیت 
مالیاتی ناشــران هم گفت: در دولت لایحه مطرح 
شد، پیشــنهاد اصاح آن را دادم و با آن موافقت 

شد، ولی نسخه بدون اصاح رفته است.
وزیر فرهنگ و ارشــاد اســامی با تاکید بر اینکه 
تمــام معافیت های ســابق در لایحه جدید وجود 
دارد، ادامه داد: تفاوت این لایحه با قبل این است 
که ۵۰ درصد عواید و مالیات های حوزه فرهنگ و 

هنر، از خزانه به صندوق هنر می رود.
بودجه حوزه فرهنگی افزایش پیدا کرد

اســماعیلی با تاکید بــر افزایــش بودجه حوزه 
فرهنگی در ســال جدید بیان کرد: بودجه حوزه 
فرهنگی تبصره ۹ تصویب شــده و ســال آینده 

بیشتر از امسال است.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی با اشاره به یارانه ای 
کــه برای کتاب اختصاص داده اســت، ادامه داد: 

امســال یارانه کتاب افزایش پیدا کــرد، تا آن را 
در اختیار نویســندگان و خریداران قرار دهیم و 

بن های کتاب را در طول سال افزایش دهیم.

وی بــا بیــان اینکه بــرای برگزاری نمایشــگاه 
بین المللــی کتــاب تهران، مکان هــای متعددی 
وجود دارد، گفت: یک مجموعه مصلی اســت که 

بخش های متعدد از آن آماده شــده و فضای قابل 
دسترســی از ۱۴۰ هزار متر بــه ۲۰۰ هزار متر 

افزایش پیدا کرده است.

وزیر فرهنگ برای ناشران خبر داد

 توزیع ماهانه هزار تن کاغذ میان ناشران

آماده سازی »تگزاس3« برای اکران در نوروز 1403»بچه زرنگ« پرمخاطب ترین انیمیشن سینمای ایران شدراه اندازی رسانه نمایشی اختصاصی برای ناشنوایان
صنایــع  فعــالان  از  گروهــی 
خاق، پلتفرمی برای ناشــنوایان 
پیاده ســازی کردند کــه در آن 
محتواها هم به زبان اشــاره و هم 

زیرنویس ارائه شده است.
به گزارش ایســنا محمدحسین، 
رحیم زاده، مدیر عامل این پلتفرم، 
اظهار کرد: این پلتفرم یک رسانه 

اختصاصی ناشــنوایان اســت. وی افزود: کلیه محتوایی که بــر روی این پلتفرم 
بارگذاری می شود، برای ناشنوایان یا به زبان اشاره دسترس پذیر شده است و یا به 
صورت زیرنویس. رحیم زاده خاطر نشــان کرد: این پلتفرم این قابلیت را دارد که 
زیرنویس ها، قابل اســتفاده برای کودکان مبتا به بیماریRP نیز باشد. »تینیت 
پیگمنتوزا« )RP( یک بیماری نادر و ارثی است که در آن شبکیه چشم به آرامی 

و به تدریج تخریب شده و در نهایت منجر به نابینایی فرد می  شود.
مدیر عامل این پلتفرم اظهار کرد: تاکنون ۵ هزار یوزر بر روی سایت قرار گرفته اند 

و خوشبختانه توانسته است مورد استفاده افراد ناشنوا قرار گیرد.
وی در خصوص ویژگی های این پلتفرم، توضیح داد: زمانی که مساله دسترس پذیری 
پلتفرمی مطرح می شود، باید به صورتی باشد که همه مردم بتوانند از آن بهره مند 
شوند و پلتفرمی که ما پیاده سازی کردیم، هم فرد سالم و هم فرد ناشنوا می توانند 
از آن استفاده کنند. رحیم زاده با اشاره به محتوای این پلتفرم، گفت: فیلم، سریال 
و موضوعات آموزشی از محتواهای این پلتفرم است و در حال حاضر نیز بسته های 
آموزشــی ایرانی و خارجی را نیز بر روی این پلتفرم قــرار داده ایم.  به گفته این 
محقق، محتوای این پلتفرم برای هر فرد ناشــنوایی که توانایی درک زبان اشاره و 

خواندن و نوشتن داشته باشد، قابل استفاده است.

»بچــه زرنــگ« پرمخاطب ترین 
انیمیشن سینمای ایران شد

انیمیشن سینمایی »بچه زرنگ« 
طــی ۲ ماه اکران و با شکســت 
رکورد پرفروش ترین انیمیشــن، 
پرمخاطب ترین  عنوان  توانســت 
انیمیشن سینمای ایران را هم از 

آن خود کند.
به گزارش مهر به نقل از روابط عمومی پروژه، انیمیشن سینمایی »بچه زرنگ« به 
تهیه کنندگی حامد جعفری از پنج مهر در ســالن های سینمای سراسر کشور در 
حال اکران اســت و طی مدت ۲ ماه از آغاز اکران، توانست رکورد پرمخاطب ترین 
انیمیشن تاریخ سینمای ایران را بزند. این رکورد پیش از این در اختیار انیمیشن 
ســینمایی »فیلشاه« اثر قبلی گروه هنر پویا کمپانی سازنده »بچه زرنگ« بود که 
در حدود ۱ میلیون و ۲۵۰ هزار مخاطب داشته است. »بچه زرنگ« تاکنون بیش 
از ۱ میلیون و ۳۰۰ هزار مخاطب داشــته و با فروش بیش از ۴۳ میلیارد تومانی، 
عنوان پرفروش ترین فیلم انیمیشــن و فیلم کودک تاریخ سینمای ایران را از آن 
خود کرده اســت. با این روند سه انیمیشن پرفروش »شاهزاده روم«، »فیلشاه« و 

»بچه زرنگ« در اختیار گروه هنر پویا قرار دارد.
»بچه زرنــگ« محصول تیمی ۲۵۰ نفره از هنرمندان در گروه هنر پویا اســت که 
در تیم کارگردانی بهنــود نکویی، هادی محمدیان و محمدجواد جنتی و در تیم 

نویسندگان علی رمضان حضور داشته اند.
همچنین هومن حاجی عبداللهی صداپیشه شخصیت »ببری« کاراکتر مکمل فیلم 
را بر عهده دارد و سعید شیخ زاده مدیر دوباژ فیلم است. »بچه زرنگ« محصول 

مشترک گروه هنر پویا و کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان است.

»تگــزاس۳« در حال طی کردن 
مراحل پس تولید است تا نوروز 
۱۴۰۳ در ســینما های سراســر 

کشور اکران شود.
به گــزارش باشــگاه خبرنگاران 
کارگردانی  به  »تگزاس۳«  جوان 
ســید مســعود اطیابــی و تهیه 
کنندگی ســید ابراهیم عامریان، 

مراحل پس تولید را ســپری می کند تا نوروز ۱۴۰۳ در سینما های سراسر کشور 
اکران شود.

دو قسمت پیشین »تگزاس« مورد استقبال بالای مخاطبان واقع شده بود.
پیش بینی می شــود »تگزاس۳«، موفق شود و سال آینده رکورد مخاطبان فیلم 

»فسیل« را بشکند و مدعی فتح رتبه اول گیشه در سال آینده باشد. 
مهدی هاشــمی، ژاله صامتی، سام درخشــانی، پژمان جمشیدی، گابریا پتری، 
سید جواد هاشــمی، نعیمه نظام دوست، سام نوری، ساعد هدایتی، محمدجواد 
جعفر پور، حامد وکیلی و سیاوش چراغی پور بازیگران این فیلم سینمایی هستند.
حمزه صالحی: نویسنده؛ علیرضا زرین دســت: مدیر فیلمبرداری؛ حسن ایوبی: 
تدوین؛ امیر توســلی: آهنگساز؛ حســین ابوالصدق: طراحی و ترکیب صدا؛ امین 
میرشــکاری: مدیر صدابرداری؛ محســن دارســنج: طراح چهره پردازی؛ سعید 
هنرمند: طراح صحنه؛ مجید لیاجی: طراح لباس؛ امیر ولیخانی: طراح جلوه های 
ویژه بصری؛ نغمه نظری: مدیر برنامه ریزی؛ محمد داوودی کیا: سرپرســت گروه 
کارگردانی؛ کوروش پیرو: عکاس؛ آیدا اورنگ: مشــاور رسانه ای؛ سارا عبداللهی: 
منشی صحنه؛ محمد خانی: مدیر تولید؛ کیمیا محمودیان: جانشین تهیه کننده 

و مریم رحیمی: مجری طرح، عوامل »تگزاس۳« هستند.

» املاک مورد مزایده«

لیست املاک مازاد بر نیاز بانک سپه – شماره مزایده مرجع:  2133/1402/9  - شماره مزایده در سامانه تدارکات الکترونیک دولت )ستاد(: 2002001036000008

شماره  پلاک هماهنگی آدرسردیف
ثبتی

نوع 
وضعیت سهم بانکاعیانعرصهنوع کاربریملک

قیمت پایه طبقهپارکینگملک
توضیحاتنحوه فروشکارشناسی)ریال(

1

 بزرگراه جال آل احمد- کوی پروانه 
)دکتر زنجانی(- خیابان چهارم- 

 پاک 7 -
واحد 7

شعبه ممتاز 
مستقل شهید 
قاسم سلیمانی

ملک با وضع موجود به فروش می رسد. انتقال سند بصورت قطعی و یا وکالتی و یا نقد۲۳7/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰پنجمداردعدم تخلیهشش دانگ۱6۴/۱۰قدرالسهممسکونیآپارتمان۱۹8۳ /۳۹۹۲
سایر موارد انجام می پذیرد.

2

جزیره کیش- خیابان رودکی 
- جنب هتل پارامیس- مجتمع 

تجاری رویامال - طبقه اول- واحد 
۱۰۱

مدیریت شعب 
دارد )دو عدم تخلیهشش دانگ۳۴۲/۵۹قدرالسهمتجاریمغازه۱8۰۱۲ /۵6۲۱منطقه هرمزگان

ملک با وضع موجود به فروش می رسد. انتقال سند بصورت قطعی و یا وکالتی و یا نقد6۹۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰اولقطعه(
سایر موارد انجام می پذیرد.

خیابان باغ گلدسته- ابتدای خیابان 3
آمادگاه- شعبه سابق بانک سپه                     

مدیریت شعب 
7۲۰/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰همکفنداردتخلیهشش دانگ۲۰7قدرالهسمتجاریمغازه۱۵ /۳6۲6منطقه اصفهان

نقد و یا نقد و اقساط 
)۴۰% نقد الباقی 
اقساط 6۰ ماهه(

اخذ و تسویه عوارض اعامی از طرف شهرداری به عهده برنده مزایده می باشد.
کاربری اعامی مطابق مندرجات سند مالکیت می باشد. ملک با وضع موجود به 
فروش می رسد. انتقال سند بصورت قطعی و یا وکالتی و یا  سایر موارد انجام می 

پذیرد.

مدیریت شعب بلوار جمهوری- نبش کوچه پیمان4
منطقه یزد

۲۳7۵ /6۴6۰ و 
 6۴6۰/ ۲۳78
و باقیمانده 
6۴6۰/۱۳۵

داردتخلیهشش دانگ67۳/۵۱788/۵تجاریساختمان
شامل: زیرزمین، 

همکف و سه طبقه 
روی همکف

7۲8/۹۹۵/۰۰۰/۰۰۰
نقد و یا نقد و اقساط
 )۴۰% نقد الباقی 
اقساط 6۰ ماهه(

ملک با وضع موجود به فروش می رسد. انتقال سند بصورت قطعی و یا وکالتی و یا 
سایر موارد انجام می پذیرد.

زاهدان – خیابان  امیرالمومنین)ع( 5
–نبش امیرالمومنین 6

مدیریت شعب 
منطقه سیستان 

وبلوچستان
تجاری- ساختمان۰ /۳۹۲۳

داردتخلیهشش دانگ۴۰8/۴۹۲88۰/۵مسکونی
شامل: زیرزمین، 

همکف و شش طبقه 
روی همکف

ملک با وضع موجود به فروش می رسد. انتقال سند بصورت قطعی و یا وکالتی و یا نقد۵6۵/6۱۲/۵۰۰/۰۰۰
سایر موارد انجام می پذیرد

نجف آباد- خیابان ۱7 شهریور 6
غربی- روبروی دفتر امام جمعه

مدیریت شعب 
زمین۳۱7منطقه اصفهان

تجاری-
مسکونی-
دفترکار

۴۵۵/۳۰۰/۰۰۰/۰۰۰--تخلیهشش دانک۳۲۵/۲۲۰
نقد و یا نقد و اقساط 

)۵۰% نقد الباقی 
اقساط ۳6 ماهه(

پرداخت کلیه بدهی ها و عوارض شهرداری بابت نقل و انتقال به عهده برنده مزایده 
می باشد. ملک با وضع موجود به فروش می رسد. انتقال سند بصورت قطعی و یا 

وکالتی و یا  سایر موارد انجام می پذیرد.

7
میدان معلم- جنب بانک ملت- 
ساختمان مدیریت شعب بانک 

قوامین سابق

مدیریت شعب 
داردتخلیهشش دانگ۴۰۳/8۵۲۵8۵/7۰تجاری- اداریساختمان۳۵7۵/۴۲منطقه سمنان

شامل: دو 
طبقه زیرزمین، 

همکف و ۴ طبقه 
روی همکف

8۳۴/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰
نقد و یا نقد و اقساط 

)۳۰% نقد الباقی 
اقساط 6۰ ماهه(

طبقه همکف )واحد تجاری( هم اکنون به عنوان شعبه بانک مورد بهره برداری 
قرار دارد و درصورت فروش حداکثر تا چهار ماه پس از تنظیم مبایعه نامه تخلیه و 

تحویل میگردد و طبقات فوقانی تخلیه می باشد. 
ملک با وضع موجود به فروش می رسد. انتقال سند بصورت قطعی و یا وکالتی و یا 

سایر موارد انجام می پذیرد

8
بلوار ۱7 شهریور- روبروی بانک 

ملی- ساختمان مدیریت شعب بانک 
انصار سابق

مدیریت شعب 
ساختمان۹7۳۱/۱۰۳منطقه سمنان

تجاری
)بانک(- 
خدماتی

داردتخلیهشش دانگ۲۳7/7۲۲۰۹۱/8۲
شامل: دو طبقه 

زیرزمین، همکف و ۵ 
طبقه بالای همکف

6۹8/۵۰۰/۰۰۰/۰۰۰
نقد و یا نقد و اقساط 

)۳۰% نقد الباقی 
اقساط 6۰ ماهه(

طبقه همکف )واحد تجاری( هم اکنون به عنوان شعبه بانک مورد بهره برداری قرار 
دارد و درصورت فروش حداکثر تا یکماه پس از تنظیم مبایعه نامه تخلیه و تحویل 

می گردد و طبقات فوقانی تخلیه می باشد. 
ملک با وضع موجود به فروش می رسد. انتقال سند بصورت قطعی و یا وکالتی و یا 

سایر موارد انجام می پذیرد
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